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Προβάρει κοστούμι 
πρωθυπουργού 
• Ο πρόεδρος της Ν.Δ., Κυριάκος Μητσοτάκης,
χτίζει συμμαχίες στο εξωτερικό   ▶ΣΕΛ. 12
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100 χρόνια 
επιτυχιών για 

την «πρωταθλήτρια 
των εξαγορών»

• Η ατάκα «Λαλιώτη δεν είχαμε και Λαλιώτη
αποκτήσαμε» ακούγεται συχνά σε πηγαδάκια
στελεχών του ΣΥΡΙΖΑ
• Τι του χρεώνουν οι κακές γλώσσες σε σχέση 
με τις τηλεοπτικές άδειες. Άρχισε ο πόλεμος των
παλαιών με τους επίδοξους καναλάρχες ▶ΣΕΛ. 6-7
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«Εξυγιαντής» στην Ελλάδα,
δεν «βλέπει», δεν «ακούει»

στην Κύπρο…

• Ο «εξυγιαντής» εκπρόσωπος της FIFA, που προσπαθεί (;)
να ενεργοποιήσει την Επιτροπή Δεοντολογίας της ΕΠΟ, έχει
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O δόκτορ Τζέκιλ (Αλέξης),
ο μίστερ Χάιντ (Κούγιας)
και ο Πινόκιο (Αλέξης Κούγιας) 
• Λόγω παραπομπής του
στο Τριμελές Εφετείο
Κακουργημάτων –
ανακριβές πόθεν έσχες και
δικηγόρος που έχει κάνει
χιλιάδες δίκες για
ναρκωτικά– δεν μπορεί 
να είναι 
πρόεδρος 
της ΑΕΛ   
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Τ
ο 1997 το αμερικανικό box office «αναστάτωνε» εισπρακτικά το νεανικό θρίλερ «Ξέρω τι έκανες πέρσι το
καλοκαίρι». Σύμφωνα με το σενάριο, μια παρέα 4 φίλων σκοτώνουν κατά λάθος με το αμάξι τους έναν άν-
θρωπο και μέσα στον πανικό τους αποφασίζουν να ρίξουν το πτώμα στη θάλασσα και να μην ξαναανα-

φερθούν ποτέ σε αυτό. Ένα χρόνο μετά, συνεχίζουν κανονικά τη ζωή τους, μέχρι που μια κοπέλα από την παρέα
θα λάβει ένα σημείωμα που γράφει ότι ξέρει τι συνέβη.

Δεν χρειαζόταν το –πολύκροτο πλέον– βιβλίο του Τζέιμς Γκαλμπρέιθ για να θυμηθούμε το θρίλερ που έζησε
πέρσι την άνοιξη η Ελλάδα. Και μπορεί η ελληνική ιστορία πολιτικο-οικονομικού τρόμου να μην είχε φυσικό
νεκρό, είναι ωστόσο προφανές ότι οι παλινωδίες και η έλλειψη σοβαρού σχεδίου αντιμετώπισης των δανει-
στών που επεχείρησε η πρώτη φορά Αριστερά κυβέρνηση του Αλέξη Τσίπρα «φόνευσαν» τις όποιες ζωτικές
λειτουργίες της πραγματικής οικονομίας. 

Ουδείς αρνείται την αδήριτη ανάγκη να μάθουμε (μέσω εξεταστικής, μέσω ανοιχτού δημόσιου διαλόγου, μέ-
σω ανεξάρτητης έρευνας ιστορικών, όπως τέλος πάντων…) το τι ακριβώς συνέβη πέρσι την άνοιξη. Να μά-
θουμε για τα plan a, b, c, d, να μάθουμε για τα αληθινά ή δήθεν «ντου» στο Νομισματοκοπείο, για το πώς το «ό-
χι» ενός κατά τα άλλα ανώφελου δημοψηφίσματος μετατράπηκε σε «ναι». Θα είχαν ενδιαφέρον οι παραπάνω α-
παντήσεις για να δούμε πόσο απροετοίμαστοι ήμασταν και τι θα μπορούσαμε να έχουμε κάνει καλύτερα. 

Τα τότε λάθη μας θα ήταν χρήσιμος οδηγός, ειδικά το φετινό καλοκαίρι που βρισκόμαστε προ των πυλών ε-
νός άλλου θρίλερ: αυ-
τού της ενδεχόμενης
κατάρρευσης των ιταλι-
κών τραπεζών.

Ευρωπαίοι και Αμε-
ρικανοί αξιωματούχοι
χαρακτηρίζουν την Ιτα-
λία ως το «τεκτονικό
ρήγμα της Ευρώπης», ε-
ξηγώντας ότι το δημό-
σιο χρέος και ο τραπεζι-
κός τομέας των «ούνα
φάτσα, ούνα ράτσα» γει-
τόνων μας είναι μία πυ-
ριτιδαποθήκη, που πα-
ραμένει ενεργή εξαιτίας
της μετακύλησης των
μη εξυπητερούμενων
χορηγήσεων. Για τους
μη γνωρίζοντες να πού-

με ότι μόνο τα «κόκκινα δάνεια» των ιταλικών τραπεζών αγγίζουν τα 360 δισ. ευρώ, όσο είναι δηλαδή το σύνολο
του ελληνικού δημοσίου χρέους. Με κορυφή αυτού του παγόβουνου την Banca Monte dei Paschi di Siena, την
3η μεγαλύτερη τράπεζα της Ιταλίας και αρχαιότερη τράπεζα του κόσμου με έτος ίδρυσης το 1472, η κυβέρνηση
Ρέντσι βρίσκεται σε διαπραγματεύσεις με την Κομισιόν προκειμένου να διασφαλίσει ότι οι μικροεπενδυτές-
μικροκαταθέτες δεν θα αναλάβουν τη διάσωση με «κούρεμα» καταθέσεων (bail in) όπως πλέον ρητά ορίζουν οι
ντιρεκτίβες των Βρυξελλών.

Σε αυτό το τοπίο, λοιπόν, η εγχώρια πολιτική σκηνή αδυνατεί να παράξει ουσία και κυρίως προληπτικό σχέ-
διο κόντρα στο τσουνάμι που έρχεται. Αρέσκεται στο να ανακυκλώνει τα της «Βαρουφακειάδας», με τον πρώην
υπουργό Οικονομικών και τους συμβούλους του να καθίστανται ακόμη και για την κυβέρνηση βολικοί ένοχοι,
την ίδια ώρα που ο άλλοτε «σύντροφος» του Αλέξη Τσίπρα, Ρούντι Ρινάλντι, καταγγέλλει ότι η μη ρήξη με τους
δανειστές είχε προαποφασιστεί από το 2014.

Υπό αυτό το πρίσμα, οι απαντήσεις που ζητούσαμε παραπάνω για τα τι και τα πώς της διαπραγμάτευσης
του περσινού Μαρτίου δεν πρόκειται να δοθούν. Όπως δεν απαντήθηκε το πόσο ακριβώς κόστισαν οι Ολυ-
μπιακοί Αγώνες του 2004, όπως δεν μάθαμε τι έγινε με τον Οτσαλάν, ή όπως δεν καταλαβαίνουμε ότι κινδυ-
νεύουν να παραγραφούν τα αδικήματα του σκανδάλου της Siemens.

Οπότε, αφού για το τι έγινε πέρσι την άνοιξη ανέλαβε να μας διαφωτίσει ο κ. Γκαλμπρέιθ, για φέτος το κα-
λοκαίρι ας ελπίσουμε ότι θα βάλει το χέρι του ο πανταχού παρών και τα πάντα πληρών –εκτός από χρέη…– Ύ-
ψιστος. 

Ξέρω τι έκανες 
πέρσι την άνοιξη, 
για φέτος 
ο Θεός βοηθός… 

Η δική μας
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• Στις 26 Ιουλίου θα κριθεί από την Ολομέλεια 
της Βουλής εάν θα ικανοποιηθεί το αίτημα της Ν.Δ. για σύσταση
Εξεταστικής Επιτροπής

Το «Σχέδιο Χ» ανάβει 
φωτιές στον Τσίπρα
Σε μετωπική σύγκρουση οδη-
γούνται κυβέρνηση και αντι-
πολίτευση, με αφορμή τα όσα
υποστηρίζει στο βιβλίο του με
τίτλο «Καλώς όρισες στη μαρ-
τυρική αρένα» ο Τζέιμς Γκάλ-
μπρεϊθ. 

Ρεπορτάζ: Κώστας Παπαδόπουλος

Ο
Αμερικανός καθηγητής,
προσωπικός φίλος και
στενός συνεργάτης του
Γιάνη Βαρουφάκη, ο ο-
ποίος ήταν ο συντονι-

στής του περιβόητου «πολεμικού συμ-
βουλίου» που προετοίμαζε το «Σχέδιο
Χ» για την αποχώρηση της Ελλάδας α-
πό την Ευρωζώνη, άναψε... φωτιές
στον Αλέξη Τσίπρα. Ένα χρόνο μετά
το δημοψήφισμα που έφερε τη χώρα
μόλις ένα βήμα πριν από το Grexit, ο
πρωθυπουργός δέχεται πυρά ομαδόν,
για ένα υπόμνημα που ο ίδιος παρήγ-
γειλε στον τότε υπουργό Οικονομικών,
αλλά που –όπως αναφέρει ο συγγραφέ-
ας του βιβλίου– δεν του παραδόθηκε.

Σε κάθε περίπτωση, πάντως, το αί-
τημα για σύσταση Εξεταστικής Επιτρο-
πής επανέρχεται στο τραπέζι, με τον εκ-
πρόσωπο Τύπου της Ν.Δ., Γιώργο
Κουμουτσάκο, να αναφέρει ότι «αυτή
η σκοτεινή περίοδος πρέπει να βγει πλή-
ρως στο φως. Παίχτηκε το μέλλον της χώ-
ρας και των Ελλήνων». 

Την ίδια ώρα, το Μέγαρο Μαξίμου,
μέσω της συνηθισμένης επί ΣΥΡΙΖΑ-
ΑΝ.ΕΛ. τακτικής των... διαρροών, α-
παντά ότι «ο πρωθυπουργός ουδέποτε είχε
κατά νου την έξοδο της χώρας από την Ευ-
ρωζώνη και ότι το δημοψήφισμα ήταν μια
αμυντική κίνηση, χάρη στην οποία η Ελ-
λάδα έλαβε μια καλύτερη συμφωνία που
τελικά κρίθηκε στις εκλογές του περασμέ-
νου Σεπτεμβρίου». Τα... σπουδαία απ’
αυτό το μέτωπο αναμένονται στα τέλη
Ιουλίου, όταν –όπως διαβεβαίωσε τον
Νίκο Δένδια ο Νίκος Βούτσης– θα
συζητηθεί στην Ολομέλεια της Βουλής
το ζήτημα.

Τι λέει ο Γκάλμπρεϊθ
Το περιβόητο «Σχέδιο Χ», που παρου-
σιάζει στο βιβλίο του ο 60χρονος Αμε-
ρικανός οικονομολόγος, Τζέιμς Γκάλ-

μπρεϊθ, ούτε λίγο ούτε πολύ ήταν μία
επί χάρτου προετοιμασία για συνθήκες
που συναντά κανείς είτε σε λατινοαμε-
ρικάνικες είτε σε τριτοκοσμικές χώρες.

Κήρυξη κατάστασης έκτακτης ανάγκης,
άμεση εθνικοποίηση της Τράπεζας της
Ελλάδος, επαναπροσδιορισμός των
καταθέσεων σε Νέα Δραχμή, μέτρα για
την εγγύηση της δημόσιας τάξης και α-
σφάλειας, επιστράτευση δημοσίων υ-
παλλήλων, δελτίο σε τρόφιμα, φάρμα-
κα και καύσιμα, είναι μερικές μόνο από
τις άμεσες δράσεις που έπρεπε να λά-
βει η κυβέρνηση Τσίπρα εάν αποφά-
σιζε το μεγάλο άλμα προς το άγνωστο. 

Ο κ. Γκάλμπρεϊθ υποστηρίζει ότι
αυτοί που κλήθηκαν να αναπτύξουν το
«Σχέδιο Χ», μεγαλοποιούσαν τις δυ-
σκολίες και παρέβλεπαν «κάποιες ευοί-
ωνες προοπτικές», προκειμένου η κυβέρ-
νηση να είναι έτοιμη για κάθε σενάριο. 

«Ήταν απαραίτητο να προετοιμαστού-
με για το χειρότερο. Μαζί με μια μικρή ο-
μάδα εργαστήκαμε για περίπου έξι εβδο-
μάδες πάνω στο σχέδιο αυτό και καταθέ-
σαμε ένα υπόμνημα με την ονομασία
“Plan Χ”, τις πρώτες ημέρες του Μαΐου», ε-
ξηγεί ο Τζ. Γκάλμπρεϊθ και συνεχίζει: 

«Η δουλειά μας επικεντρώθηκε στην οι-
κονομική και νομική εξειδίκευση των με-
λών της ομάδας, την ακαδημαϊκή βιβλιο-
γραφία για τη  μετάβαση σε ένα άλλο νό-
μισμα, τις ιδιωτικές συζητήσεις με έμπι-
στους ειδικούς αλλά και τη συγκέντρωση
πληροφοριών για την οικονομική και κοι-
νωνική κατάσταση στην Ελλάδα». Προ-
σθέτει, μάλιστα, ότι «είχε γίνει προσπά-
θεια για ένα περίγραμμα των μέτρων που ί-
σως θα έπρεπε να ληφθούν αλλά και των
προβλημάτων που θα προέκυπταν».

Αξίζει, εδώ, να σημειώσουμε πως ο
καθηγητής στο Πανεπιστήμιο του Τέ-
ξας δεν κρύβει την απογοήτευσή του
για το γεγονός ότι το «Σχέδιο Χ» δεν ε-
φαρμόστηκε. «Πραγματοποιήθηκε μια
συνάντηση υψηλού επιπέδου για το ζήτη-
μα, ο πρωθυπουργός δεν ζήτησε ενημέρω-
ση από μας και η εργασία επί του θέματος
τερματίστηκε με την υποβολή ενός εκτε-
νούς υπομνήματος στις αρχές Μαΐου», ση-
μειώνει χαρακτηριστικά στο πόνημά
του. 

Επικοινωνία με ΗΠΑ
Μία ξεχωριστή και ενδιαφέρουσα πτυ-
χή του βιβλίου είναι η επικοινωνία που
είχε ο Τζ. Γκάλμπρεϊθ με την κυβέρ-
νηση των ΗΠΑ, καθώς παρουσιάζει
τον εαυτό του ως βασικό δίαυλο με Α-
μερικανούς αξιωματούχους. «Υπάρχει
η αίσθηση εδώ ότι οι ΗΠΑ είναι οι πολυ-
τιμότεροι σύμμαχοι της Ελλάδας λόγω σύ-
γκλισης συμφερόντων και ότι το ΔΝΤ εί-
ναι ενδεχομένως ο δεύτερος πολυτιμότε-
ρος σύμμαχος εν μέρει λόγω της επιρροής
που ασκούν σ’ αυτό η κυβέρνηση των Η-
ΠΑ και το Κογκρέσο», έγραφε σε e-mail
του προς την αναπληρώτρια υπουργό
Οικονομικών, Σάρα Ράσκιν, στις 8
Φεβρουαρίου του 2015. 

Μάλιστα, στο ίδιο μήνυμα, ο καθη-
γητής εμφανιζόταν δυσαρεστημένος α-
πό την αποστολή του αμερικανικού υ-
πουργείου Οικονομικών στην Αθήνα,
ενώ διαμαρτυρόταν για τη συνεργασία
του πρεσβευτή των ΗΠΑ στην Αθήνα,
επικρίνοντάς τον ως «εχθρικό και τελείως
εκτός γραμμής σε σχέση με τη δήλωση του
προέδρου Ομπάμα».


Ο ΤΖΕΪΜΣ ΓΚΑΛΜΠΡΕΪΘ ΔΕΝ
ΚΡΥΒΕΙ ΤΗΝ ΑΠΟΓΟΗΤΕΥΣΗ

ΤΟΥ ΓΙΑ ΤΟ ΓΕΓΟΝΟΣ ΟΤΙ ΤΟ
«ΣΧΕΔΙΟ Χ» ΔΕΝ ΕΦΑΡΜΟΣΤΗΚΕ
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• Η ψύχραιμη αποτίμηση της επίσημης επίσκεψης Τσίπρα στην Κίνα
δείχνει ότι ο Έλληνας πρωθυπουργός «πάτησε» γερά πάνω στα χνάρια του Κώστα
Καραμανλή και των πρωθυπουργών από το 2006, ενώ θα χρειαστεί χρόνος για να
αποδειχθεί πόσο θα αποδώσουν οι συμφωνίες που υπογράφηκαν 
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Ρεπορτάζ: 
Θεοδόσης Παπανδρέου

Ι
διαίτερη ικανοποίηση για τα
αποτελέσματα της επίσκε-
ψης του πρωθυπουργού Α-
λέξη Τσίπρα στο Πεκίνο ε-
ξέφρασαν κινεζικές διπλω-

ματικές πηγές. Αυτό όμως, σύμ-
φωνα με ελληνικές κυβερνητικές
διαρροές. Το ταξίδι του πρωθυ-
πουργού σε καμία περίπτωση δεν
πήγε στον βρόντο, όλα όμως θα
κριθούν στο... χειροκρότημα. Ιδι-
αίτερα καθώς επί της ουσίας απλά
έδωσε συνέχεια στη συνεργασία
που έχει ξεκινήσει ήδη από το
2006 και τον Κώστα Καραμανλή. 

Και φυσικά οι Κινέζοι είχαν κά-
θε λόγο να είναι ικανοποιημένοι,
ειδικά μετά την επικύρωση από
την ελληνική Βουλή της συμφω-
νίας για το λιμάνι του Πειραιά στις
παραμονές του ταξιδιού του πρω-
θυπουργού.

Επί του πρακτέου, τώρα, ο Αλ.
Τσίπρας στο πλαίσιο των διακρα-
τικών συμφωνιών υπέγραψε με
τον Κινέζο ομόλογό του Λι Κε-
τσιάνγκ τα ακόλουθα:

- Επιτελικό πρόγραμμα για τη
συνεργασία στον τομέα του τουρι-
σμού για την περίοδο 2016-2018
στο πλαίσιο της Συμφωνίας μετα-
ξύ της κυβέρνησης της Ελληνικής
Δημοκρατίας και της κυβέρνησης

της Λαϊκής Δημοκρατίας της Κί-
νας.

- Συμφωνία συνεργασίας για
την επιστημονική και τεχνολογική
καινοτομία μεταξύ του υπουργείου
Επιστήμης και Τεχνολογίας της
Λαϊκής Δημοκρατίας της Κίνας και
του υπουργείου Παιδείας, Έρευνας
και Θρησκευμάτων της Ελληνικής
Δημοκρατίας.

- Υπόμνημα συνεργασίας μετα-
ξύ της Εθνικής Βιβλιοθήκης της
Κίνας και της Εθνικής Βιβλιοθή-
κης της Ελλάδας.

- Υπόμνημα συνεργασίας μετα-
ξύ της Κρατικής Διοίκησης Πολιτι-
στικής Κληρονομιάς της Λαϊκής
Δημοκρατίας της Κίνας και του υ-
πουργείου Πολιτισμού και Αθλητι-
σμού της Ελληνικής Δημοκρατίας.

- Επιστολή πρόθεσης μεταξύ
του υπουργείου Πολιτισμού και Α-
θλητισμού και του Μητροπολιτι-
κού Μουσείου της Κίνας για την
έκθεση «Οι Έλληνες: Από τον Αγα-
μέμνονα στον Μέγα Αλέξανδρο».

- Συμφωνία Συνεργασίας μετα-
ξύ της Αναπτυξιακής Τράπεζας της
Κίνας και της Τράπεζας της Ελλά-
δας.

- Συμφωνία Συνεργασίας για
την προώθηση των επενδύσεων
μεταξύ του Φορέα Προώθησης Ε-
πενδύσεων Κίνας (China
Investment Promotion Agency)
και της Ελληνικής Εταιρείας Επεν-
δύσεων και Εξωτερικού Εμπορίου
(Enterprise Greece).

- Υπόμνημα Κατανόησης μετα-
ξύ της Κινεζικής Κεντρικής Τηλεό-

ρασης (CCTV) και της ΕΡΤ.
- Επιστολή επιβεβαίωσης βού-

λησης μεταξύ της COSCO και του
ΤΑΙΠΕΔ.

Τα κέρδη από την Cosco
Αδιαμφισβήτητη επιτυχία είναι η
υποσχετική που έλαβε ο πρωθυ-
πουργός κατά τη συνάντησή του με
τον επικεφαλής της Cosco, τον
«Captain» Χου Λιρόνγκ, ο οποί-
ος δεσμεύθηκε για πρόσθετες ε-
πενδύσεις άνω των 500 εκατ. ευ-
ρώ, πέραν των 350 εκατ. που προ-
βλέπει η συμφωνία παραχώρησης
του ΟΛΠ.

«Στο πλαίσιο αυτό», είπε ο πρόε-
δρος της Cosco, «θα γίνει αναβάθ-
μιση και επέκταση του λιμανιού, ώ-
στε να δέχεται και το μεγαλύτερο

Μισογεμάτο το ποτήρι 
του ταξιδιού στην Κίνα 
Δύο πράγματα κατάφερε μετά βεβαιότητας ο Αλέξης Τσί-
πρας κατά την επίσκεψή του στο Πεκίνο. Πρώτον, να φέ-
ρει σε δύσκολη θέση τον Κινέζο ομόλογό του. Ο Λι Κε-
τσιάνγκ αναγκάστηκε να βγάλει τη γραβάτα του, καθώς ο
Έλληνας πρωθυπουργός όπως πάντα δεν φορούσε. Δεύ-
τερον, να αποκτήσει νέο ποδήλατο, δώρο του ομολόγου
του. Από εκεί και πέρα, συμφωνίες υπέγραψε αλλά όλα
θα πρέπει να φανούν στο αποτέλεσμα.

Εκτεταμένες παρεμβάσεις στην αγορά ερ-
γασίας της Ελλάδας, προκειμένου να κα-
ταστεί ακόμη πιο «ευέλικτη» και να περιο-
ριστεί η ανεργία των νέων, προτείνει σε
έκθεσή του το Διεθνές Νομισματικό Τα-
μείο.
Επιμένει πως θα πρέπει να παραμείνει ο
κατώτατος μισθός, καθώς όπως επισημαί-
νει, είναι υψηλότερος μεταξύ των χωρών
της Ε.Ε., σε σχέση με το κατά κεφαλήν Α-
ΕΠ. Ακόμη, τάσσεται υπέρ νομοθετικών
αλλαγών, προκειμένου να εναρμονιστεί το
πλαίσιο για τις ομαδικές απολύσεις με τις
βέλτιστες πρακτικές της Ε.Ε.
Το Ταμείο ζητεί ακόμη να προχωρήσει το

άνοιγμα των «κλειστών επαγγελμάτων»
με προτεραιότητα σε επαγγέλματα όπως
οι μηχανικοί, οι δικηγόροι και οι φορτοεκ-
φορτωτές. Επίσης, ζητεί να εφαρμοσθούν
οι συστάσεις του ΟΟΣΑ για τη μείωση των
εμποδίων για τον ανταγωνισμό στους το-
μείς του χονδρικού εμπορίου, των κατα-
σκευών και του ηλεκτρονικού εμπορίου,
ενώ τάσσεται υπέρ της αναμόρφωσης του
συστήματος αδειοδότησης στους κλάδους
τροφίμων και ποτών, καθώς και στον του-
ρισμό.
Πάντως στην έκθεση αναγνωρίζεται ότι η
Ελλάδα έχει ολοκληρώσει σε μεγάλο βαθ-
μό τις συστάσεις του ΟΟΣΑ, με στόχο την

ενίσχυση του ανταγωνισμού σε βασικούς
τομείς, και ότι προχωρά στο άνοιγμα ορι-
σμένων κλειστών επαγγελμάτων και στην

απελευθέρωση της αγοράς για τις τουρι-
στικές ενοικιάσεις.
Ειδική αναφορά γίνεται στο έλλειμμα ε-
πενδύσεων στην Ελλάδα, μετά τη δραμα-
τική μείωσή τους κατά 20% στη διάρκεια
της κρίσης. Όπως σημειώνει το ΔΝΤ, οι ε-
ταιρικές επενδύσεις στη ζώνη του ευρώ
μειώθηκαν μετά την κρίση και παρέμειναν
σε σχετικά χαμηλά επίπεδα.
Παράλληλα, οι αναλυτές του διεθνούς ορ-
γανισμού εντάσσουν την Ελλάδα μαζί με
την Κύπρο, την Ιρλανδία, την Ιταλία και
την Πορτογαλία στις χώρες όπου τα μη ε-
ξυπηρετούμενα δάνεια θέτουν προκλή-
σεις για τις τράπεζες και τις οικονομίες.

Κι άλλη… λαστιχοποίηση της αγοράς εργασίας προτείνει το ΔΝΤ 


ΑΔΙΑΜΦΙΣΒΗΤΗΤΗ ΕΠΙΤΥΧΙΑ ΕΙΝΑΙ Η ΥΠΟΣΧΕΤΙΚΗ ΠΟΥ
ΕΛΑΒΕ Η ΑΘΗΝΑ ΑΠΟ ΤΟΝ ΕΠΙΚΕΦΑΛΗΣ ΤΗΣ COSCO ΓΙΑ

ΠΡΟΣΘΕΤΕΣ ΕΠΕΝΔΥΣΕΙΣ ΑΝΩ ΤΩΝ 500 ΕΚΑΤ. ΕΥΡΩ, ΠΕΡΑΝ
ΤΩΝ 350 ΕΚΑΤ. ΠΟΥ ΠΡΟΒΛΕΠΕΙ Η ΣΥΜΦΩΝΙΑ ΠΑΡΑΧΩΡΗΣΗΣ
ΤΟΥ ΟΛΠ

04_05_kina_738_APOPSI  7/8/16  7:52 PM  Page 4



ΣΑΒΒΑΤΟ-ΚΥΡΙΑΚΗ 9/10 ΙΟΥΛΙΟΥ 2016
www.iapopsi.gr Η ΑΠΟΨΗ | 5

κρουαζιερόπλοιο του κόσμου με
4.000 επιβάτες. Στόχος είναι να αυ-
ξηθεί στα 3 εκατομμύρια ο αριθμός
των τουριστών κρουαζιέρας στην Ελ-
λάδα και η επένδυση αυτή έχει προϋ-
πολογισμό 200 εκατ. ευρώ».

Δεύτερη προτεραιότητα της
Cosco είναι η αναβάθμιση των υ-
ποδομών του λιμανιού στην πρώ-
τη προβλήτα για τη διακίνηση των
εμποροκιβωτίων. «Με την επένδυ-
ση αυτή», πρόσθεσε ο Χου Λιρόν-
γκ, «θα μπορούν στην προβλήτα να
αποθηκευτούν 7 εκατ. κοντέινερς κα
στο μέλλον 10 εκατ. Αυτό σημαίνει ό-
τι ο Πειραιάς θα γίνει το μεγαλύτερο
λιμάνι κοντέινερς στη Μεσόγειο. Επί-
σης, θα γίνουν επενδύσεις 200 εκατ.
ευρώ στη ναυπηγοεπισκευαστική ζώ-
νη και πάρκινγκ οχημάτων όπου θα
μπορούν να σταθμεύουν 20.000 οχή-
ματα».

Τουρισμός και εξαγωγές
Σημαντική χαρακτηρίζεται η συνά-
ντηση του Αλ. Τσίπρα με τον πρό-
εδρο της Alibaba, της μεγαλύτερης
πλατφόρμας διαδικτυακών πωλή-
σεων, τον Τζακ Μα, ο οποίος τό-
νισε μάλιστα ότι τον ενδιαφέρει η
εξαγωγική δραστηριότητα των ελ-
ληνικών επιχειρήσεων στην τερά-
στια κινεζική αγορά και όχι η εισα-
γωγή κινεζικών προϊόντων στην
Ελλάδα.

Στη συνάντηση συζητήθηκε ιδι-

αίτερα και η αποφασιστική ενί-
σχυση της τουριστικής κίνησης α-
πό την Κίνα προς την Ελλάδα.

Ο Τζακ Μα εκτίμησε μάλιστα ό-
τι τα επόμενα χρόνια ο αριθμός
των Κινέζων τουριστών στην Ελ-
λάδα μπορεί να ανέβει από τους
130.000 στο 1.000.000. Όπως εί-
πε μάλιστα ο Τζακ Μα, απαραίτη-
τη προϋπόθεση είναι να διευκο-
λυνθεί η χορήγηση βίζας στους Κι-
νέζους τουρίστες.

Ο πρωθυπουργός εξασφάλισε
και τη δέσμευση της Huawei, για
την εκπόνηση μελέτης για τη δημι-
ουργία τεχνολογικού πάρκου στο
κέντρο Logistics στο Θριάσιο, και
τη δημιουργία μιας γραμμής συ-
ναρμολόγησης της μεγάλης εται-
ρείας στη χώρα μας, αλλά και την
ανάθεση έργων του κινεζικού κο-
λοσσού σε ελληνικές εταιρείες λο-
γισμικού. Επίσης, ανακοινώθηκε
ότι η κινεζική εταιρεία θα εφαρμό-
σει ένα πρόγραμμα τριετούς διάρ-
κειας για την εκπαίδευση Ελλήνων
φοιτητών στην τεχνολογία νέας γε-
νιάς.

Επενδύσεις
Πέραν τού έξτρα επενδυτικού πα-
κέτου της Cosco στον Πειραιά, υ-
πεγράφησαν πρώτες συμφωνίες
και διερευνήθηκαν νέες συνεργα-
σίες τόσο διακρατικές όσο και ι-
διωτικές, καθώς στην ελληνική α-

ποστολή μετείχαν 45 Έλληνες επι-
χειρηματίες.

- Πρώτο στη λίστα το μνημόνιο
συνεργασίας ανάμεσα στην Τράπε-
ζα της Ελλάδας και στην China
Development, η οποία χρηματο-
δοτεί μεγάλα διακρατικά έργα. Κα-
τά τις πρώτες πληροφορίες, στον
σχεδιασμό περιλαμβάνεται η αγο-
ρά μετοχών ελληνικών επιχειρή-
σεων και η χρηματοδότηση κινεζι-
κών επιχειρήσεων στην Ελλάδα.

- Με την εταιρεία επενδύσεων
CECP συζητήθηκε η δραστηριο-
ποίησή της στους τομείς: επενδύ-
σεις κεφαλαίων, real estate, του-
ρισμό, ενέργεια, χρηματοοικονο-
μικά, φάρμακο, αθλητισμό.

Η εταιρεία επένδυσε προσφά-
τως 150 εκατ. ευρώ στην Τσεχία,
ενώ η Ευρώπη αποτελεί τον Νο1
προορισμό της.

- Η Fosun, που δραστηριοποι-
είται ήδη στο Ελληνικό, έκανε σα-
φές ότι ενδιαφέρεται για επενδύ-
σεις στον τουρισμό, για εισαγωγή
αγροτοδιατροφικων προϊόντων ελ-
ληνικής παραγωγής στην Κίνα και
για επενδύσεις στον χρηματοπι-
στωτικό τομέα. (Τα στελέχη της ε-
ταιρείας έκαναν ειδική αναφορά
στη δημιουργία και προστασία θέ-
σεων αξιοπρεπούς εργασίας, κίνη-
ση που δεν πέρασε απαρατήρητη).

Ο αντίλογος
Αν κανείς μπει στη διαδικασία και
δει πίσω από τις συμφωνίες, τότε
πολύ εύκολα μπορεί να αντιληφθεί
πως ο Αλ. Τσίπρας πάτησε γερά
πάνω στα χνάρια του Κώστα Κα-
ραμανλή και των πρωθυπουργών
από το 2006 και μετά, επιβεβαιώ-
νοντας τις ελληνοκινεζικές σχέσεις.
Οι συμφωνίες που υπεγράφησαν
απλά ενισχύουν τα όσα από ετών
έχουν συμφωνηθεί και αν εξαιρε-
θούν οι επιπλέον επενδύσεις
της Cosco στον Πειραιά, θα χρεια-
στεί χρόνος για να δούμε αν και
κατά πόσο θα αποδώσουν.

«Ο κ. Τσίπρας με την επίσκεψή του
στο Πεκίνο και τη Σαγκάη το μόνο που
έκανε ήταν να βαδίσει πάνω στα δικά
μας χνάρια. Δεν προσέθεσε τίποτα το
καινούργιο. Καμία νέα επένδυση δεν
φέρνει. Και η σύγκριση είναι καταλυ-
τική, καθώς μόνο κατά την επίσκεψη
του Κινέζου Πρωθυπουργού στην Α-
θήνα τον Ιούνιο του 2014 υπογράφη-
καν 19 συμφωνίες και μνημόνια συ-
νεργασίας αξίας 6,5 δισ. δολ.», σχο-
λιάζει σχετικά ο βουλευτής της
Ν.Δ., Νότης Μηταράκης, θυμίζο-
ντας πως «τον Ιανουάριο του 2006 η
κυβέρνηση της Ν.Δ. υπέγραψε την
Συνολική Στρατηγική Εταιρική Σχέση
μεταξύ των δύο χωρών και ο Α. Σα-
μαράς την περίοδο 2012-2014 εξέλι-
ξε τη σχέση αυτή καθιστώντας την Ελ-
λάδα βασική πύλη εισόδου και δίνο-
ντας στη διμερή συνεργασία ένα σα-
φές οικονομικό και επιχειρηματικό πε-
ριεχόμενο».

ΠΡΟΣΓΕΙΩΣΗ ΣΤΗΝ ΠΡΑΓΜΑΤΙΚΟΤΗΤΑ
ΜΕΤΑ ΤΟ ΠΕΚΙΝΟ…
Πρώτη προτεραιότητα για 
το Μαξίμου ο εκλογικός νόμος
Μακρινό φαντάζει πλέον για την κυβέρνηση το ταξίδι του πρωθυ-
πουργού στην Κίνα, καθώς η σκληρή ελληνική πραγματικότητα υ-
ποχρεώνει άμεση προσγείωση. Πρώτη προτεραιότητα για το κυ-
βερνητικό επιτελείο είναι ο εκλογικός νόμος. Οι τελευταίες παρεμ-
βάσεις επιτρέπουν εικασίες για υπερψήφισή του από περισσότε-
ρους από 180 βουλευτές με κάποιους να τους ανεβάζουν στους
197, μια ανάσα δηλαδή πριν από τους 200 που απαιτούνται έτσι ώ-
στε να τεθεί σε άμεση εφαρμογή ήδη από την επόμενη εκλογική α-
ναμέτρηση. Μια τέτοια εξέλιξη θα μπορούσε να ερμηνευθεί και ως ε-
πίδειξη δύναμης από τον Αλ. Τσίπρα σε ένα θέμα μάλιστα που ο ίδιος
(και οι πέριξ αυτού) δεν επιθυμούσαν αλλά το κόμμα τούς υποχρέ-
ωσε. Θυμίζεται ότι ο αρχικός σχεδιασμός έκανε λόγο για περιορι-
σμένο μπόνους εδρών, κάτι που όμως εν τέλει αποσύρθηκε. Από εκεί
και πέρα, «η δουλειά είναι το πιο σημαντικό καθήκον που έχουμε μπρο-
στά μας», διευκρινίζουν οι κυβερνητικές πηγές. «Στόχος μας είναι,
το 2021 να μπορούμε να έχουμε φέρει το ποσοστό της ανεργίας σε
μια κανονικότητα», προσθέτουν.

Αισιοδοξία για τη δεύτερη αξιολόγηση 
Αναφορικά με τα πολύ άμεσα θέματα που θα αντιμετωπίσει η κυ-
βέρνηση, οι ίδιες πηγές εκφράζουν την πεποίθηση ότι η δεύτερη α-
ξιολόγηση θα ολοκληρωθεί τον προσεχή Οκτώβριο χωρίς προβλή-
ματα(;), καθώς θα υπάρξει θετική εξέλιξη στα εργασιακά. «Στο θέμα
των συλλογικών συμβάσεων έχουμε στο πλευρό μας όλες τις προο-
δευτικές δυνάμεις της Ευρώπης ενώ ουδείς συζητά ζήτημα ομαδικών
απολύσεων», τονίζουν κυβερνητικές πηγές, εκφράζοντας παράλλη-
λα την εκτίμηση ότι το δεύτερο εξάμηνο του 2017 θα έχουμε περά-
σει ολοκληρωτικά τον κάβο.
Ιδιαίτερη σημασία έχει ερώτηση δημοσιογράφων που έγινε εν πτήσει
από την Κίνα προς την Ελλάδα για το ενδεχόμενο ανασχηματισμού.
Με μια διφορούμενη απάντηση, συνεργάτες του Αλ. Τσίπρα σημείω-
σαν πως δεν είναι στις προτεραιότητες του πρωθυπουργού, αν και, ό-
πως ειπώθηκε, «αλλαγές θα υπάρξουν». Για πιθανά πρόσωπα εκτός
ΣΥΡΙΖΑ, που θα μπορούσαν ενδεχομένως να μετάσχουν σε ένα νέο
κυβερνητικό σχήμα, σημείωσαν ότι κάτι τέτοιο θα μπορούσε να εξε-
ταστεί κατά περίπτωση: «Θα μπορούσαμε να βρούμε τέτοια πρόσωπα
αλλά θα εξεταστεί κατά περίπτωση».
Από την κυβέρνηση έχει γίνει σαφές πως ο σχεδιασμός της δεν αλ-
λάξει και, ενώ το βάρος τώρα πέφτει στην αξιολόγηση του φθινο-
πώρου, παράλληλα θα προχωρήσει και το θέμα της συνταγματικής
αναθεώρησης καθώς «ο κόσμος βλέπει θετικά την εκλογή Προέδρου
της Δημοκρατίας από τον λαό, όπως, επίσης, και την καθιέρωση της α-
πλής αναλογικής. Θα πρέπει όμως να γίνει συζήτηση για τις αρμοδιό-
τητες του ΠτΔ», όπως χαρακτηριστικά τονίζεται.
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• Ο υπουργός Επικρατείας, στενός συνεργάτης του πρωθυπουργού και
Νο2 του Μαξίμου, φαίνεται πως πλέον προχωρά σε έναν μοναχικό δρόμο
αναζητώντας πολιτικές συμμαχίες

«Κόκκινο πανί» για την 
Κουμουνδούρου ο Παππάς

Ρεπορτάζ: Θεοδόσης Παπανδρέου

Σ
τα πέριξ της Κουμουνδού-
ρου δεν αποτελεί μυστικό
πως ο Νίκος Παππάς είναι
ξένο σώμα για το κόμμα του
ΣΥΡΙΖΑ. Πρόκειται για προ-

σωπική επιλογή του Αλέξη Τσίπρα,
φίλος του από τα παλιά, που επέστρεψε
να αναλάβει ρόλο όταν ο πρόεδρος του
ΣΥΡΙΖΑ ανέλαβε τα καθήκοντά του. Και
έκτοτε δεν προσπάθησε ούτε λεπτό να
γίνει αποδεκτός από τους συντρόφους
του, αλλά επέλεξε να κινείται αυτόνο-
μα έχοντας πάντα τη στήριξη του νυν
πρωθυπουργού.

Την ίδια τακτική ακολούθησε ακό-
μα και στο Μέγαρο Μαξίμου. Από την
πρώτη στιγμή, οπότε και τέθηκε ως ο
Νο2 της κυβέρνησης, κατάφερε να χα-
ράξει τη δική του πορεία, αδιαφορώ-
ντας επί της ουσίας για το κόμμα και τις
κραυγές αγωνίας που έφταναν από ε-
κεί. 

Σήμερα η εικόνα είναι πλέον ξεκά-
θαρη. Η μόνη επαφή που έχει ο Νίκος
Παππάς είναι με τον πρωθυπουργό.
Το άλλοτε κατευθυντήριο (Νίκος Βού-
τσης, Αλέκος Φλαμπουράρης, Νί-
κος Παππάς και Αλέξης Τσίπρας)

δεν υφίσταται, ενώ οι κακές γλώσσες
θέλουν τον υπουργό να μην έχει επα-
φές ούτε με τον πρόεδρο της Βουλής
ούτε και με τον Αλέκο Φλαμπουρά-
ρη.

Ειδικά στις σχέσεις του με τον δεύ-
τερο, οι κακές γλώσσες θέλουν να έχει
παίξει σημαντικό ρόλο η συμπάθεια
και εκτίμηση που έχει δείξει ο Ν. Παπ-
πάς στον επιχειρηματία (και επίδοξο
καναλάρχη και εκδότη) Χρήστο Καλο-
γρίτσα, με τον οποίο χωρίζει άβυσσος
τον Αλ. Φλαμπουράρη σε σημείο που
λέγεται πως οι δρόμοι τους δεν συνα-
ντιούνται ποτέ. Ίσως (πάντα σύμφωνα
με τα όσα ψιθυρίζονται) γιατί έχουν οι-
κονομικές εκκρεμότητες από το παρελ-
θόν, είτε γιατί ο Αλ. Φλαμπουράρης
τον θεωρεί εισβολέα ο οποίος ανατρέ-
πει τους σχεδιασμούς του.

Απομονωμένος… 
Σε κάθε περίπτωση ο Ν. Παππάς βρί-
σκεται απομονωμένος (με επιλογή του)
στο κυβερνητικό σχήμα, καθώς φέρε-
ται να έχει επαφές κυρίως με τους Χρή-
στο Σπίρτζη, Πάνο Καμμένο, Νίκο
Κοντζιά και ενίοτε με τον Παναγιώτη
Κουρουμπλή. Θυμίζεται εδώ πως ε-
φημερίδα είχε συνδέσει τους κ.κ.

Παππά και Σπίρτζη, εμφανίζοντάς
τους να διατηρούν κοινό γραφείο...
ρουσφετιών, το οποίο όπως γράφηκε
ανήκει στον... Χρήστο Καλογρίτσα. Ε-
κείνοι απάντησαν πως απλά διατηρούν
στο ίδιο κτίριο, δύο γραφεία. Όσον α-
φορά τη σχέση του υπουργού Επικρα-
τείας με τον υπουργό Εθνικής Άμυνας,
προ ημερών αρκούσε ένα τηλεφώνη-
μα στον Π. Καμμένο ώστε ο Ν. Παπ-
πάς να συμμετάσχει σε εκπαιδευτική
πτήση πολεμικού αεροσκάφους και να
αποκτήσει αυτήν τη σπάνια για τους
κοινούς θνητούς εμπειρία.

Αν και όλα τα παραπάνω σε καμία
περίπτωση δεν μπορούν να ερμη-
νευθούν σε αποδυνάμωσή του,
παρ’ όλα αυτά δημιουργούν
πρόβλημα και στα σχέδια
του πρωθυπουργού, ο ο-
ποίος καλείται να κι-
νείται μεταξύ στρα-
τοπέδων και την ί-
δια ώρα να κρα-
τά ισορροπίες
με τον κομ-
ματικό μη-
χανισμό.
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«ΛΑΛΙΩΤΗ ΔΕΝ ΕΙΧΑΜΕ ΚΑΙ
ΛΑΛΙΩΤΗ ΑΠΟΚΤΗΣΑΜΕ»

ΘΑ ΑΚΟΥΣΕΙ ΚΑΝΕΙΣ ΠΟΛΥ ΣΥ-
ΧΝΑ ΝΑ ΣΧΟΛΙΑΖΕΤΑΙ ΣΤΑ ΠΗΓΑ-
ΔΑΚΙΑ ΣΤΕΛΕΧΩΝ ΤΟΥ ΣΥΡΙΖΑ Ο-
ΤΑΝ Η ΣΥΖΗΤΗΣΗ ΣΤΡΕΦΕΤΑΙ ΓΥ-
ΡΩ ΑΠΟ ΤΟΝ ΝΙΚΟ
ΠΑΠΠΑ

Πίσω στο κόμμα, λοιπόν, η πεποίθηση πως ο Ν. Παπ-
πάς υλοποιεί προσωπική πολιτική ατζέντα είναι κοι-
νή. Μάλιστα, δεν είναι λίγοι εκείνοι που όταν ανα-

φέρονται στον υπουργό Επικρατείας χρησιμοποιούν τη
λέξη «αυτοί» υπονοώντας την ομάδα που έχει δημιουρ-
γήσει αποκλειστικά με δικούς του ανθρώπους, ένα μηχα-
νισμό μέσα στον μηχανισμό. 

«Λαλιώτη δεν είχαμε και Λαλιώτη αποκτήσαμε», θα α-
κούσει κανείς πολύ συχνά να σχολιάζεται στα πηγαδάκια

στελεχών του ΣΥΡΙΖΑ, όταν η συζήτηση στρέφεται γύρω
από τον Νίκο Παππά, ενώ κάποιοι πιο ακραίοι με μεγάλη
διάθεση ειρωνείας αναφέρονται σε εκείνον που «συνομι-
λεί με τον Θεό». Σε ό,τι αφορά τον διαγωνισμό για τις ά-
δειες, το όνομα του Χρ. Καλογρίτσα λόγω ακριβώς των
σχέσεών του με τον Ν. Παππά έρχεται συχνά στο προσκή-
νιο κυρίως σε αναζήτηση του συνεργάτη του, μιας και ό-
πως σχολιάζεται «αυτός είναι το 49%, να δούμε ποιος έχει
και το 51%», δείχνοντας ταυτόχρονα σε παραδοσιακό «κί-

τρινο» εκδότη ο οποίος με ευκολία μεταπηδά από το ένα
στρατόπεδο στο άλλο με ακραίους έντυπους τίτλους και
πάντα βαθιά λαϊκίστικους.

«Θείο βρέφος ο ΣΥΡΙΖΑ δεν χρειάζεται, αυτό να το κα-
ταλάβουν όλοι», είναι το μήνυμα που στέλνει προς το Μέ-
γαρο Μαξίμου κομματική ομάδα δείχνοντας ευθέως τον
Ν. Παππά. Και το μέλλον για το κόμμα που απομακρύνεται
από τον κινηματικό του χαρακτήρα, για να κερδίσει το
στοίχημα της κεντροαριστεράς, παραμένει ακόμα θολό...

«Θείο βρέφος ο ΣΥΡΙΖΑ δεν χρειάζεται, αυτό να το καταλάβουν όλοι…»

Σε «κόκκινο πανί» έχει εξελιχθεί για το κόμμα του ο υπουργός Ε-
πικρατείας Νίκος Παππάς. Ο στενός συνεργάτης του πρωθυ-
πουργού και Νο2 του Μεγάρου Μαξίμου φαίνεται πως πλέον
προχωρά σε έναν μοναχικό δρόμο αναζητώντας πολιτικές συμ-
μαχίες.
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Μπορεί η 4η Ιουλίου να εί-
ναι η ημέρα της ανεξαρτη-
σίας για τις ΗΠΑ, αλλά για
τα ελλαδικά καθ’ ημάς ή-
ταν η «Μεγάλη Δευτέρα»
των καναλαρχών, καθώς
ανακοινώθηκαν οι επίδο-
ξοι –παλαιοί και νέοι– μνη-
στήρες των τεσσάρων τη-
λεοπτικών αδειών, για τις
οποίες τόσος ντόρος έχει
γίνει. 

Επιμέλεια: Νίκος Τσαγκατάκης 

Σ
υγκεκριμένα, στις
15:00 το μεσημέρι της
Δευτέρας έληξε η προ-
θεσμία κατάθεσης στη
Γενική Γραμματεία Ενη-

μέρωσης και Επικοινωνίας των δι-
καιολογητικών για τη χορήγηση
των 4 αδειών παρόχων περιεχο-
μένου επίγειας ψηφιακής τηλεο-
πτικής ευρυεκπομπής ελεύθερης
λήψης εθνικής εμβέλειας που δη-
μοπράτησε η κυβέρνηση, και από
την ολοκλήρωση της πρώτης φά-
σης της διαδικασίας ήδη «μετράμε»
11 υποψηφιότητες.

Πολύ μεγάλες εκπλήξεις δεν υ-
πήρξαν, έστω και αν για λίγη ώρα
παιζόταν ένα θρίλερ σχετικά με τον
φάκελο συμμετοχής του Mega, και
στην κούρσα της διεκδίκησης των
αδειών κατέρχονται τα εξής σχή-
ματα:

1] ΕΙΔΗΣΕΙΣ ΝΤΟΤ ΚΟΜ Α-
ΝΩΝΥΜΗ ΡΑΔΙΟΤΗΛΕΟΠΤΙΚΗ
ΚΑΙ ΕΜΠΟΡΙΚΗ ΕΤΑΙΡΙΑ ΠΑΡΟ-
ΧΗΣ ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΩΝ ΚΑΙ ΕΝΗ-
ΜΕΡΩΣΗΣ – ΣΚΑΙ Α.Ε.

2] ΝΕΑ ΤΗΛΕΟΡΑΣΗ ΑΝΩ-
ΝΥΜΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ – STAR
CHANNEL

3] ΑΝΤΕΝΝΑ TV Α.Ε.
4] DIMERA MEDIA

INVESTMENTS LIMITED

5] ALPHA ΔΟΡΥΦΟΡΙΚΗ ΤΗ-
ΛΕΟΡΑΣΗ Α.Ε.

6] ΙΩΑΝΝΗΣ-ΒΛΑΔΙΜΗΡΟΣ
Χ. ΚΑΛΟΓΡΙΤΣΑΣ ΤΗΛΕΟΡΑΣΗ
ΠΑΝΕΛΛΑΔΙΚΗΣ ΚΑΛΥΨΗΣ
ΜΟΝΟΠΡΟΣΩΠΗ ΑΝΩΝΥΜΗ
ΕΤΑΙΡΙΑ

7] ΑΛΤΕΡ ΕΓΚΟ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΗ
ΜΕΣΩΝ ΜΑΖΙΚΗΣ ΕΝΗΜΕΡΩ-
ΣΗΣ ΑΝΩΝΥΜΟΣ ΕΤΑΙΡΙΑ

8] ΡΑΔΙΟΤΗΛΕΟΠΤΙΚΗ Α.Ε. –
«EPSILON TV»

9] ΑΝΕΞΑΡΤΗΤΟΣ ΤΗΛΕΟ-
ΠΤΙΚΟΣ ΠΑΡΟΧΟΣ ΠΕΡΙΕΧΟ-
ΜΕΝΟΥ ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙΡΙΑ

10] ΤΗΛΕΤΥΠΟΣ Α.Ε. –
MEGA CHANNEL

11] City News ΑRΤ TV

Παλιοί και νέοι παίκτες 
Για να υπάρχει μία πιο ολοκληρω-
μένη εικόνα του ανταγωνισμού ό-
πως αυτός διαμορφώνεται για την
ώρα, να πούμε ότι οι 7 από τους
11 υποψήφιους είναι οι τηλεοπτι-
κοί σταθμοί που ήδη εκπέμπουν,
δηλαδή ο ΣΚΑΪ (οικογένεια Αλα-
φούζου), το Star (οικογένεια Βαρ-
δή Βαρδινογιάννη), ο ΑΝΤ1 (οι-
κογένεια Κυριακού), ο Αlpha
(συμφερόντων Κοντομηνά), το
Mega (Μπόμπολας - Ψυχάρης),
το Epsilon (Φίλιππος Βρυώνης)
και το Αrt TV (Γιώργος Καρατζα-
φέρης). Ειδικά για τον τελευταίο,
να σημειωθεί ότι λίγο πριν από τις
15:00 το μεσημέρι της Παρασκευ-
ής, η Γενική Γραμματεία Ενημέρω-
σης και Επικοινωνίας γνωστοποί-
ησε ότι δεν έγινε δεκτή η αίτηση
συμμετοχής της CITYNEWS A.E.
(ΑΡΤ ΤV) στον διαγωνισμό για τις
τηλεοπτικές άδειες, επειδή δεν συ-
νοδεύεται από παράβολο υπέρ του
Δημοσίου ποσού €30.000 όπως
ορίζεται από τον Νόμο
4339/2015  και την υπ’ αρ.
1/2016 Προκήρυξη του Υπουργού
Επικρατείας.

Οι υπόλοιποι 4 «πρωτοεμφανι-

ζόμενοι» δεν είναι και τό-
σο… πρωτοεμφανιζόμε-
νοι στα δημόσια πράγμα-
τα. Κατ’ αρχάς έχουμε την
κάθοδο στον διαγωνισμό
του εφοπλιστή και προέ-
δρου του Ολυμπιακού,
Βαγγέλη Μαρινάκη, με
την ALTER EGO Α.Ε., κα-
θώς και του μεγαλομετό-
χου της ΠΑΕ ΠΑΟΚ, Ι-
βάν Σαββίδη, ο οποίος
φέρεται να ηγείται της
DIMERA MEDIA
INVESTMENTS Ltd.

Ο τρίτος της παρέας
είναι ένας παλαιότερος
γνώριμος των μίντια.
Πρόκειται για την οικογέ-
νεια Καλογρίτσα, γνω-
στό όνομα του κλάδου
των κατασκευών που στα
μέσα της δεκαετίας του
’80 τη γνωρίσαμε ως εκ-
δότρια της εφημερίδας
«ΠΡΩΤΗ» που απηχούσε
τότε τις θέσεις της ανανε-
ωτικής Αριστεράς. Μάλι-
στα, κάποιοι ισχυρίζο-
νται ότι η οικογένεια έχει
και σήμερα ανοιχτούς δι-
αύλους επικοινωνίας με
τους νυν ενοίκους του
Μαξίμου. 

Τέλος, υπάρχει και ο
μεγάλος άγνωστος Χ της εξίσωσης
στη διεκδίκηση των τηλεοπτικών
αδειών που ακούει στο όνομα «Α-
ΝΕΞΑΡΤΗΤΟΣ ΤΗΛΕΟΠΤΙΚΟΣ
ΠΑΡΟΧΟΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΟΥ Α-
ΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙΡΙΑ». Για την ώρα,
οι μόνες πληροφορίες που έχουν
δει το φως της δημοσιότητας είναι
ότι το σχήμα έχει έδρα στην Κύπρο
και εικάζεται ότι έχει σχέση με με-
γάλο επιχειρηματικό όμιλο.

Τροχιοδεικτικά 
πυρά από ΔΟΛ 
Αν κρίνουμε από τις δηλώσεις του

υπουργού Επικρατείας, Νίκου
Παππά, η επόμενη κομβική ημε-
ρομηνία τοποθετείται περίπου στις
αρχές Αυγούστου, οπότε και θα έ-
χουνε σύμφωνα με τους κυβερνη-
τικούς σχεδιασμούς τη δημοπρά-
τηση των αδειών, από την οποία
θα προκύψουν τα τέσσερα ιδιωτι-
κά κανάλια που θα απαρτίζουν το
νέο τηλεοπτικό τοπίο της χώρας α-
πό τη νέα σεζόν. Κατ’ αρχάς, το αρ-
γότερο μέχρι τις 14/7 θα ανακοι-
νωθούν και επισήμως τα επιχειρη-
ματικά σχήματα που κατέθεσαν άρ-
τιο φάκελο υποψηφιότητας και θα

περάσουν στη β΄ φάση
της διαδικασίας. Εν συ-
νεχεία θα κληθούν να
προσκομίσουν το πα-
ράβολο των
€3.000.000 που έχει
ορισθεί ως τιμή εκκίνη-
σης της δημοπρασίας
και ο οριστικός κατάλο-
γος των συμμετεχόντων
σε αυτήν θα ανακοινω-
θεί στις 2 Αυγούστου.

Απαραίτητη προϋ-
πόθεση να «τρέξουν»
κανονικά τα χρονοδια-
γράμματα είναι, φυσι-
κά, να μην υπάρξουν
νομικά κωλύματα (βλ.
προσφυγές στο ΣτΕ).
Ουδείς μπορεί να υπο-
τιμήσει ούτε τις ενστά-
σεις για τη συνταγματι-
κότητα ή μη της διαδι-
κασίας αδειοδότησης
των καναλιών, ούτε φυ-
σικά τους διαγκωνι-
σμούς μεταξύ των συμ-
μετεχόντων στον δια-
γωνισμό. Μια πρόγευ-
ση για το τι θα δούμε
και τι θα διαβάσουμε
τις επόμενες ημέρες εί-
ναι το editorial που δη-
μοσίευσε στην ηλεκτρο-
νική έκδοση του «Βή-

ματος» την Τρίτη (5/7) ο ΔΟΛ, το
οποίο εκτός από την κριτική στους
κυβερνητικούς χειρισμούς (σ.σ. ο
Ν. Παππάς αποκαλείται «υπουρ-
γός - υπερκαναλάρχης» που έχει ως
στόχο «τον έλεγχο και την ποδηγέτη-
ση της ενημέρωσης»), επιτίθεται και
σε υποψήφιους διεκδικητές τηλε-
οπτικών αδειών τους οποίους χα-
ρακτηρίζει ως «πρόσωπα με ισχυρά
οικονομικά και όχι μόνο συμφέροντα,
με κρατικές εργολαβίες, με εκκρεμό-
τητες με τη δικαιοσύνη και με διασυν-
δέσεις με το κυβερνών κόμμα».

Ο πόλεμος μόλις άρχισε…

• ΤΗΛΕΟΠΤΙΚΕΣ ΑΔΕΙΕΣ: Επτά παλαιούς και τέσσερις νέους παίκτες
«κλήρωσε» το άνοιγμα των φακέλων συμμετοχής στον διαγωνισμό που
προκήρυξε η κυβέρνηση

Τον Αύγουστο οι άδειες, 
από τώρα ο πόλεμος…
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Οι εποχές που Τσίπρας και
Θεοδωράκης είχαν καλή επαφή και
τα χαμόγελα ήταν στην ημερησία
διάταξη έχουν περάσει ανεπιστρεπτί 

ΓΡΑΦΕΙ Ο

Κίτσος 
ο κοριός

Τον θεωρούν
ως εχθρό

Έχει παρέλθει η εποχή που στο
Μέγαρο Μαξίμου έβλεπαν στο
πρόσωπο του Σταύρου Θεοδωρά-
κη έναν δυνητικό σύμμαχο. Και
μάλιστα, προ πολλού. Έχουν δε
αυξηθεί οι κυβερνητικοί παράγο-
ντες που θεωρούν το Ποτάμι ως ε-
χθρικό κόμμα. Ο επικεφαλής της
Σεβαστουπόλεως κατάφερε να ε-
κνευρίσει έτι περαιτέρω το κυβερ-
νητικό επιτελείο, καθώς προέβη
σε μία κίνηση που δεν συνηθίζε-

ται: ενώ, δηλαδή, ήταν ο ίδιος
που είχε ζητήσει στη σύσκεψη αρ-

χηγών μετά το δημοψήφισμα να
αποχωρήσουν οι πρακτικογράφοι

από την αίθουσα για να μιλήσουν οι
αρχηγοί «ανοιχτά» με τον Πρόεδρο
της Δημοκρατίας, ήταν εκείνος που
αποφάσισε να δημοσιοποιήσει μέ-
σω… facebook απόσπασμα από τα
διαμειφθέντα στην κλειστή σύσκεψη.
Τούτων δοθέντων, το συμπέρασμα του
Μαξίμου είναι ένα: «Τον Σταύρο δεν
μπορείς να τον εμπιστευθείς για τίποτα». 

Σε ίδρυμα στο Μονακό η Μαρία
«Νιώθω τιμή που εξελέγην στο διοικητικό συμβούλιο το Ιδρύματος “Πρίγκιπας
Αλβέρτος ο 2ος του Μονακό”». Αυτή η ανακοίνωση ανήκει στη
Μαρία Δαμανάκη, την πρώην βουλευτή και Ευρω-
παία Επίτροπο για τη Ναυτιλία και την Αλιεία. Τι είναι
όμως το συγκεκριμένο ίδρυμα και ποιος ο σκοπός
του; Ο ιδρυτής του, πρίγκιπας Αλβέρτος, έγραψε
σχετικά: «Αποφάσισα να ιδρύσω ένα ίδρυμα, ο σκο-
πός του οποίου είναι η προστασία του περιβάλλοντος
και η ενθάρρυνση της αειφόρου ανάπτυξης. Εξ ορισμού
αυτό αποτελεί μια κοινή παγκόσμια πρόκληση, που απαιτεί
επείγουσα και στέρεα δράση σε τρία βασικά περιβαλλοντικά
θέματα: την κλιματική αλλαγή, τη βιοποικιλότητα και το νερό». Δίκιο έχουν
όσοι ισχυρίζονται πως η Ευρωπαϊκή Επιτροπή σού ανοίγει πόρτες ακόμη
κι όταν δεν είσαι ενεργός.

Αποφεύγει το ΠΑΣΟΚ ο Παπούλιας
«Μήνυμα ενότητας ότι η Ελλάδα δεν αντέχει άλλες καταστρο-
φές στέλνει το Πάρκο Εθνικής Συμφιλίωσης στο Γράμ-
μο», είπε ο «εξαφανισμένος» τον τελευταίο καιρό Κά-
ρολος Παπούλιας, ο οποίος το επισκέφθηκε και ξε-
ναγήθηκε στην περιοχή. Αφορμή ήταν εκδήλωση
που οργάνωσε το Ίδρυμα Ανδρέα Παπανδρέου με θέ-
μα την «Αναγνώριση της Εθνικής Αντίστασης - Η ε-
θνική συμφιλίωση και η συμβολή του Ανδρέα Πα-
πανδρέου». Ο κ. Παπούλιας πάντως αποφεύγει να ε-
μπλέκεται στα θέματα της επικαιρότητας και, όπως μα-
θαίνουμε, κρατά αποστάσεις από τη σημερινή ηγεσία του ΠΑΣΟΚ με
την οποία δεν τα πάει και τόσο καλά.

Αναστάτωση με 
τους συνταξιούχους
Σε αναστάτωση βρίσκονται οι οργανώσεις
του ΣΥΡΙΖΑ, αλλά και πολλά κυβερνητικά
στελέχη, αφού από τη μία ακούν σε ραδιό-
φωνα και τηλεοράσεις τον υπουργό Εργασίας,
Γιώργο Κατρούγκαλο, να λέει ότι δεν μειώνεται
καμία σύνταξη έως τα 1.300 ευρώ, από την άλλη οι συ-
νταξιούχοι τούς… λένε τα αντίθετα. Η αλήθεια είναι ότι όσοι
συνταξιούχοι λαμβάνουν συντάξεις έως 1.300 ευρώ είτε βλέ-
πουν μειωμένες τις απολαβές τους επειδή μειώθηκε το ΕΚΑΣ,
είτε βλέπουν κάποιες διαφορές επειδή αυξήθηκε η παρακρά-
τηση φόρου λόγω της μείωσης του αφορολόγητου ορίου. Ως
εκ τούτου, δεν είναι λίγοι όσοι ζητούν από τον υπουργό Εργα-
σίας να… κάνει μερικά μαθήματα επικοινωνίας, προκειμένου
να μην παρουσιάζει το «μαύρο-άσπρο» και να εξηγεί με κανο-
νικό τρόπο σε όσους έχασαν κομμάτι της σύνταξής τους τι συμ-
βαίνει. Δηλαδή, να τους ενημερώνει ότι πρόκειται για αυξη-
μένη παρακράτηση φόρου, την οποία θα «βρουν μπροστά»
τους, υπό την έννοια ότι είτε θα έχουν επιστροφή από την Ε-
φορία του χρόνου, είτε θα πληρώσουν λιγότερη Εφορία. 

Γεύμα μετά 
την πολύωρη σύσκεψη 
Μαζί με τον υπουργό Εσωτερικών Παναγιώτη Κουρου-
μπλή γευμάτισε προ ημερών ο δήμαρχος Μαραθώνα Ηλίας
Ψινάκης. Βρέθηκαν, το βράδυ της Τρίτης, σε ένα ταβερνάκι
στην παραλία του Μαραθώνα και η συνάντηση, σύμφωνα με
τα όσα ανέφερε ο Ηλίας Ψινάκης, έγινε μετά από μαραθώ-
νια σύσκεψη που πραγματοποιήθηκε για να οργανώσουν την
άφιξη της Κινεζικής αποστολής 110 δημάρχων και πολλών
Κινέζων επιχειρηματιών στο πλαίσιο του International
Forum της Αμφικτυονίας Αρχαίων Ελληνικών Πόλεων, που
θα γίνει αρχές Νοεμβρίου στον Αυθεντικό Κλασικό Μαρα-
θώνιο στην Ελλάδα.

Δεν ανησυχεί 
Απόλυτα βέβαιος για τη
συνοχή του Ποταμιού

στην ψηφοφορία για τον
εκλογικό νόμο είναι ο

Σταύρος Θεοδωράκης, ο
οποίος δεν δείχνει να α-
νησυχεί για την καταψή-

φιση από όλους τους
βουλευτές του, παρά τα
ορισμένα δημοσιεύματα
περί πιθανών διαρροών.

Κλήσεις
Ακόμη και μεσημέρι Κυ-
ριακής η Δημοτική Αστυ-
νομία στην Αθήνα μοιρά-
ζει κλήσεις των 80 ευρώ.
Η εντολή από τον Καμίνη
είναι να επιβληθεί ο νό-
μος και η τάξη και ταυτό-
χρονα να γεμίσουν τα τα-

μεία του δήμου.

Σε σύσκεψη
Νέα επίσκεψη του Λευτέ-
ρη Αυγενάκη στη Θεσσα-

λονίκη. Ο γραμματέας
του κόμματος μετείχε σε
σύσκεψη με μέλη της Πο-
λιτικής Επιτροπής της Βό-
ρειας Ελλάδας της Ν.Δ.,
με τα στελέχη της Διοι-

κούσας Επιτροπής Νομού
Θεσσαλονίκης του κόμ-
ματος, με προέδρους και
μέλη των τεσσάρων ΝΟ-
ΔΕ και των ΔΗΜΤΟ Κε-
ντρικής Μακεδονίας. 
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Τέλος το απυρόβλητο 
για τον Βαρουφάκη
«Ο Γιάνης Βαρουφάκης δεν θα είναι στο εξής στο απυρόβλητο»: την απόφαση αυτή
έχουν πάρει στο Μέγαρο Μαξίμου, αναθεωρώντας έτσι την προηγούμενη στάση
τους απέναντι στον προηγούμενο υπουργό Οικονομικών.
Τούτο έγινε πολύ σαφές όταν σε εκπομπή της ΕΡΤ δύο υπουργοί επιτέθηκαν με
σφοδρότητα στον πρώην «τσάρο» για τον ίδιο μάλιστα λόγο. Στην εκπομπή για
τον ένα χρόνο από το δημοψήφισμα, με κεντρικό καλεσμένο τον άνθρωπο που
τον διαδέχθηκε στην πλατεία Συντάγματος, τον Ευκλείδη Τσακαλώτο, τόσο ο Νί-
κος Παππάς όσο και ο Νίκος Κοτζιάς κατηγόρησαν τον τέως υπουργό Οικονομικών
ότι εισηγήθηκε να συμβιβαστεί με όσα είχε συμφωνήσει η κυβέρνηση Σαμαρά.  Ό-
πως γίνεται αντιληπτό, δεν πρόκειται να ησυχάσουμε εύκολα με τη Βαρουφακιάδα. 

ΠΑΠΠΑΣ - ΒΑΡΟΥΦΑΚΗΣ: 
Ποτέ δεν είχαν καλές σχέσεις. Τώρα

απλά θα τους απολαμβάνουμε να
καρφώνει ο ένας τον άλλο 

•••••

Εξελίσσεται στο δεξί του χέρι
Στον υπ’ αριθμό ένα σύμβουλο του Κυριάκου
Μητσοτάκη αναδεικνύεται ο Τάκης Θεοδω-
ρικάκος. Σύμφωνα με όσα λέγονται στους δια-
δρόμους της Συγγρού, ο εκλογολόγος - πολιτι-
κός αναλυτής έχει συνεχώς μεγαλύτερο μερίδιο
στις αποφάσεις που λαμβάνονται για την πολι-
τική γραμμή του κόμματος και τις πρωτοβουλίες
του κ. Μητσοτάκη, αφήνοντας σε δεύτερο ρόλο τα υπόλοιπα στελέχη
του επιτελείου, κάποια εκ των οποίων με περισσότερα χρόνια στο
πλευρό του προέδρου του κόμματος. Δεν είναι τυχαίο ότι ο κ. Μη-
τσοτάκης επέλεξε τον Θεοδωρικάκο να τον συνοδεύσει και σε Λον-
δίνο, Φρανκφούρτη, όπως επίσης και με την επιστροφή κλήθηκε για
τηλεοπτική συνέντευξη σε πρωινή ενημερωτική εκπομπή.

Με κλειστές πόρτες
Σήμερα Σάββατο θα συνεδριάσει κεκλεισμένων των θυρών η
ΜΕΣΥΑ του Ποταμιού. Αντιπρόσωποι και στελέχη έχουν ραντε-
βού στο Θέατρο Χυτήριο και στο τραπέζι του διαλόγου θα μπουν
όλα τα τρέχοντα ζητήματα: από τις εξελίξεις στον χώρο της κε-
ντροαριστεράς μέχρι και τον εκλογικό νόμο. Θα γίνει και τοπο-
θέτηση του Σταύρου Θεοδωράκη, ενώ στο τέλος της συνεδρία-
σης θα υπάρξει και ψήφισμα, το οποίο δεν αποκλείεται να αφορά
και την πρόταση του Ποταμιού για τον τρόπο ανάδειξης νέου ε-
πικεφαλής στις διεργασίες για την ανασυγκρότηση του προοδευ-
τικού χώρου. 

Τον στέλνει στο ίδρυμα Καραμανλή
Η αντικατάσταση του Γιώργου Κουμουτσάκου από το αξίωμα
του εκπροσώπου Τύπου της Νέας Δημοκρατίας είναι μία από τις
στρατηγικές κινήσεις του Κυριάκου Μητσοτάκη που έχουν
προεξοφληθεί από το ρεπορτάζ της Συγγρού. Ο άλλοτε διπλω-
μάτης και υποψήφιος περιφερειάρχης Αττικής στις αυτοδιοικη-
τικές εκλογές του 2014 εκτιμάται ότι θα αποχωρήσει από το πό-
ντιουμ της «γαλάζιας» εκπροσώπησης, προκειμένου να αξιοποι-
ηθεί σε κάποιο άλλο πόστο, και να συνεχίσει να έχει ρόλο πρώ-
της γραμμής στη στρατηγική ανασυγκρότηση της Νέας Δημο-
κρατίας υπό τον Κυριάκο Μητσοτάκη. Οι περισσότεροι ωστό-
σο… ποντάρουν τα λεφτά τους στην προοπτική αξιοποίησης του
Γιώργου Κουμουτσάκου στο Ινστιτούτο Δημοκρατίας, τη δε-
ξαμενή σκέψης της Νέας Δημοκρατίας, που τα τελευταία χρόνια
κινείται σε καθημερινότητα φθοράς έχοντας απολέσει την πα-
ρεμβατικότητά του.

Βλέπει εξελίξεις
Η υπέρεκεθση του Ευάγγελου Βενιζέλου στα ΜΜΕ το τελευταίο διάστημα
έχει προκαλέσει αναστάτωση στη Χαριλάου Τρικούπη. Μάλιστα, όπως λένε:
«Τι έχει μυριστεί ο Ευάγγελος και σπεύδει να επανατοποθετηθεί εγκαίρως στον πο-
λιτικό χάρτη;» Άλλωστε, με τον Ευάγγελο Βενιζέλο τις περισσότερες φο-
ρές διαφωνεί κανείς. Δεν μπορεί ωστόσο να μην του αναγνωρίσει ότι «το έ-
χει». Και οσφραίνεται τις εξελίξεις εγκαίρως.

Ετοιμάζεται για αξιοποίηση
Αυξάνονται οι πληροφορίες από τη Συγγρού ότι η Άννα Ασημακοπού-
λου είναι από τα στελέχη που αναμένεται να αξιοποιηθούν σε νέο ρόλο από
τον Κυριάκο Μητσοτάκη στο πολιτικό οργανόγραμμα της Νέας Δημοκρα-
τίας, μετά τον επικείμενο ανασχηματισμό στον οποίο σχεδιάζει μεθοδικά να
προχωρήσει ο αρχηγός της αξιωματικής αντιπολίτευσης. Η υπεύθυνη του
Τομέα Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας, υπό την Όλγα Κεφαλογιάν-
νη, είναι από τα στελέχη που ανέδειξε ο Αντώνης Σαμαράς την περίοδο
της ηγεσίας του, δίνοντάς της ακόμη και το πόντιουμ της εκπροσώπησης
της Συγγρού. Στη νέα τάξη πραγμάτων, υπό την ηγεσία του Κυριάκου Μη-
τσοτάκη πλέον, η Άννα Ασημακοπούλου κατάφερε να πλασαριστεί κε-
ντρικά στο σύστημα και να έχει κεντρικό ρόλο στον Τομέα Ανάπτυξης, που
της επιτρέπει να ενισχύσει τα πατήματά της, ενόψει της δύσκολης μάχης
των επόμενων εκλογών στη Β΄ Αθηνών.

Δεν περιμένει τίποτα 
από την εξεταστική
«Ναι» στην εξεταστική επιτροπή για τα capital controls,
λέει το Ποτάμι. Ως προς τα αποτελέσματά της όμως,
κρατάει… μικρό καλάθι. «Το Ποτάμι θα πει “ναι” σε μια τέτοια
συζήτηση, χωρίς όμως να περιμένει κάτι ουσιαστικό, καθώς σχε-
δόν πάντα οι επιτροπές αυτές καταλήγουν σε απαλλακτικά πορίσματα»,
είπε ο Σταύρος Θεοδωράκης, θυμίζοντας χαρακτηριστικά ότι σε αντίστοιχες
επιτροπές είχε αθωωθεί ο Άκης Τσοχατζόπουλος, αλλά και επισημαίνο-
ντας τις πολύ συγκεκριμένες πλειοψηφίες των εξεταστικών επιτροπών που ο-
δηγούν με μαθηματική ακρίβεια σε απαλλακτικά πορίσματα.

Αποχωρήσεις 
από τη ΛΑΕ
Νέους μπελάδες έχει ο Παναγιώ-
της Λαφαζάνης, λίγες ημέρες από
την ιδρυτική συνδιάσκεψη του κόμ-
ματός του, της Λαϊκής Ενότητας. Α-
ποχώρησε από το κόμμα η «Κομ-
μουνιστική Τάση» αιτιολογώντας
την απόφασή της επικαλούμενη ό-
σα έγιναν στην ιδρυτική συνδιά-
σκεψη της 24ης, 25ης και 26ης Ι-
ουνίου. Σύμφωνα με την Κομμου-
νιστική Τάση, λοιπόν, η συνδιά-
σκεψη «αποδείχθηκε μη ικανή να α-
παλλάξει τη ΛΑΕ από τα σαθρά δομι-
κά υλικά του ρεφορμισμού και του
γραφειοκρατισμού και να στεριώσει το
φορέα σε νέα, στέρεα, μαρξιστικά θε-
μέλια». Οι αποχωρούντες καταλογί-
ζουν στον Παναγιώτη Λαφαζάνη
και την ηγετική ομάδα της ΛΑΕ «γε-
νικευμένη πολιτική σύγχυση από τα
γεγονότα του Brexit, που η ηγεσία της
ΛΑΕ αξιοποίησε για να δικαιώσει την
εναντίωσή της στην Ευρωζώνη και την
ΕΕ(;) από την αντιδραστική σκοπιά
της υπεράσπισης του εθνικού αστικού
κράτους και όχι από μια ταξική, διε-
θνιστική, σοσιαλιστική σκοπιά». 
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• Γεννηματά (ΠΑΣΟΚ), Θεοδωράκης (ΠΟΤΑΜΙ) και
Θεοχαρόπουλος (ΔΗΜ.ΑΡ.) ετοιμάζονται κάνοντας τα σχέδιά τους
για την ενοποίηση των κομμάτων και των κινήσεων

Αναβάλλεται για περίπου 20
ημέρες το πόρισμα με τις προ-
γραμματικές θέσεις που έχει
διαμορφώσει η Επιτροπή Δια-
λόγου και Θέσεων για τις προ-
οδευτικές μεταρρυθμίσεις που
είχε συγκροτηθεί με κοινή από-
φαση της Φώφης Γεννηματά
και του Σταύρου Θεοδωράκη.

Των Μιχάλη Κωτσάκου-
Ευαγγελίας Τζαβάρα

Ε
ίχε ανακοινωθεί ότι αυτό θα
γινόταν προχθές Πέμπτη,
αλλά προτάθηκε μια μικρή
παράταση εξαιτίας κάποιων
εκκρεμοτήτων σε κείμενα,

όπως αυτό για τους φόρους, που θεω-
ρήθηκε ότι χρήζουν περαιτέρω επε-
ξεργασιών. Μάλιστα, για να προχωρή-
σουν ακόμη περισσότερο, η ολομέλεια
της Επιτροπής συνεδρίασε την Τρίτη το
απόγευμα στα γραφεία της ΔΗΜ.ΑΡ.,
στην Αγίου Κωνσταντίνου, προκειμέ-
νου τα μέλη της να συζητήσουν και να
εγκρίνουν τα περισσότερα από τα κεί-
μενα των θεματικών ομάδων εργασίας
που είχαν συγκροτήσει. 

Σύμφωνα με στελέχη της επιτροπής,
υπήρξε και καταγράφηκε σημαντικό εν-
διαφέρον για συμμετοχή στις συζητή-
σεις από ένα ευρύτατο φάσμα προσω-
πικοτήτων και πολιτών. Όπως υπο-
γραμμίζουν, δεν ακολούθησαν την πε-
πατημένη, αλλά στο τραπέζι των συζη-
τήσεων μπήκαν όλα τα μεγάλα προβλή-
ματα της χώρας και αναζήτησαν λύσεις
για τον προοδευτικό εκσυγχρονισμό της
χώρας. Πληροφορίες αναφέρουν ότι
στα κείμενα θα υπάρχει καταγραφή ακό-
μα και των διαφορετικών προσεγγίσε-
ων σε διάφορα θέματα, τα οποία θα α-
ποτελέσουν μια βάση συζήτησης για τη
συνέχιση του διαλόγου. Το πόρισμα της
Επιτροπής Διαλόγου θα δοθεί στα κόμ-
ματα και τους φορείς που συμμετέχουν
στο εγχείρημα και από τη στάση τους θα
κριθεί η συνέχεια του εγχειρήματος.

Νέα συνάντηση
Μετά την κατάθεση του πορίσματος θα
πραγματοποιηθεί νέα συνάντηση μετα-
ξύ της Φώφης Γεννηματά και του
Σταύρου Θεοδωράκη, έτσι ώστε να
καθορίσουν τα επόμενα βήματά τους,
όπως άλλωστε είχαν συμφωνήσει κατά
την πρώτη συνάντηση που είχε πραγ-
ματοποιηθεί μετά από πρωτοβουλία
τού επικεφαλής του Ποταμιού. Στο επί-
κεντρο αναμένεται να τεθούν εκτός των
πολιτικών ζητημάτων και τα οργανωτι-
κά, τα οποία είχαν αποφύγει να συζη-
τήσουν τις προάλλες. 

Μεγάλο ερωτηματικό η στάση του Κι-
νήματος Δημοκρατών Σοσιαλιστών, ό-
που μετά τη συνάντηση του Γιώργου
Παπανδρέου με τη Φ. Γεννηματά δεν
έχουν υπάρξει νεότερες εξελίξεις. Μά-
λιστα, μετά το τετ-α-τετ των δύο αρχηγών
στη Βουλή, το Κίνημα είχε εκδώσει ανα-
κοίνωση, όπου μεταξύ άλλων υπογράμ-
μιζε ότι σύντομα θα αποστείλει σε Δη-
μοκρατική Συμπαράταξη και Ποτάμι τις

προτάσεις του και ένα πολιτικό πλαίσιο
αρχών και προγραμματικών θέσεων.

Μέχρι στιγμής έχουν δηλώσει ότι
θα είναι υποψήφιοι για την ηγεσία του
νέου σχήματος η Φ. Γεννηματά, ο Στ.
Θεοδωράκης και ο Θ. Θεοχαρόπου-
λος, ενώ δεν θα πρέπει να αποκλειστεί
το ενδεχόμενο, το επόμενο χρονικό
διάστημα και μέχρι την έναρξη των
διαδικασιών για την εκλογή νέου αρ-
χηγού της παράταξης, να προκύψουν
και άλλες υποψηφιότητες.

Ο Στ. Θεοδωράκης, μιλώντας στην
Κ.Ο. του κόμματός του, είπε: «Ανοιχτή
εκλογή αρχηγού με κάλπες σε όλη την Ελ-
λάδα στην οποία πρέπει να πάρουν μέρος
τουλάχιστον 200.000 άνθρωποι! Αυτό εί-
ναι το στοίχημά μας. Ο κάθε υποψήφιος
να παρουσιάσει στους πολίτες τις θέσεις
του για τις μεγάλες αλλαγές».

Σε ό,τι αφορά τον αρχηγό που θα ε-
κλεγεί, ανέφερε ότι αυτός θα οδηγήσει
άμεσα την προοδευτική παράταξη σε
συνέδριο και ότι τα κόμματα που συμ-
μετέχουν σε αυτή τη διαδικασία θα συ-
νεχίσουν να υπάρχουν τουλάχιστον μέ-
χρι το τέλος της παρούσας Βουλής κα-
θώς αυτά ψήφισε ο κόσμος και αυτά θα
τον εκπροσωπούν. Στη συνέχεια ανέ-

φερε χαρακτηριστικά: «Και καθώς η νέα
παράταξη αποκτά σάρκα και οστά, οι κι-
νήσεις, τα κόμματα, οι συλλογικότητες θα
αποφασίσουν αν θα διαλυθούν ή αν δια-
τηρήσουν τις ξεχωριστές τους δομές. Όμως
το καινούργιο θα είναι καινούργιο. Δεν θα
είναι συνασπισμός κομμάτων. Δεν θα εί-
ναι ομοσπονδία».

Η Φ. Γεννηματά σε δηλώσεις της
τονίζει πως «ο νέος πολιτικός φορέας δεν
θα προκύψει με φαντασιώσεις παρθενογέ-
νεσης και αναζητήσεις Μεσσία. Δεν γκρε-
μίζουμε το γήπεδο, δεν θα αφήσουμε την
παράταξη να παίζει εκτός έδρας, αναζητώ-
ντας στέγη εδώ και κει. Προχωράμε με
σταθερά βήματα, με δοκιμασμένα σχήματα
και όχι με μετέωρα άλματα στο κενό. Γι’
αυτό η πρότασή μας από την αρχή είναι η
συμπόρευση κομμάτων, κινήσεων και συλ-
λογικοτήτων στη βάση μιας προοδευτικής,
προγραμματικής συμφωνίας. Η δύναμη
της σύνθεσης, στο πλαίσιο ενός είδους

συν-ομοσπονδίας, μπορεί να δημιουργή-
σει κοινωνική δυναμική και να πολλαπλα-
σιάσει την επιρροή μας». Η πρόεδρος
του ΠΑΣΟΚ, έχει να αντιμετωπίσει και
συντρόφους της μέσα στο κόμμα, που
δεν βλέπουν με καλό μάτι τη δημιουρ-
γία νέου φορέα. Η ίδια ωστόσο απα-
ντά: «Δεν με ενδιαφέρει να διατηρήσω το
μικρό ΠΑΣΟΚ που παρέλαβα ένα χρόνο
πριν. Γι’ αυτόν τον λόγο έχει μεγάλη αξία ο
διάλογος για την κεντροαριστερά να γίνει
από τη βάση, από την ίδια την κοινωνία».

Από την πλευρά του ο Θανάσης Θε-
οχαρόπουλος σε συνέντευξή του εξή-
γησε ότι στόχος όλων πρέπει να είναι ο ε-
νιαίος προοδευτικός σοσιαλδημοκρατι-
κός φορέας που θα ενώσει τις δυνάμεις
της σοσιαλδημοκρατίας, του μεταρρυθ-
μιστικού κέντρου και της ανανεωτικής α-
ριστεράς. «Χρειάζεται ανανέωση ιδεών, πο-
λιτικών πρακτικών και προσώπων. Ανανέωση
χωρίς να κοιτάμε συνεχώς προς τα πίσω με
τάση συνεχούς αυτοεπιβεβαίωσης. Για να υ-
πάρξει η κεντροαριστερά ως ενιαίος φορέας
στην κοινωνία, απαιτείται να μιλήσουμε με
καθαρές κουβέντες για το πώς θέλουμε τη χώ-
ρα μας το επόμενο χρονικό διάστημα», είπε,
σημειώνοντας ότι ο ΣΥΡΙΖΑ δεν μπορεί
να εκφράσει αυτήν την προοπτική.

ΣΑΒΒΑΤΟ-ΚΥΡΙΑΚΗ 9/10 ΙΟΥΛΙΟΥ 2016
www.iapopsi.gr10 | Η ΑΠΟΨΗ


ΠΡΟΣ ΤΟ ΤΕΛΟΣ ΤΟΥ ΙΟΥΛΙΟΥ
ΘΑ ΠΑΡΑΔΟΘΕΙ ΤΟ ΠΟΡΙΣΜΑ

ΤΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗΣ ΔΙΑΛΟΓΟΥ ΓΙΑ ΤΗ
ΔΗΜΙΟΥΡΓΙΑ ΤΟΥ 3ΟΥ ΠΟΛΟΥ

Στο… περίμενε 
οι αρχηγοί στην 
Κεντροαριστερά
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Παρέμβαση Λυκούδη, 
διαφοροποιείται 
από τον Θεοδωράκη

Τ
η δική του παρέμβαση έκανε, μέσω άρθρου του σε ιστοσελίδα, ο βου-
λευτής του Ποταμιού Σπύρος Λυκούδης και επικεφαλής των Με-
ταρρυθμιστών που μετέχουν στην Επιτροπή Διαλόγου. Ο κ. Λυκού-

δης έχει τεθεί εξ αρχής υπέρ του εγχειρήματος της δημιουργίας του 3ου
πόλου και με την παρέμβασή του προσπαθεί να συμβιβάσει τις διαφορές
που υπάρχουν στις προτάσεις της προέδρου του ΠΑΣΟΚ και του επικεφα-
λής του Ποταμιού.

Εντύπωση πάντως προκαλεί ότι στο κρίσιμο ζήτημα της εκλογής αρχηγού
το βάζει σε δεύτερη μοίρα και τάσσεται κατά των όσων ανακοίνωσε ο Θεο-
δωράκης. Και όπως επισημαίνει: «Δεν προηγείται των πάντων η εκλογή αρχη-
γού, ο οποίος θα διαμορφώσει ακολούθως την όποια πορεία του εγχειρήματος.
Προηγείται η όσμωση, η διαμόρφωση του ενωτικού κλίματος και των πολιτικών χα-
ρακτηριστικών του χώρου και σφραγίζεται το εγχείρημα με την εκλογή αρχηγού».

Η πρόταση του Σπύρου Λυκούδη συμπεριλαμβάνεται σε επτά σημεία:
1] Διατύπωση από όλους της σαφούς πολιτικής βούλησης για τον Τελι-

κό Στόχο που δεν μπορεί να είναι άλλος από την Ενιαία Πολιτική Έκφραση
όλου του μεσαίου χώρου, τη συγκρότηση δηλαδή του Νέου και Μεγάλου
πολιτικού φορέα που θα δώσει ρεαλιστικό όραμα και ελπίδα στη χειμαζό-
μενη και βαθιά απογοητευμένη Ελληνική κοινωνία. Να τη θεωρήσουν ως
δική τους υπόθεση και να δημιουργήσουν το πολιτικό και κοινωνικό ρεύμα
που θα προκαλέσει τα ωστικά κύματα της αλλαγής και του νέου.

2] Άμεση συγκρότηση Πολιτικού Συμβουλίου 35-40 μελών κατόπιν
συμφωνίας των εμπλεκόμενων μερών. Αποτελείται από τους επικεφαλής
των κομμάτων και κινήσεων, κορυφαία στελέχη και προσωπικότητες του
χώρου. Στο Πολιτικό Συμβούλιο αποτυπώνεται και εκπροσωπείται το σύ-
νολο των δυνάμεων με δεδομένο βεβαίως το σημερινό τους status. Δεν
αιχμαλωτίζεται όμως σε συσχετισμούς γιατί δεν λειτουργεί στη βάση πλει-
οψηφιών και μειοψηφιών αλλά στη βάση απόλυτης συναίνεσης. Λειτουργεί
συλλογικά, συζητά, συντονίζει και σχεδιάζει. Αποφασίζει σε όσα ζητήματα
είναι ώριμα και μπορούν να συμφωνηθούν. Εκφράζει πολιτικά όλο τον
χώρο και παρεμβαίνει δημόσια.

3] Οι Κοινοβουλευτικές Ομάδες του Ποταμιού και της Δημοκρατικής
Συμπαράταξης συντονίζουν σταδιακά τη δράση τους με κοινές συνεδριά-
σεις, στενή συνεννόηση, ανάληψη κοινών πρωτοβουλιών και δράσεων.

4] Οργανώνονται, με ευθύνη του Πολιτικού Συμβουλίου, ενιαίες πολι-
τικές εκδηλώσεις σε όλη τη χώρα. Αναλύονται και συζητούνται οι Θέσεις για
τις Προοδευτικές Μεταρρυθμίσεις. Εμπλουτίζονται και βελτιώνονται. Εν-
θαρρύνεται η συμμετοχή εκπροσώπων ευρύτερων κοινωνικών στρωμά-
των και φορέων, των ίδιων των πολιτών σε μια ανοιχτή διαδικασία πραγ-
ματικού Διαλόγου με την κοινωνία και τους πολίτες.

5] Τα κόμματα και οι πολιτικές κινήσεις διατηρούν την αυτοτελή και αυ-
θύπαρκτη οργανωτική τους οντότητα. Ταυτόχρονα, συνεργάζονται στενά
μεταξύ τους ούτως ώστε να δημιουργηθεί η απαραίτητη σύμπνοια, η οικο-
δόμηση της ενότητας και της ενιαίας έκφρασης και κυρίως πραγματικό κλί-
μα εμπιστοσύνης.

6] Στην ολοκλήρωση αυτής της φάσης, που δεν μπορεί να υπερβαίνει το
6μηνο, το Πολιτικό Συμβούλιο αναλαμβάνει την πολιτική ευθύνη να συ-
γκαλέσει μια Μεγάλη Συνάντηση με ευρύτατη αντιπροσώπευση. Αυτό το
σώμα θα δώσει στην κοινωνία την Πολιτική διακήρυξη και τους πολιτι-

κούς στόχους, όπως θα έχουν δια-
μορφωθεί από τον Διάλογο με τους
πολίτες και θα καθορίσει με τη συμ-
φωνία όλων, τις προϋποθέσεις και
τους κανόνες για την υποβολή υπο-
ψηφιοτήτων και τις διαδικασίες ά-
μεσης χρονικά εκλογής ηγέτη της
Παράταξης από τη βάση.

7] Μετά την εκλογή του, ο ηγέ-
της της Παράταξης τίθεται επικεφα-
λής της διαδικασίας συγκρότησης
του ενιαίου πια χώρου σε όλη την
Ελλάδα και προσδιορίζει μαζί με
οργανωτική επιτροπή, που έχει ο-
ριστεί από το Σώμα, την άμεση σύ-
γκληση του πρώτου Ιδρυτικού Συ-
νεδρίου του κόμματος.

Τον δρόμο που βάδισε ο Κυριάκος Μητσοτάκης και κέρδισε τις εσωκομματικές ε-
κλογές της Ν.Δ. έχει επιλέξει να ακολουθήσει και ο Σταύρος Θεοδωράκης, προκει-
μένου να επιβληθεί της Φώφης Γεννηματά στη μάχη για την ηγεσία του νέου κομ-

ματικού φορέα του κέντρου και της κεντροαριστεράς. 
Αυτήν τη στιγμή θεωρητικά το φαβορί είναι η πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ, λόγω του ότι ο

κομματικός μηχανισμός της Χαριλάου Τρικούπη είναι πιο έμπειρος έναντι αυτού του Πο-
ταμιού. Όμως, όπως λένε στη Σεβαστουπόλεως, ο συγκεκριμένος «πράσινος» μηχανι-
σμός σε τίποτα δεν θυμίζει τον παλιό καλό καιρό.

Έτσι ο Θεοδωράκης με κάθε τρόπο προσπαθεί να ανοίξει τις διαδικασίες, ώστε να προ-
σέλθει στις κάλπες περισσότερος κόσμος. Με αυτόν τον τρόπο εκτιμούν στο Ποτάμι ότι οι
μηχανισμοί απο-
σαθρώνονται και
οι πολίτες θα κλη-
θούν να ψηφίσουν
πλατφόρμες. Στη
Σεβαστουπόλεως
θεωρούν ότι η
πλατφόρμα του
Ποταμιού είναι το
μεγάλο ατού ένα-
ντι της Γεννηματά.
Μάλιστα, η στρα-
τηγική της Σεβα-
στουπόλεως είναι
να εμφανίσει την
κα Γεννηματά ως
εκπρόσωπο του
παλαιοκομματικού
συστήματος. Με α-
πλά λόγια, ο κ. Θε-
οδωράκης επιχει-
ρεί πλέον να εμ-
φανισθεί ως ο μό-
νος πολιτικός αρ-
χηγός που δεν έχει
ούτε πολιτικά βα-
ρίδια, ούτε σχέσεις
και οφειλόμενα σε
επιχειρηματίες και
συνδικαλιστές. Και
αυτό, παρεμπιπτό-
ντως, το προτάσ-
σει ως πλεονέκτημά του και έναντι του κ. Μητσοτάκη, έχοντας πλέον αποκλείσει κάθε
περίπτωση προεκλογικής σύμπραξης μαζί του.

Από την άλλη, στο επιτελείο της κας Γεννηματά εκτιμούν ότι το Ποτάμι ήταν ένα κόμμα-
μόδα που πέρασε. Έτσι στοχεύουν σε στελέχη του Ποταμιού, κυρίως όσα στήριξαν αρχι-
κώς το εγχείρημα του κ. Θεοδωράκη και δεν έγιναν βουλευτές. Είναι, άλλωστε, μάλλον η
μόνη διέξοδος πολιτικής της επιβίωσης, καθώς αναγνωρίζει ότι το σήμα «ΠΑΣΟΚ» έχει α-
ποθάνει προ καιρού. Φαινομενικά επιθυμεί να γίνει η εκλογή του αρχηγού της νέας συ-
μπαράταξης από τη βάση, αλλά κρυφίως δεν θα ήθελε να είναι εντελώς ανοιχτή η εν λό-
γω διαδικασία. Ιδανικά θα επιθυμούσε να επαναληφθεί ό,τι και στην προηγούμενη εκλο-
γή που εξελέγη αρχηγός του ΠΑΣΟΚ. Να προσέλθουν, δηλαδή, στις κάλπες τόσοι πολίτες
όσοι χρειάζονται για να επικρατήσουν αριθμητικά οι ψηφοφόροι του ΠΑΣΟΚ που εκτιμά
ότι ελέγχει και τη στηρίζουν και λόγω του ονόματός της.

Ο επικεφαλής του Ποταμιού πιστεύει πως αν η εν λόγω αναμέτρηση ανοίξει και ψηφί-
σουν και πολίτες του ευρύτερου μεταρρυθμιστικού χώρου –και όχι μόνον ο σκληρός πυ-
ρήνας του ΠΑΣΟΚ– θα κάνει τελικά την έκπληξη και θα επικρατήσει και της κας Γεννημα-
τά και οποιουδήποτε άλλου στελέχους της Χαριλάου Τρικούπη διεκδικήσει τη θέση. Για
τον ίδιο ακριβώς λόγο, ο κ. Θεοδωράκης επιχειρεί να πολιτικοποιήσει τις διαφορές του με
το ΠΑΣΟΚ, όπως έκανε με το ζήτημα του εκλογικού νόμου. Προτάσσει διαρκώς την ανά-
γκη να υπάρξει ανάμεσα στον ΣΥΡΙΖΑ και στη Ν.Δ. ένα ισχυρό και αμιγώς μεταρρυθμι-
στικό κόμμα και υπονοεί ότι αν εν τέλει στις κάλπες προσέλθει ένας μικρός αριθμός πολι-
τών, όπως αυτός που ανέδειξε την κα Γεννηματά σε πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ (35.000-
50.000), εκείνος απλά θα κλείσει την πολιτική του διαδρομή και θα επιστρέψει σπίτι του.

Στρατηγική
made by…
Κυριάκος
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• Ο πρόεδρος της Ν.Δ. χτίζει συμμαχίες στο εξωτερικό με στόχο να τον
αντιμετωπίσουν οι εταίροι ως τον επόμενο ηγέτη της χώρας και ως τον μοναδικό
αξιόπιστο συνομιλητή τους από την Ελλάδα

Πρωθυπουργικό κοστούμι 
προβάρει ο Κυριάκος 

Του Μιχάλη Κωτσάκου

«Σ
τους Έλληνες πολίτες
θα πω μόνο αλήθει-
ες», είπε ο Κυριά-
κος Μητσοτάκης
στη διάρκεια της

συζήτησης που είχε με τον επικε-
φαλής της ΕΚΤ, τον Ιταλό Μάριο
Ντράγκι, όπου υπεραμύνθηκε του
ρεαλιστικού χαρακτήρα των προ-
τάσεων της Ν.Δ., διαβεβαιώνοντας
έναν ακόμη διεθνή συνομιλητή
του ότι η επόμενη κυβέρνηση της
Ελλάδας με τον ίδιο πρωθυπουρ-
γό θα κινείται στον αντίποδα του
λαϊκισμού.

Πηγές της αξιωματικής αντιπο-
λίτευσης αναφέρουν μάλιστα ότι ο
πρόεδρος της Ν.Δ. ανέπτυξε εκτε-
νώς στον επικεφαλής της ΕΚΤ τη
θέση του ότι «ο μόνος τρόπος για να
αντιμετωπίσεις τον λαϊκισμό είναι να
προτάξεις ένα ρεαλιστικό αφήγημα».

Μιλώντας άλλωστε όχι μόνο για τη
χώρα μας, αλλά και συνολικά για
την Ευρώπη, ο κ. Μητσοτάκης εκ-
φράζει σταθερά την άποψη ότι ο
λαϊκισμός συνιστά τη μεγαλύτερη
απειλή, επισημαίνει πως η σύγ-
χρονη διαχωριστική γραμμή είναι
μεταξύ μεταρρυθμιστών και λαϊκι-
στών, και διαβεβαιώνει πως για τη
Ν.Δ. «το διαζύγιο με τον λαϊκισμό και
τον κρατισμό είναι οριστικό».

Διεθνείς επαφές
Στην αξιωματική αντιπολίτευση
εμφανίζονται ικανοποιημένοι από
τα αποτελέσματα του κύκλου διε-
θνών επαφών του «γαλάζιου» προ-
έδρου, που κορυφώθηκε με τη συ-
νάντηση γνωριμίας με τον κ.
Ντράγκι, σε συνέχεια αντίστοιχων
συναντήσεων που έχει πραγματο-
ποιήσει το προηγούμενο διάστημα
με άλλους Ευρωπαίους ηγέτες, αλ-
λά και αξιωματούχους που δια-

δραματίζουν σημαντικό ρόλο και
στο ελληνικό ζήτημα. 

Στόχος του Κυρ. Μητσοτάκη
είναι να χτιστεί μία σχέση εμπιστο-
σύνης, πάνω στην οποία θα βασι-
στεί και ο ίδιος στην προσπάθεια
να επιτύχει μία «νέα συμφωνία» με
τους θεσμούς, η οποία θα έχει τα
χαρακτηριστικά που παρουσίασε
στον επικεφαλής της ΕΚΤ,  νωρί-
τερα στην Άνγκελα Μέρκελ, αλλά
και στο σύνολο των διεθνών συ-
νομιλητών του.

Εκείνο που επισημαίνουν συ-
νεργάτες του προέδρου της Ν.Δ. εί-
ναι το θετικό κλίμα σε μία σειρά
συναντήσεων, αναγνωρίζοντας ω-
στόσο ότι βρίσκεται στην αρχή αυ-
τής της προσπάθειας. «Αρχίζει και
χτίζει και συμμαχίες και γνωριμίες και
επαφές», τονίζουν οι προεδρικοί
συνεργάτες, επισημαίνοντας ότι οι
προτάσεις Μητσοτάκη ακούγο-
νται, εκτιμώντας ότι μπαίνουν οι
βάσεις για να κερδηθεί το στοίχη-
μα της αξιοπιστίας για την ίδια τη
χώρα. 

«Ξέρουν ποιον έχουν απέναντί
τους. Έναν μεταρρυθμιστή, μετριοπα-
θή πολιτικό, που όταν κλήθηκε να κά-
νει ορισμένα πράγματα, τα έκανε», λέ-
νε χαρακτηριστικά, αναφερόμενοι
στην ευρεία μεταρρυθμιστική ατζέ-

ντα του αρχηγού της αξιωματικής
αντιπολίτευσης.

Ένα βασικό μήνυμα που στέλνει
άλλωστε σε όλες τις επαφές του ο
αρχηγός της αξιωματικής αντιπο-
λίτευσης, και έδωσε ιδιαίτερη έμ-
φαση σε αυτό και κατά τις συνα-
ντήσεις του με σημαντικούς επεν-
δυτές στο Λονδίνο,  αφορά στην α-
ποφασιστικότητά του να προχω-
ρήσει ταχύτατα στην υλοποίηση
των πραγματικών μεταρρυθμίσε-
ων που ο ίδιος θεωρεί ότι έχει α-
νάγκη ο τόπος για να φθάσει σε
ρυθμούς ανάπτυξης 4% με διαφο-
ρετικό μείγμα δημοσιονομικής πο-
λιτικής που όσο θα περιορίζει κρα-
τικές δαπάνες τόσο θα δημιουργεί
προϋποθέσεις για να μειώνει στα-
διακά φόρους. Και θα ενισχύει φυ-
σικά τη διαπραγματευτική θέση για
την επίτευξη του «εθνικού στόχου»
για πρωτογενή πλεονάσματα της
τάξης του 2%, αντί 3,5%, από το
2018 και μετά.  

Στο Ισραήλ…
Ήδη ετοιμάζεται για νέο ταξίδι, αυ-
τήν τη φορά στο Ισραήλ, το τριή-
μερο 9-11 Ιουλίου, όπου θα έχει
σημαντικές επαφές με την ισραη-
λινή ηγεσία. Ο ίδιος και σε αυτές
τις επαφές, πέρα από την εξωστρε-

φή εικόνα της Ν.Δ. που θέλει να ε-
νισχύσει και την εδραίωση του μη-
νύματος πως είναι ο επόμενος
πρωθυπουργός, θα προβάλει με
έμφαση το σχέδιό του για την Ελ-
λάδα, όπως έκανε και στους ευρω-
βουλευτές του Ευρωπαϊκού Λαϊ-
κού Κόμματος σε ομιλία του στις
Βρυξέλλες.

Στο πλαίσιο αυτό, πέρα από τις
επαφές στο εξωτερικό, ο πρόεδρος
της Ν.Δ. ως κεντρική στρατηγική
του έχει επιλέξει την επαφή με την
κοινωνία έτσι ώστε να ακούει από
πρώτο χέρι τα προβλήματα των
πολιτών. Για τον λόγο αυτό θα συ-
νεχίσει τις επισκέψεις του στην πε-
ριφέρεια αλλά και σε γειτονιές της
Αθήνας και του Πειραιά, δίνοντας
έμφαση στις δυτικές συνοικίες.

Ως εν δυνάμει πρωθυπουργός εμφανίστηκε στο Λονδίνο
και στη Φρανκφούρτη ο Κυριάκος Μητσοτάκης. Τόσο
στις επαφές του με τους εκπροσώπους funds στην πρω-
τεύουσα της Μ. Βρετανίας, όσο και στη συνάντησή του
με τον Μάριο Ντράγκι, ο πρόεδρος της Ν.Δ. επεχείρησε
να εμφανιστεί ως ο μοναδικός αξιόπιστος συνομιλητής
τους από την Ελλάδα.

Eμφαση στην εναλλακτική πρότασή
του για έξοδο της Ελλάδος από την
κρίση θα δώσει με μεγαλύτερη έ-

νταση το επόμενο διάστημα ο πρόεδρος
της Ν.Δ., Κυρ. Μητσοτάκης. Παρά το γε-
γονός ότι βρισκόμαστε στην καρδιά του
καλοκαιριού, η προεδρική εντολή είναι
«φέτος δεν έχει διακοπές, παρά μόνο λίγες
μέρες ξεκούρασης, αλλά αντίθετα έχουμε
πολλή δουλειά». Παράλληλα, έχει δώ-
σει εντολή για επιτάχυνση των διαδικα-
σιών ολοκλήρωσης του κυβερνητικού
προγράμματος της Ν.Δ., πλευρές του ο-
ποίου θα ανακοινώσει ο ίδιος στη ΔΕΘ.

Συνεργάτες του εκτιμούν ότι η επιμο-

νή του Κυρ. Μητσοτάκη σε πολιτικές που
απηχούν την κοινή λογική αποδίδουν
καρπούς, καθώς ο λαός κατανοεί ότι η ε-
φαρμογή τους αποτελεί τη μόνη λύση για
να βγει η χώρα από τη βαθιά κρίση στην
οποία έχει περιπέσει λόγω της εφαρμογής
από τον Αλ. Τσίπρα πολιτικών ασυνάρτη-
των, που ουσιαστικά ενισχύουν την ύφε-
ση.

Ο Κυρ. Μητσοτάκης σημειώνει σε συ-
νομιλητές του, και αυτό θα το προβάλουν
από τη Ν.Δ. με μεγάλη ένταση, ότι πρέπει

να δημιουργηθούν 120.000 νέες θέσεις
απασχόλησης τον χρόνο, για αυτό χρειά-
ζονται 100 δισ. ιδιωτικές επενδύσεις στην
επόμενη 5ετία. Και στην επίτευξη αυτού
του στόχου θα συμβάλει, όπως αναφέρει,
μια νέα συμφωνία με τους δανειστές,  ώ-
στε να πάψουν να σηκώνουν οι φορολο-
γούμενοι το μεγαλύτερο μέρος του βά-
ρους στην προσπάθεια για έξοδο από την
κρίση.

Στο επιτελείο του Κυρ. Μητσοτάκη μι-
λάνε για την ανάγκη να υπάρξει, όχι αρ-

νητική, αλλά θετική ψήφος και τονίζουν
την παγίωση της δυναμικής τόσο του αρ-
χηγού της Ν.Δ. όσο και του κόμματος έ-
ναντι του ΣΥΡΙΖΑ. Στην ηγεσία της Ν.Δ. ε-
πικρατεί, όπως είναι φυσικό, μετά και τις
νέες δημοσκοπήσεις, κλίμα ικανοποίησης,
καθώς βλέπουν ότι δεν υπάρχει μέτρηση
αναγνωρισμένης εταιρείας που να μην ε-
πιβεβαιώνει την πρωτιά του κόμματος ό-
σο και για τη συνεχώς αυξανόμενη διείσ-
δυση του Κυρ. Μητσοτάκη σε ευρεία
στρώματα της κοινωνίας.

«Φέτος δεν έχει διακοπές, έχουμε πολλή δουλειά…»
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Αν και μεσολάβησαν οκτώ μή-
νες από την πρώτη συνεδρία-
ση του Τριμελούς Εφετείου
Κακουργημάτων, η επανεκκί-
νηση την περασμένη Τρίτη 5 Ι-
ουλίου της δίκης για τα «μαύ-
ρα ταμεία» της Siemens δεν έ-
μελλε να εξελιχθεί ομαλά, κα-
θώς το δικαστήριο υποχρεώ-
θηκε σε διακοπή αρκετών ω-
ρών.

Επιμέλεια: Νίκος Τσαγκατάκης

Α
ιτία; Δεν είχε προβλε-
φθεί(;) να παρίσταται στη
διαδικασία διερμηνέας
γαλλικών προκειμένου να
μεταφράζονται τα όσα λέ-

γονται ενώπιον του δικαστηρίου στον
Γαλλο-ελβετό κατηγορούμενο τραπεζίτη
Ζαν Κλοντ Όσβαλντ!

Τι κι αν ο πρόεδρος του δικαστηρί-
ου αναγκάστηκε να προσφύγει στη
βοήθεια του… κοινού, παρακαλώντας
«αν υπάρχει κάποιος από το ακροατήριο, ο
οποίος δεν σχετίζεται με την υπόθεση και
μιλάει τη γαλλική γλώσσα να μας βοηθή-
σει». Ο διερμηνέας βρέθηκε αλλά η
σκυτάλη της κωλυσιεργίας πέρασε
στους συνηγόρους υπεράσπισης των
Γερμανών κατηγορουμένων, οι οποίοι
υπέβαλαν ένσταση ακυρότητας κατά
του παραπεμπτικού βουλεύματος επει-
δή αυτό επιδόθηκε μόνο στα ελληνικά. 

Επιπρόθετα, η υπεράσπιση του Ελ-
ληνο-ελβετού τραπεζικού, Φάνη Λυ-
γινού, υπέβαλε ένσταση ακυρότητας
του κλητηρίου θεσπίσματος, καθώς –
όπως ισχυρίστηκε– το παραπεμπτικό

βούλευμα δεν επιδόθηκε νόμιμα!
Ο εισαγγελέας της έδρας εισηγήθηκε

την απόρριψη και των δύο ενστάσεων,
υπογραμμίζοντας πως δεν έχει παρα-
βιαστεί κανένα δικαίωμα των κατηγο-
ρουμένων καθώς υπήρξε μετάφραση
του κατηγορητηρίου, και στο στάδιο της
ανάκρισης απολογήθηκαν με τη βοή-
θεια διερμηνέα και εκπροσωπήθηκαν
από συνηγόρους.

«Κάθε λεπτό που περνάει το
αδίκημα παραγράφεται…»
Ωστόσο, η κρίσιμη δίκη της Siemens
δεν κινδυνεύει να χαθεί μόνο στη… με-
τάφραση αλλά και στα όποια «συρτά-
ρια» της παραγραφής των αδικημάτων.
Αυτόν, τουλάχιστον, τον κίνδυνο επε-
σήμανε ο εισαγγελέας της έδρας, Χα-
ράλαμπος Τζώνης, υπογραμμίζοντας
ότι από τον Μάρτιο του 2015 –όποτε

και εξεδόθη το παραπεμπτικό βούλευ-
μα– μέχρι και σήμερα έχει ήδη παύσει
η ποινική δίωξη για πράξεις νομιμο-
ποίησης εσόδων από εγκληματική
δραστηριότητα για τους μισούς από
τους κατηγορουμένους!

«Κάθε λεπτό που περνάει το αδίκημα
παραγράφεται», ανέφερε χαρακτηριστι-
κά ο εισαγγελικός λειτουργός, τονίζο-
ντας εμφατικά ότι το βασικό αδίκημα
που εξετάζεται, δηλαδή η δωροδοκία,
φέρεται να τελέστηκε τη διετία 1997-
1998 και ουσιαστικά δεν έχει ξεκινή-
σει ούτε η εκδίκαση της υπόθεσης σε
πρώτο βαθμό. «Πρόκειται για εξαιρετικά
επείγουσα περίπτωση», υπογράμμισε ο
κ. Τζώνης. 

Θυμίζεται ότι στη μακροσκελή λίστα
των συνολικά 64 κατηγορουμένων της
υπόθεσης με τα «μαύρα ταμεία» της
Siemens (σ.σ. σχετίζονται με τη σύμβα-
ση της γερμανικής εταιρείας με τον Ο-
ΤΕ που υπεγράφη το 1997 και αφορά
την προμήθεια ψηφιακών κέντρων η
επί υπουργίας Τάσου Μαντέλη), βρί-
σκονται μεταξύ άλλων 13 Γερμανοί, α-
νάμεσά τους και ο Ράινχαρντ Σίκα-
τσεκ, το άλλοτε μεγαλοστέλεχος του
ΠΑΣΟΚ Θεόδωρος Τσουκάτος, τα
πρώην στελέχη της Siemens Ελλάδος
Μιχάλης Χριστοφοράκος, Χρήστος
Καραβέλας, Πρόδρομος Μαυρίδης
και Ηλίας Γεωργίου, τα πρώην στελέ-
χη του ΟΤΕ Γιώργος Σκαρπέλης, Α-
θανάσιος Γρεβενίτης, κ.ά.

Η δίκη της Siemens διεκόπη για να
συνεχιστεί την Τρίτη (12/7), ωστόσο
οι γνωρίζοντες τα του δικαστικού ρε-
πορτάζ «ποντάρουν» ότι η επόμενη συ-
νεδρίαση θα γίνει… καλό φθινόπω-
ρο.

• ΔΙΚΗ ΓΙΑ ΤΑ «ΜΑΥΡΑ ΤΑΜΕΙΑ» ΤΗΣ SIEMENS

Χαμένη στη… 
μετάφραση και 
στο ενδεχόμενο 
παραγραφής 
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Όσο συνεχίζονται τα επεισό-
δια του δικαστικού σίριαλ που
εξελίσσεται εδώ και λίγους
μήνες με πρωταγωνιστικό
πρόσωπο την εισαγγελέα Ε-
φετών, Γεωργία Τσατάνη, και
φόντο τους χειρισμούς σε υ-
πόθεση του επιχειρηματία Αν-
δρέα Βγενόπουλου, φαίνεται
ότι τόσο θα σκληραίνει της
στάσης της η εισαγγελική λει-
τουργός.

Επιμέλεια: Νίκος Τσαγκατάκης 

H
δη στην πρώτη εμφάνι-
σή της –στις 29 Ιουνίου–
στην Επιτροπή Θεσμών
και Διαφάνειας της Βου-
λής την προπερασμένη

Τετάρτη 29 Ιουνίου, η κα Τσατάνη δεν
έκανε ούτε βήμα πίσω από τις αρχικές
καταγγελίες της περί παρεμβάσεων στο
έργο της από τον αναπληρωτή υπουργό
Δικαιοσύνης, Δημήτρη Παπαγγελό-
πουλο. 

«Έχουν ανοίξει οι ασκοί του Αιόλου εις
βάρος μου. Ο κύριος υπουργός χαρακτη-
ρίζει τα των παρεμβάσεών του πταισμα-
τάκια. Πταισματάκι πάντως δεν είναι. Εί-
ναι ποινικό αδίκημα και μάλιστα κακουρ-
γηματικού χαρακτήρα, ηθική αυτουργία
σε κατάχρηση εξουσίας», είπε τότε χα-
ρακτηριστικά, και στο τελευταίο ρα-
ντεβού της με τα μέλη της Επιτροπής

πριν από τρεις ημέρες (Τετάρτη 6 Ιου-
λίου) η εισαγγελέας Εφετών ξιφούλ-
κησε εκ νέου. 

Κατ’ αρχάς, η Γ. Τσατάνη επέμεινε
στη θέση της ότι έγινε προσπάθεια για
παρεμβάσεις στο έργο της, ενώ όταν η
πρόεδρος της Επιτροπής, Τασία Χρι-
στοδουλοπούλου, κάλεσε την κα
Τσατάνη να επιβεβαιώσει εάν με δική
της πρωτοβουλία έγινε η συνάντησή
της με τον αναπληρωτή υπουργό Δι-
καιοσύνης στο γραφείο του, η εισαγγε-
λέας Εφετών απάντησε καταφατικά.

«Αν υπάρχει παράβαση της διάκρισης
εξουσιών για τον κ. Παπαγγελόπουλο, τότε
την έχετε κάνει και εσείς», επεσήμανε η

πρόεδρος της Επιτροπής.
«Όταν ζητήσατε και πήγατε να συνα-

ντήσετε τον κ. Παπαγγελόπουλο γνωρίζατε
ότι διαφωνούσε που εσείς χειριζόσασταν
την υπόθεση του κ. Βγενόπουλου και είχε
την άποψη ότι την αρμοδιότητα είχε ο ει-
σαγγελέας διαφθοράς. Ποιος ο λόγος να
ζητήσετε να τον συναντήσετε;» αναρωτή-
θηκε η κα Χριστοδουλοπούλου.

«Συνδέεται άμεσα με το ότι δεν μπο-
ρούσα να απαντήσω, πλέον, στις δημόσιες
προσβολές που έπλητταν τον θεσμό της δι-
καιοσύνης… πίστευα ότι ο κύριος υπουρ-
γός θα προσπαθούσε να διαφυλάξει το κύ-
ρος της δικαιοσύνης και των λειτουργών
της», αποκρίθηκε η κα Τσατάνη.

Κατόπιν όλων αυτών, η εισαγγελέ-
ας Εφετών ζήτησε την κατ’ αντιπαρά-
σταση εξέτασή της με τον αναπληρωτή
υπουργό Δικαιοσύνης.

Το αποτέλεσμα; Κατ’ αρχάς, τα μέλη
της Επιτροπής Θεσμών αποφάσισαν ό-
τι η κατ’ αντιπαράσταση εξέταση θα
μπορούσε να γίνει εφόσον κάτι τέτοιο
κριθεί απαραίτητο και όταν φυσικά η
εισαγγελέας Εφετών ολοκληρώσει την
κατάθεσή της. 

Αφετέρου, τα μέλη της Επιτροπής
ψήφισαν και με 10 ψήφους υπέρ, 7 κα-
τά και δύο αποχές αποφάσισαν να ζη-
τηθεί από τον Άρειο Πάγο να στείλει το
αντίγραφο της πειθαρχικής αγωγής
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• Κατ’ αντιπαράσταση εξέταση με τον αναπληρωτή υπουργό Δικαιοσύνης,
Δημήτρη Παπαγγελόπουλο, ζητά η εισαγγελέας Εφετών Τσατάνη

Σκληραίνει 
τη στάση της 
η Τσατάνη

ΟΙ 
ΔΙΑΛΟ-
ΓΟΙ…

Την άποψη ότι τα όσα ισχυρίζε-
ται η Γ. Τσατάνη «είναι παντε-
λώς αόριστα» και πως «δεν ταυ-

τοποιείται κάποιο ποινικό αδίκημα κα-
τά του κ. Παπαγγελόπουλου» εξέφρα-
σε η Τ. Χριστοδουλοπούλου κατά τη
διάρκεια του διαλόγου που είχε με
την εισαγγελέα Εφετών. Χαρακτηρι-
στικό είναι το απόσπασμα που ακο-
λουθεί:

• Τ. Χριστοδουλοπούλου: «Αυτό,
σε σχέση με τη διάκριση εξουσιών έ-
χει σχέση; Να πάει, δηλαδή, η δικα-
στική εξουσία στην εκτελεστική να
της αλλάξει γνώμη;»

• Γ. Τσατσάνη: «Η επίσκεψή μου
δεν συνδεόταν με κανένα αίτημα νο-
μικής συμβουλής. Καμία σχέση δεν εί-
χε με αυτό, ούτε και με ενδεχόμενη άλ-
λη βοήθεια».

• Τ. Χριστοδουλοπούλου: «Πήγα-
τε ενώ ξέρατε ότι είχε αντίθετη άπο-
ψη για να του αλλάξετε γνώμη, γιατί
λέτε ενδεχομένως να είχε παραπλα-
νηθεί».

• Γ. Τσατσάνη: «Βεβαίως και γινό-
ταν παρέμβαση, όταν ο υπουργός μού
υποδεικνύει να επιστρέψω τη δικο-
γραφία στο τμήμα διαφθοράς από ό-
που παράνομα υποστήριξε ότι πήρα
και χειρίστηκα».

• Τ. Χριστοδουλοπούλου: «Πήγα-
τε να παρέμβετε στην εκτελεστική ε-
ξουσία... Σας είπε ποτέ ο κ. Παπαγγε-
λόπουλος ότι “θέλω να καταδικάστε
τον κ. Βγενόπουλο, θέλω αυτόν τον
άνθρωπο να τον χώσετε μέσα”;»

• Γ. Τσατσάνη: «Μου είπε ότι την
έχετε αφαιρέσει τη δικογραφία ένα

στάδιο πριν τη δίωξή του».

• Τ. Χριστοδουλοπούλου: «Σας
είπε “άστε, γιατί εσύ θα τον απαλλά-
ξεις, δώσε την για να τελειώνουμε”,
ότι θέλει τον κ. Βγενόπουλο φυλα-
κή;»

• Γ. Τσατσάνη: «Μου είχε πει ότι
ήταν ένα βήμα πριν τη δίωξη. Εκείνος
το ισχυρίστηκε, όχι εγώ. Δεν μπορώ
να γνωρίζω από πού είχε τις πηγές
του... Ουδείς άλλος γνωρίζει σε ποιο
στάδιο βρίσκεται μία δικογραφία πλην
του εισαγγελικού λειτουργού που τη
χειρίζεται».

• Τ. Χριστοδουλοπούλου: «Είναι
παντελώς αόριστα αυτά. Δεν ταυτο-
ποιείται κάποιο ποινικό αδίκημα κατά
του κ. Παπαγγελόπουλου. Αναφερ-

θήκατε σε ηθική αυτουργία για κατά-
χρηση εξουσίας. Ποιο είναι το περι-
στατικό που περιγράφει αυτό το αδί-
κημα; Πώς αποπειράθηκε ο υπουρ-
γός να σας πείσει να ασκήσετε δίωξη
σε αθώο ή να απαλλάξετε έναν ένο-
χο;»

• Γ. Τσατσάνη: «Έκανα μνεία για
να απαντήσω σε αυτά που είπε ο κ.
Παπαγγελόπουλος, ότι αυτά που έκα-
νε ήταν πταίσματα, και εγώ του απά-
ντησα ότι είναι κακουργηματικές
πράξεις. Ο κ. υπουργός μού είπε πα-
ράνομα τη διαχειρίζομαι και αφαίρε-
σαν τη δικογραφία ένα βήμα πριν τη
δίωξη. Σε ό,τι αφορά τη φορτικότη-
τα, έλαβε χώρα στην τηλεφωνική μας
επικοινωνία στις 22/11/2015 που
μου είπε ότι οφείλω να την επιστρέ-
ψω άμεσα, ότι θα ακολουθήσει ά-

Παντελή αοριστία «είδε»  η πρόεδρος Τασία… 
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Ποινική δίωξη 
στον Βγενόπουλο

Ποινική δίωξη
σε βάρος του
Ανδρέου Βγε-

νόπουλου άσκησε ο
αρμόδιος εισαγγε-
λέας Πρωτοδικών,
με την κατηγορία
της συκοφαντικής
δυσφήμησης κατ’ ε-
ξακολούθηση κατά
του δημοσιογράφου
Κώστα Βαξεβάνη. 

Ο «Mr MIG» κα-
τηγορείται, συγκε-
κριμένα, ότι σε συνέντευξη Τύπου που παραχώρησε τον
Φεβρουάριο του 2016 και η οποία μεταδόθηκε live από
τον τηλεοπτικό ΣΚΑΪ, συκοφάντησε εν γνώσει του τον
γνωστό δημοσιογράφο και εκδότη του περιοδικού
«ΗOT DOC», υποστηρίζοντας τα εξής: 

• Ότι ο Κ. Βαξεβάνης «μέχρι το τέλος του 2014 ή-
ταν μια ιδιότυπη περίπτωση συκοφάντη δημοσιογράφου,
ο οποίος στην περίπτωσή μας κατά συρροή και κατ’ ε-
πάγγελμα» και μάλιστα «από την κυβερνητική αλλαγή
του 2015 και μετά αναβαθμίστηκε αποκτώντας πολιτικά
ερείσματα».

• Ότι ο Κ. Βαξεβάνης «βρίσκεται σε άμεση και αγα-
στή συνεργασία με την ηγεσία του υπουργείου Δικαιο-
σύνης και με συγκεκριμένους εισαγγελείς, με τους οποί-
ους από κοινού προβαίνουν σε συντονισμένες ενέργειες
παρέμβασης στο έργο της Δικαιοσύνης».

Επίσης ο επιχειρηματίας έχει ισχυριστεί ότι τον Ια-
νουάριο του 2012 ο δημοσιογράφος τον επισκέφθηκε
στο γραφείο του όπου αφού –όπως είπε– έθιξε ζήτημα
χορηγιών, του πρό-
τεινε να του παρά-
σχει υπηρεσία βελ-
τίωσης της εικόνας
του, πράγμα το ο-
ποίο δεν συνέβη. Μ’
αυτό το γεγονός
συνδέει ο Ανδρ.
Βγενόπουλος τα
κατ’ εκείνον συκο-
φαντικά άρθρα.

Σύμφωνα, πάντα,
με τη μηνυτήρια α-
ναφορά, ο Ανδρ.
Βγενόπουλος υπο-
στήριξε επίσης για
τον Κ. Βαξεβάνη ότι
δήθεν με αστήρικτα
και συκοφαντικά
δημοσιεύματα επι-
χειρεί συστηματικά την ηθική εξόντωσή του επί τέσσερα
χρόνια και με την ίδια μέθοδο των στοχευμένων ρε-
πορτάζ επιτίθεται και εκφοβίζει όσους εισαγγελικούς
και δικαστικούς λειτουργούς εκδίδουν αποφάσεις που
δεν τον ευνοούν, ενώ αντιθέτως εξαίρει το έργο και την
επάρκεια όσων τον δικαιώνουν. Είναι χαρακτηριστικό
ότι ο επιχειρηματίας έφτασε σε σημείο να παρομοιάζει
τον Κ. Βαξεβάνη με κατά συρροή δολοφόνο, ο οποίος
διαμαρτύρεται επειδή το θύμα του τού προκάλεσε ελα-
φρές σωματικές βλάβες.

Για όλα τα παραπάνω ο αρμόδιος εισαγγελέας Πρω-
τοδικών έκρινε ότι υπάρχουν επαρκείς ενδείξεις σε βά-
ρος του Ανδ. Βγενόπουλου και αφού ο επιχειρηματίας
είχε δώσει έγγραφες εξηγήσεις οι οποίες δεν κρίθηκαν
ικανοποιητικές καλείται πλέον να απολογηθεί, προκει-
μένου να αποφασισθεί αν θα παραπεμφθεί σε δίκη.

που ασκήθηκε κατά της Γ. Τσατάνη για
την υπόθεση του επιχειρηματία Αν-
δρέα Βγενόπουλου, την οποία χειρί-
στηκε.

Αντιρρήσεις βουλευτών 
Αξίζει να σημειωθεί ότι επί της προκεί-
μενης απόφασης της Επιτροπής έγει-
ραν ενστάσεις οι βουλευτές Μάκης
Βορίδης (Ν.Δ.), Κώστας Τζαβάρας
(Ν.Δ.) και Ευάγγελος Βενιζέλος (Δη-
μοκρατική Συμπαράταξη), εξηγώντας
ότι η Επιτροπή Θεσμών δεν μπορεί να
ζητήσει κάτι παράνομο, καθώς η πει-
θαρχική αναφορά διέπεται από την αρ-
χή της μυστικότητας. Ωστόσο, σημείω-

σαν ότι εάν ο Άρειος Πάγος ανταποκρι-
θεί στο αίτημα της Επιτροπής, τότε θα
πρέπει να ζητήσει να της σταλούν και
όλα τα έγγραφα της δικογραφίας που
σχετίζονται με τη συγκεκριμένη υπόθε-
ση. Σε αυτό το αίτημα συναίνεσαν όλα
τα υπόλοιπα κόμματα.

Ερωτώμενη, τέλος, η κα Τσατάνη
για το αν η ίδια έχει αντίρρηση να στα-
λεί αντίγραφο της πειθαρχικής δίωξής
της στην Επιτροπή, η εισαγγελέας Εφε-
τών επικαλέστηκε την αρχή της μυστι-
κότητας, την οποία, όπως είπε, θέλει
ευλαβικά να τηρήσει.

Η συζήτηση έχει οριστεί να συνεχι-
στεί την Τρίτη 12 Ιουλίου.


Η καΤΗγορια
αφορα ΤΗ

συκοφανΤικΗ
δυσφΗμΗσΗ καΤ’
εξακολουθΗσΗ Του
δΗμοσιογραφου
κωσΤα ΒαξεΒανΗ

γριος πόλεμος. Μου συνέστησε να
την επιστρέψω άμεσα για να κάνω ή-
ρεμα Χριστούγεννα με την οικογένειά
μου... με απείλησε».

• Τ. Χριστοδουλοπούλου: «Πήγα-
τε με πρωτοβουλία δική σας στη συ-
νάντηση, ενώ ξέρατε ότι ήταν ενα-
ντίον σας, είπατε πήγατε για το κύ-
ρος της δικαιοσύνης. Γιατί δεν πήγα-
τε στον υπουργό Δικαιοσύνης, τον κ.
Παρασκευόπουλο, που δεν είχε ε-
μπλακεί με την υπόθεση; Γιατί επιλέ-
ξατε να πάτε στον κ. Παπαγγελόπου-
λο;»

• Γ. Τσατσάνη: «Επειδή ο ίδιος με
είχε στοχοποιήσει. Επισκέφθηκε την
εισαγγελέα του Αρείου Πάγου και ζή-
τησε τη δίωξή μου στις 4/11/2015. Το
πρόβλημά μου δεν ήταν ο κ. Παρα-

σκευόπουλος. Όταν σπιλώνεται η υ-
πηρεσιακή μου τιμή δεν έχει αντίκτυπο
στο κύρος της δικαιοσύνης; Όταν βάλ-
λεται ένας θεσμός, όταν λέει ο υπουρ-
γός είμαι κλέφτης δικογραφιών; Δεν
ξύπνησα ένα πρωί και είπα “σήμερα τι
θα κάνω;”. Και αποφάσισα ότι αυτή τη
δικογραφία θα την παραλάβω».

• Τ. Χριστοδουλοπούλου: «Είπα-
τε δεν αμφισβητείτε την εντιμότητα
του κ. Παπαγγελόπουλου, αλλά τη
σοβαρότητά του. Ποιο είναι το ποινι-
κό αδίκημα;»

• Γ. Τσατσάνη: «Η αμφισβήτηση
της σοβαρότητάς του έχει την ερμη-
νεία ότι όφειλε ως εκπρόσωπος του
θεσμού της δικαιοσύνης να αντιμετω-
πίσει ένα άλλο θεσμικό όργανο, εισαγ-
γελικό όργανο και να ενεργήσει στα

όρια της ευπρέπειας. Εκεί εστιάζω τη
σοβαρότητά του».

• Τ. Χριστοδουλοπούλου: «Είναι
κατάχρηση εξουσίας η έλλειψη ευ-
πρέπειας;»

• Γ. Τσατσάνη: «Έχω υποβάλει α-
ναφορά και αναφέρομαι σε δύο πραγ-
ματικά περιστατικά. Είναι στην κρίση
σας».

• Τ. Χριστοδουλοπούλου: «Πή-
γατε να πείσετε έναν παραπληροφο-
ρημένο υπουργό. Αν υπάρχει παρά-
βαση διάκρισης εξουσιών, τότε την
έχετε κάνει και εσείς».

• Γ. Τσατσάνη: «Ήρθα να δώσω ε-
ξηγήσεις περί της αναφοράς μου, τα
υπόλοιπα είναι στην κρίση της Επιτρο-
πής».

Παντελή αοριστία «είδε»  η πρόεδρος Τασία… 
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μνημόνιο που υπέγραψε η Αθή-
να με τους εκπροσώπους των
θεσμών, περιλαμβάνονται όλοι
οι δείκτες, οι ποιοτικοί στόχοι,
καθώς και τα ποσοστά απόδο-
σης των περικοπών που θα επι-
λεγούν, όποτε τεθεί σε λειτουρ-
γία ο δημοσιονομικός κόφτης.

Ειδικά σε ό,τι αφορά τον κό-
φτη, στο Τεχνικό Μνημόνιο Συ-

νεργασίας αναγράφεται ρητά ότι
σε περίπτωση που το 2017 υ-
πάρξει υπερβολικό έλλειμμα, η
περικοπή (που μπορεί να φτά-
σει το 2017-2019 στα 3,5 δισ.
ευρώ ή στο 2% του ΑΕΠ) πρέ-
πει να είναι «καθαρή». Τι σημαί-
νει αυτό; Ότι τα μέτρα που θα
ληφθούν θα πρέπει να είναι τέ-
τοια ώστε να προκύπτει το δη-

Έναν καλοκαιρινό «μπο-
ναμά» επεφύλασσε το
Μέγαρο Μαξίμου με α-
ποδέκτες δανειολήπτες
δημοσίους υπαλλήλους. 

Επιμέλεια: 
Νίκος Τσαγκάτακης

Σ
ε τι συνίσταται το…
δώρο, όπως χαρα-
κτηρίστηκε από την
πλειοψηφία των
ΜΜΕ; Σε «πάγωμα»

πληρωμών, μείωση επιτοκίων
και επιμήκυνση χρόνου απο-
πληρωμής σε στεγαστικά και ε-
πισκευαστικά δάνεια ύψους 3,5
δισ. ευρώ, που έχουν λάβει
145.000 δημόσιοι και δημοτι-
κοί υπάλληλοι από το Ταμείο
Παρακαταθηκών και Δανείων,
αποφάσισε η κυβέρνηση.

Συγκεκριμένα, το Κυβερνητι-
κό Συμβούλιο Οικονομικής Πο-
λιτικής (ΚΥ.Σ.ΟΙ.Π.) που συνε-
δρίασε προχθές Πέμπτη (7/7)
υπό τον αντιπρόεδρο της κυ-
βέρνησης Γιάννη Δραγασάκη
ενέκρινε την εισήγηση του ανα-
πληρωτή υπουργού Οικονομι-
κών, Γιώργου Χουλιαράκη,
για ρύθμιση των στεγαστικών κι
επισκευαστικών δανείων για ό-
σους έχουν προβλήματα εξυπη-
ρέτησης των δανείων τους, ενώ
παράλληλα θα επιβραβεύει τους
συνεπείς δανειολήπτες. 

Βασικό κριτήριο για τις νέες
ρυθμίσεις δανείων αποτελεί η
εξασφάλιση βιώσιμης λύσης,
δηλαδή το διαθέσιμο, μετά την
πληρωμή της δόσης, εισόδημα
να είναι ικανό για τη διαβίωση
του δανειολήπτη, λαμβανομέ-
νης υπ’ όψιν της οικογενειακής
του κατάστασης.

Για την επιλογή της κατάλλη-
λης ρύθμισης θα ακολουθού-
νται κατά σειρά οι εξής λύσεις:
α) επιμήκυνση διάρκειας δανεί-
ου, β) μείωση επιτοκίου, και γ)
διαχωρισμός του δανείου ώστε
να αποπληρώνεται με το μειω-
μένο επιτόκιο ένα μέρος του κε-
φαλαίου και το υπόλοιπο να πα-
ραμένει παγωμένο για διάστη-
μα 10 ετών. 

Για την αντιμετώπιση σοβα-
ρών έκτακτων αναγκών θα προ-
βλέπεται και η δυνατότητα μει-
ωμένων καταβολών για χρονι-

κό διάστημα έως και τρία έτη.
Με το νέο πλαίσιο ρύθμισης

εκτιμάται ότι:
α) Το 48% των δανειολη-

πτών θα τύχει μεσοσταθμικής
μείωσης επιτοκίου κατά 2,25%,
ενώ στο 30% αυτών θα ισχύσει
και πάγωμα αποπληρωμής μέ-
ρους του κεφαλαίου.

β) Στο υπόλοιπο 52% των
δανειοληπτών και με την προ-
ϋπόθεση ότι είναι συνεπείς στις
υποχρεώσεις τους, προβλέπεται
επιστροφή τόκων τάξεως 1%
ως επιβράβευση.

Τα κακά μαντάτα 
Για τους δημοσίους υπαλλή-
λους, ωστόσο, δεν υπάρχουν
μόνο καλά νέα. Όπως «μαρτύ-
ρησε» η Κομισιόν, οι μισθοί και
οι συντάξεις τους αναμένεται να
γίνουν ο πρώτος στόχος του πε-
ρίφημου «κόφτη δαπανών» που
συμφώνησε πρόσφατα η κυβέρ-
νηση με τους δανειστές στην πε-
ρίπτωση που δεν επιτευχθούν
οι δημοσιονομικοί στόχοι που
έχουν τεθεί για το 2017.

Πιο συγκεκριμένα, στο Τε-
χνικό Μνημόνιο Συνεργασίας
(TMU) έκτασης 26 σελίδων
που δημοσιοποίησε η Κομι-
σιόν, και το οποίο αποτελεί το
υποστηρικτικό κείμενο που συ-
νοδεύει το επικαιροποιημένο

μοσιονομικό αποτέλεσμα. Ορί-
ζονται επίσης οι επιπτώσεις στα
κρατικά έσοδα από κάθε πεδίο
περικοπών δαπανών:

• Από συντάξεις χάνεται το
15%.

• Από μισθούς και αποδο-
χές χάνεται το 45%.

• Από καταναλωτικές δαπά-
νες για αγαθά, υπηρεσίες το
19,3% (λόγω έμμεσων φό-
ρων).

Επίσης δεν θα εξαιρούνται
δαπάνες για μισθούς και απο-
δοχές μονίμων δημοσίων υ-
παλλήλων. Για να εξαιρεθεί μια
δαπάνη, θα πρέπει να είναι κα-
λά τεκμηριωμένη με εκ των υ-
στέρων μελέτη, ενώ θα εξαιρεί-
ται και όποια καθυστέρηση στην
καταβολή επιδοτήσεων της Ε.Ε.
που συνδέονται με το προσφυ-
γικό.

Αναφορικά με το προσφυγι-
κό και την εξαίρεση δαπανών
που δεν καλύπτονται από κοινο-
τικά κονδύλια από τον υπολογι-
σμό των πρωτογενών πλεονα-
σμάτων, ορίζεται ότι η συνολική
εξαίρεση δεν πρόκειται να υ-
περβαίνει το 0,2% του ΑΕΠ ετη-
σίως, δηλαδή περίπου τα 350 ε-
κατ. ευρώ. Σημειώνεται ότι σύμ-
φωνα με τον ΟΟΣΑ, το 2015 οι
δαπάνες για το προσφυγικό άγ-
γιξαν τα €600.000.000!

↪ΣΑΒΒΑΤΟ-ΚΥΡΙΑΚΗ 
9/10 ΙΟΥΛΙΟΥ 2016

ΔΕΚΤΗ ΑΠΟ ΚΥΣΟΙΠ Η ΕΥΝΟΪΚΗ ΡΥΘΜΙΣΗ ΤΩΝ ΣΤΕΓΑΣΤΙΚΩΝ ΚΑΙ
ΕΠΙΣΚΕΥΑΣΤΙΚΩΝ ΔΑΝΕΙΩΝ ΠΟΥ ΕΙΣΗΓΗΘΗΚΕ Ο Γ. ΧΟΥΛΙΑΡΑΚΗΣ

Θερινός «μποναμάς» 
στους δημοσίους 
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Επιμέλεια:
Νίκος Τσαγκατάκης

Π
ίσω στο μακρινό
1916 και με το
γαλλικό «πατρώ-
νυμο» Banque du
Piree τοποθετού-

νται τα γενέθλια της… αιωνό-
βιας πλέον Τράπεζας Πειραιώς
που, όπως περιγράφει παρα-
στατικά ο ίδιος ο πρόεδρος και
διευθύνοντας σύμβουλος του
Ομίλου, Μιχάλης Σάλλας, «ξε-
κίνησε ως ένα μικρό τραπεζικό ί-
δρυμα, με σχετικά περιορισμένους
στόχους και δραστηριότητες. Σή-
μερα, την έχουμε αναδείξει σε μία
μεγάλη για την εγχώρια αγορά, ι-
σχυρή και σημαντική για τα ευρω-
παϊκά δεδομένα τράπεζα».

Κι αυτή είναι η αλήθεια.

Χρειάστηκε να περάσουν δύο
χρόνια από την ίδρυσή της, για
να εισαχθούν το 1918 οι μετο-
χές της Banque du Piree στο
Χρηματιστήριο Αθηνών, και έ-
κτοτε, για διάστημα αρκετών δε-
καετιών, το χρηματοπιστωτικό
ίδρυμα λειτούργησε ως ιδιωτι-
κή τράπεζα, έως ότου περάσει
σε κρατικά χέρια το 1975. 

Περίπου με την ίδια μορφή,
καθώς το όνομα που την ξέρου-
με σήμερα η Τράπεζα Πειραιώς
«ξαναντεμπουτάρει» το 1991, ο-
πότε και ιδιωτικοποιήθηκε, πα-
ρουσιάζοντας αξιοσημείωτη α-
νάπτυξη εργασιών και δραστη-
ριοτήτων.

Πρωταθλήτρια… 
Σύμφωνα με τον Μ. Σάλλα, η
ιδιωτικοποίηση της τράπεζας

το 1991 υπήρξε ορόσημο για
την ιστορία της Πειραιώς, όταν
–όπως λέει ο επικεφαλής της–
«μια ομάδα Ελλήνων επιχειρημα-
τιών, με τους οποίους μοιράστηκα
το ίδιο όραμα, πήραμε την πρω-
τοβουλία να δημιουργήσουμε μία
σύγχρονη και μεγάλη τράπεζα
που να ανταποκρίνεται στις ανά-
γκες της νέας εποχής, η οποία άρ-
χιζε για την ελληνική οικονομία
μετά από την ενσωμάτωσή της
στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Η Τρά-
πεζα Πειραιώς είχε μερίδιο αγο-
ράς τότε μόλις 0,1%. Σήμερα α-
ντιπροσωπεύει περίπου το 30%.
Τότε απασχολούσε 200 εργαζό-
μενους. Σήμερα ο Όμιλος απα-
ριθμεί 20.000 εργαζόμενους και

σχεδόν 6.000.000 πελάτες».
Δεν είναι τυχαίο, άλλωστε, ό-

τι από τα μέσα της δεκαετίας του
’90 και μετά η Τράπεζα Πειραι-
ώς αναδείχτηκε σε «πρωταθλή-
τρια των εξαγορών» ενσωματώ-
νοντας-απορροφώντας γνωστά
ονόματα του τραπεζικού κλάδου
που δραστηριοποιούνταν στην
Ελλάδα, όπως η Chase
Manhattan (1998) και Crédit
Lyonnais (1998), η Τράπεζα
Μακεδονίας-Θράκης (37%,
1998), η Τράπεζα Χίου (35%,
1999), η ΕΤΒΑ (2002-2003),
το υγιές τμήμα της ΑΤΕbank
(2012), η Millennium Bank Ελ-
λάδας (2013), οι εν Ελλάδι
δραστηριότητες της Tράπεζας
Κύπρου, Cyprus Popular Bank
και Ελληνικής Tράπεζας
(2013), η Γενική Τράπεζα
(2014) και η Πανελλήνια Τρά-
πεζα (2015).

Σύμφωνα, πάντα, με τα όσα
είπε ο Μ. Σάλλας επ’ ευκαιρία
της εκατοστής επετείου από την
ίδρυση της τράπεζας, «οι επιτυ-
χίες της Πειραιώς, η στήριξη της
επιχειρηματικότητας και της οικο-
νομίας, η φιλικότητα προς τον πε-
λάτη και η ποιότητα των υπηρε-
σιών, χαρακτηρίζουν την ιστορία
της τράπεζας αλλά και προσδιορί-
ζουν την πορεία της μπροστά στις
νέες προκλήσεις για την επόμενη
δεκαετία».

«Συνεχίζουμε την πορεία μας,
με την ίδια πίστη και την ίδια φι-
λοσοφία. Συνέπεια, ποιότητα, ερ-
γατικότητα, προτεραιότητα στις α-
νάγκες του πελάτη και της οικονο-
μίας, σεβασμό στα συμφέροντα ό-
λων των μετόχων. Είμαστε έτοιμοι
να ανταποκριθούμε στις νέες ανά-
γκες μιας δύσκολης εγχώριας και
ευρωπαϊκής οικονομικής συγκυ-
ρίας, έτοιμοι για το μέλλον», υπο-
γράμμισε κλείνοντας το μήνυμά
του ο πρόεδρος και διευθύνων
σύμβουλος του Ομίλου της Τρά-
πεζα Πειραιώς.

100 χρόνια επιτυχιών για την 
«πρωταθλήτρια των εξαγορών» 

ΕΝΑΝ ΑΙΩΝΑ ΖΩΗΣ ΣΥΜΠΛΗΡΩΣΕ Η ΤΡΑΠΕΖΑ ΠΕΙΡΑΙΩΣ ↪

Εκατό χρόνια από την ίδρυσή της συμπλήρωσε την
περασμένη Τετάρτη 6 Ιουλίου και ο πρόεδρος του Ο-
μίλου, Μιχάλης Σάλλας, έστειλε τα δικά του μηνύ-
ματα τονίζοντας πως «είμαστε έτοιμοι να ανταπο-
κριθούμε στις νέες ανάγκες της οικονομίας».


ΜΙΧΑΛΗΣ ΣΑΛΛΑΣ: «ΕΙΜΑΣΤΕ Ε-
ΤΟΙΜΟΙ ΝΑ ΑΝΤΑΠΟΚΡΙΘΟΥΜΕ

ΣΤΙΣ ΝΕΕΣ ΑΝΑΓΚΕΣ ΤΗΣ ΟΙΚΟΝΟ-
ΜΙΑΣ. ΣΥΝΕΧΙΖΟΥΜΕ ΤΗΝ ΠΟΡΕΙΑ
ΜΑΣ, ΜΕ ΤΗΝ ΙΔΙΑ ΠΙΣΤΗ ΚΑΙ ΤΗΝ Ι-
ΔΙΑ ΦΙΛΟΣΟΦΙΑ»
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point   of

view

Μ
εγάλος πρωταγωνιστής ήταν
ο ΟΠΑΠ σε απονομές βρα-
βείων αναφορικά με το

digital marketing και το e-commerce.
Ο Οργανισμός σάρωσε κυριολεκτικά
τα βραβεία, λαμβάνοντας συνολικά 9
βραβεία και 2 επαίνους σε 8 διαφορε-
τικές κατηγορίες!

Οι διακρίσεις αυτές έρχονται να
προστεθούν στις πρόσφατες επιτυχίες
του ΟΠΑΠ και των Ελληνικών Λαχεί-
ων και επιβεβαιώνουν τη δυναμική
του ανάπτυξη και τα επιτεύγματα της
τελευταίας διετίας στους τομείς της ψη-
φιακής παρουσίας, ανάπτυξης και ε-
πικοινωνίας.

Κοινή διαπίστωση ομιλητών και
διοργανωτών ήταν ότι τα τελευταία
δύο χρόνια έχει ενδυναμωθεί σημα-
ντικά η αναγνώριση και η βαρύτητα του ΟΠΑΠ στον ψηφιακό κό-
σμο. Στα Dime βραβεία ο ΟΠΑΠ για πρώτη φορά στην ιστορία του
έκανε τη μεγάλη διαφορά, καθώς βραβεύθηκε χωρίς καν να είναι
media publisher! Αναλυτικά, οι διακρίσεις που έλαβε ο Οργανι-
σμός είναι:   

1 GOLD βραβείο στην κατηγορία «Creative Use of Μedia» για το
ΟΠΑΠ διαδρομή προσφοράς – digital activation για τον Μαρα-
θώνιο 2015.

1 SILVER βραβείο στην κατηγορία «Best Effectiveness
Campaign» για την καμπάνια facebook για την επίσημη εφαρμογή
του ΟΠΑΠ (OPAPP).

1 SILVER βραβείο στην κατηγορία «Creative Use of Innovative
Formats» για το ΣΚΡΑΤΣ – Google hangout με τον Βασίλη Σπα-
νούλη.

Μεγάλη βαρύτητα για τον ΟΠΑΠ αποκτά το γεγονός ότι βραβεύ-
θηκε από τον διεθνή οργανισμό Interactive Advertising Bureau,
ο οποίος αποτελεί τον αρμόδιο φορέα για τη διάδοση και υιοθέτηση
της ψηφιακής πλατφόρμας στον χώρο της εμπορικής επικοινω-
νίας. Συγκεκριμένα έλαβε:

1 Gold στην κατηγορία «Mobile Platform or App» για το app
της διαδρομής προσφοράς 2015.

1 Silver στην κατηγορία «Brand Awareness & Positioning» για
το OPAPP.

1 Silver στην κατηγορία «Direct Response & Lead Generation»
για την καμπάνια της διαδρομής προσφοράς 2015.

1 Bronze στην κατηγορία «Mobile Platform or App» για το
OPAPP.

1 Bronze στην κατηγορία «Digital Channels Integration» για το
ΣΚΡΑΤΣ Google hangout με τον Βασίλη Σπανούλη.

1 Έπαινο στην κατηγορία «Direct Response & Lead Generation»
για τη facebook καμπάνια του OPAPP.

1 Έπαινο στην κατηγορία «Direct Response & Lead Generation»
για την καμπάνια του OPAPP.

Επίσης ο ΟΠΑΠ έλαβε Gold Best digital campaign στη διοργά-
νωση e-business social media awards μαζί με τη Newtons
Laboratory.  MIX.KA.

WIND: Εκπαίδευση
στελεχών από 
τον St. Shapiro

Μια ξεχωριστή επιχειρη-
ματική συνάντηση με
τον παγκοσμίου φήμης

και αναγνωρισμένο ομιλητή για
την καινοτομία, Stephen
Shapiro, είχαν προ ημερών πε-
ρισσότερα από 100 στελέχη της
WIND Ελλάς στο Κέντρο Γαία.
Στη δίωρη ομιλία του, ο Shapiro
αναφέρθηκε στον τρόπο που
μπορούν τα στελέχη να ενεργο-
ποιήσουν έναν δημιουργικό τρό-
πο σκέψης και να ανταποκριθούν
αποτελεσματικότερα στις σύγ-
χρονες προκλήσεις μιας επιχεί-
ρησης, στην κατεύθυνση της και-
νοτομικής δράσης, και πώς μπο-
ρούν να ενεργοποιήσουν τη δυ-
ναμική των ομάδων. Επικεντρώ-
θηκε σε μικρές αλλά στρατηγικές
αλλαγές που μπορούν υιοθετή-
σουν τα μέλη του οργανισμού, ώ-
στε να έχουν σημαντικό αντίκτυ-
πο στην αύξηση της απόδοσής
του. Η βασικότερη; Η καλύτερη
κατανόηση του προβλήματος
που επιλύουν. Για τον λόγο αυτό
οφείλουν να θέτουν τις σωστές
ερωτήσεις ώστε να καθοδηγούν
τις επόμενες κινήσεις τους. 
Ο Shapiro κατέρριψε τον μύθο
του «think out of the box» προ-
τείνοντας στα στελέχη της WIND
να βρουν ένα καλύτερο πλαίσιο
σκέψης. «Find a better box» ή-
ταν η συμβουλή του, ενώ πρό-
τεινε ως πολύ σημαντικό εργα-
λείο την αναζήτηση επίλυσης
παρόμοιων «προβλημάτων» από
τελείως διαφορετικούς επιχει-
ρηματικούς κλάδους.
«Η καινοτομία στην καθημερινό-
τητά μας είναι βασικό στοιχείο
του DNA της WIND και με κάθε
ευκαιρία επενδύουμε στην ανά-
πτυξη και ενίσχυσή της. Στόχος
των ανθρώπων της WIND είναι οι
συνδρομητές μας να απολαμβά-
νουν το αποτέλεσμα της καινοτο-
μίας τόσο μέσα από τα προϊόντα
και τις υπηρεσίες της εταιρείας
και κυρίως από μια εξαιρετική ε-
μπειρία εξυπηρέτησης. Είμαστε
ευτυχείς που ο Stephen Shapiro
ήρθε να ενισχύσει αυτή την προ-
σπάθεια», σημείωσε σχετικά η
γενική διευθύντρια Ανθρώπινου
Δυναμικού της WIND, Ιωάννα
Τσίτουρα. Ν.ΤΣ.

Απόλυτος κυρίαρχος στον 
ψηφιακό κόσμο ο ΟΠΑΠ
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Σύμφωνο Συνεργασίας μεταξύ Forthnet και ZTE
Σύμφωνο συνεργασίας υπέγραψε η Forthnet
με τη ΖΤΕ, προκειμένου να καταρτιστεί επιχει-
ρηματικό σχέδιο για την από κοινού χρημα-
τοδότηση και ανάπτυξη δικτύων νέας γενιάς
στην Ελλάδα.

Η συμφωνία έλαβε χώρα κατά τη διάρκεια
της πρόσφατης επίσημης επίσκεψης του Αλέ-
ξη Τσίπρα στην Κίνα, και συγκεκριμένα στο
κέντρο Ερευνών και Ανάπτυξης της ΖΤΕ στη
Σαγκάη, όταν παρουσία του Έλληνα πρωθυ-
πουργού ο διευθύνων σύμβουλος της
Forthnet, Πάνος Παπαδόπουλος, και ο CEΟ

της ΖΤΕ Ελλάδος, Deng Chao, έβαλαν τις σχε-
τικές υπογραφές. 

Θυμίζεται ότι η ZTE είναι μία από τις μεγα-
λύτερες –παγκοσμίως– κατασκευάστριες ε-
ταιρείες τηλεπικοινωνιακών συστημάτων, κι-
νητών συσκευών και ολοκληρωμένων λύσε-
ων για εταιρείες παροχής υπηρεσιών, οργα-
νισμούς, επιχειρήσεις αλλά και μεμονωμένους
καταναλωτές τόσο στον δημόσιο όσο και στον
ιδιωτικό τομέα, ενώ η Forthnet είναι η εται-
ρεία που έφερε το internet και τη συνδρομη-
τική τηλεόραση στην Ελλάδα. Ν.ΤΣ.

Μεταξύ των
«διαμαντιών» 
της ελληνικής 
οικονομίας η ELPEN
Η ELPEN, η πρωτοπόρος ελληνική φαρμακευ-
τική βιομηχανία, παρά την κρίση, αντεπεξέρχε-
ται δυναμικά στις δύσκολες στιγμές που διανύει
η χώρα, δημιουργώντας νέες ευκαιρίες απα-
σχόλησης και επιχειρηματικής διεύρυνσης, μέ-
σω στου αναπτυξιακού της στρατηγικού σχεδια-
σμού, των επενδύσεων στην Έρευνα & Ανάπτυ-
ξη και της παρουσίας της σε όλον τον κόσμο.

Στο πλαίσιο αυτό, η ELPEN διακρίθηκε από
τον θεσμό «Diamonds of the Greek Economy»,
σε μία εκδήλωση κατά την οποία βραβεύτηκαν
οι εταιρείες με την ικανότητα να αναπτύσσονται
μέσα στην κρίση, τον σεβασμό στο ανθρώπινο
δυναμικό τους, την αξιοσημείωτη εξωστρέφεια
και την προσφορά τους στην εθνική οικονομία.

Η ELPEN κατάφερε εν μέσω κρίσης να επεν-
δύσει και να αυξήσει το ανθρώπινο δυναμικό
σε 870 εργαζόμενους, συνεχίζοντας παράλληλα
τον εκσυγχρονισμό ποιοτικού ελέγχου και πα-
ραγωγικών διαδικασιών και την ανάπτυξη νέων
προϊόντων. Είναι χαρακτηριστικό ότι ο σχεδια-
σμός της εταιρείας για την επόμενη πενταετία
περιλαμβάνει την ανάπτυξη καινοτόμων φαρ-
μάκων, με ελληνικές ευρεσιτεχνίες που θα στη-
ρίξουν την επόμενη μέρα του επιχειρείν τόσο
της ELPEN όσο και της ελληνικής φαρμακοβιο-
μηχανίας, εντός και εκτός συνόρων.  N.ΤΣ.

Ηχηρό μήνυμα κοινωνικής αλληλεγγύης έστειλαν
από το γήπεδο «Γιώργος Καμάρας» του Απόλλω-
να Σμύρνης οι ποδοσφαιρικές ομάδες του ΠΣΑΠ

και του Εκπαιδευτικού Ομίλου ΞΥΝΗ, σε έναν αγώνα
ανθρωπιάς για την ενίσχυση του Συλλόγου παιδιών με
καρκίνο «Η ΠΙΣΤΗ», με υποστηρικτή της σπουδαίας αυ-
τής δράσης τις Σταθερές Συγκοινωνίες (ΣΤΑ.ΣΥ).

Νικοπολίδης, Μπασινάς, Σεϊταρίδης, Κατσουράνης
και άλλα αστέρια του ελληνικού ποδοσφαίρου –μεταξύ
των οποίων οι Παχατουρίδης, Πουρσανίδης, Τζιωρτζιό-
πουλος, Βόκολος, Λουτσιάνο, Καλύκας– συναντήθηκαν
στο γήπεδο της Ριζούπολης με την ποδοσφαιρική ομάδα
του Εκπαιδευτικού Ομίλου ΞΥΝΗ (που απαρτιζόταν από
σπουδαστές και διοικητικό προσωπικό του Ομίλου), προ-
κειμένου να διαδώσουν το σύνθημα της κοινωνικής εκ-
στρατείας του ΠΣΑΠ, «ΓΙΝΕ ΔΟΤΗΣ ΜΥΕΛΟΥ ΤΩΝ Ο-
ΣΤΩΝ, και να στηρίξουν το έργο της «ΠΙΣΤΗΣ», παρακι-
νώντας για κλήσεις στη Γραμμή Στήριξης του Συλλόγου,
19818. Στο πλαίσιο αυτής της δράσης, διεξήχθη και φι-
λικός αγώνας μεταξύ της ομάδας του Συλλόγου Γονέων
και Κηδεμόνων Παιδιών με Νεοπλασματικές Παθήσεις
«Η ΠΙΣΤΗ» και της ομάδας της ΣΤΑ.ΣΥ. Α.Ε.

Κατά τη συνέντευξη Τύπου που προηγήθηκε του α-
γώνα, ο πρόεδρος του Εκπαιδευτικού Ομίλου ΞΥΝΗ, Σο-
φοκλής Ξυνής, τόνισε πως αθλητισμός και εκπαίδευση
είναι έννοιες αλληλένδετες και πως η συνεργασία του
Εκπαιδευτικού Ομίλου ΞΥΝΗ με τον ΠΣΑΠ στοχεύει να

περάσει το μήνυμα «Dual Career» (Διπλή Καριέρα) για
τους αθλητές.

«Σε εποχές δύσκολες, οι αθλητές μας θα πρέπει να είναι
κοντά στην εκπαίδευση, να εφοδιάζονται με γνώσεις, και
να χτίζουν τη δεύτερη καριέρα τους, προτού ολοκληρώ-
σουν την καριέρα τους στον Αθλητισμό», υπογράμμισε ο
κ. Ξυνής. 

Εξάλλου, ο πρόεδρος του ΠΣΑΠ, Διονύσης Δημό-
πουλος, έκανε ιδιαίτερη μνεία στην ουσιαστική και καρ-
ποφόρα συνεργασία του Συνδέσμου με τον Εκπαιδευτι-
κό Όμιλο ΞΥΝΗ, η οποία στοχεύει στη βελτίωση των
προϋποθέσεων και των δυνατοτήτων εκπαίδευσης των
Ελλήνων ποδοσφαιριστών.

Από την πλευρά του, ο διευθυντής Ανάπτυξης Αθλη-
τικού Τομέα του Εκπαιδευτικού Ομίλου ΞΥΝΗ, Αντώνης
Γλύκας, επεσήμανε: «Τέτοιες ενέργειες ανεβάζουν σε υ-
ψηλά επίπεδα το φίλαθλο πνεύμα και την αλληλεγγύη.
Συγχαρητήρια σε όλους τους συμμετέχοντες που συνέ-
βαλαν στο σημερινό επιτυχημένο αποτέλεσμα». 

Πριν την έναρξη των αγώνων, τηρήθηκε ενός λεπτού
σιγή στη μνήμη του αιφνιδίως αποθανόντα πριν από λί-
γες ημέρες προέδρου του Συλλόγου «Η ΠΙΣΤΗ», Χρή-
στου Βλάχου. Ενός μοναδικού ανθρώπου και μαχητή
της ζωής, που διακρίθηκε για το ήθος, τη συνέπεια, την
εντιμότητα, και πάνω απ’ όλα για την ευαισθησία και
την ανιδιοτελή αγάπη του για τα παιδιά που υποφέρουν.

Ν.ΤΣ.

Στιγμιότυπο
από την τε-
λετή υπο-
γραφής του
Συμφώνου
Συνεργα-
σίας μεταξύ
Forthnet 
και ZTE

Ηχηρό μήνυμα κοινωνικής 
αλληλεγγύης από τον 
ΠΣΑΠ και τον Όμιλο ΞΥΝΗ

Ο διευθυντής Εταιρικών Υποθέσεων 
της ELPEN, Β. Πενταφράγκας 
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• Αιτία η δραματική μείωση των τουριστών λόγω 
των τρομοκρατικών επιθέσεων

Πόλη «φάντασμα» 
η Κωνσταντινούπολη

«Η άγνοια οδηγεί στον φόβο, ο
φόβος οδηγεί στο μίσος και το
μίσος οδηγεί στη βία». Αυτή  η
λογικοφανής «εξίσωση» που
εκφράστηκε πριν από μερικά
χρόνια από τα χείλη του γνω-
στού Αμερικανού κινηματο-
γραφιστή Μάικλ Μουρ, θα
μπορούσε να έχει εφαρμογή
σε πολλές περιστάσεις. Ωστό-
σο, στην περίπτωση του τε-
λευταίου τρομοκρατικού χτυ-
πήματος στην Κωνσταντινού-
πολη, το μίσος και η βία των
τζιχαντιστών που άφησαν πί-
σω τους τους νεκρούς είναι
πλέον παρελθόν, αλλά ο φό-
βος είναι διάχυτος και φωνά-
ζει εκκωφαντικά «παρών»…

Επιμέλεια: Νίκος Τσαγκατάκης

Τ
ο ημερολόγιο έγραφε 28 Ι-
ουνίου και το ρολόι έδειχνε
21:22 όταν εκρήξεις ανα-
στάτωσαν το αεροδρόμιο
Ατατούρκ της Κωνσταντι-

νούπολης. Δράστες 3 βομβιστές αυτο-
κτονίας που ενεργοποίησαν τα εκρη-
κτικά τους παίρνοντας στον θάνατο 44
άτομα και τραυματίζοντας άλλα 240.
Πρόκειται για την πιο αιματηρή επίθε-
ση που έχει διαπραχθεί το 2016 στη
γειτονική χώρα, που εκτός από τα αν-
θρώπινα θύματα μοιάζει να οδηγεί
στον… Άδη και την τουριστική βιομη-
χανία της Τουρκίας.  

Απόδειξη αυτής της διαπίστωσης α-
ποτελεί το ρεπορτάζ που έκανε προ η-
μερών το EurActiv, επικαλούμενο και
στοιχεία από το Γαλλικό Πρακτορείο.
Στο ρεπορτάζ σκιαγραφούνται ανάγλυ-
φες εικόνες της Κωνσταντινούπολης
που από τουριστικός πόλος έλξης έχει
μετεξελιχθεί σε μία πόλη-«φάντασμα»:
οι τουρίστες είναι πλέον τόσο λιγοστοί
που τα βήματά τους ακούγονται σαν
κρότος στους άδειους εμπορικούς δρό-
μους. Σύμφωνα πάντα με το EurActiv,
για τους ανθρώπους που εργάζονται
στην άλλοτε ακμάζουσα τουριστική βιο-
μηχανία, το μπαράζ επιθέσεων της πε-
ρασμένης Τρίτης 28 Ιουνίου αποτελεί
ένα ακόμα χτύπημα σε έναν κλάδο της
τουρκικής οικονομίας που ήδη παρα-
παίει από σειρά επιθέσεων που υπέ-
στη αυτήν τη χρονιά η χώρα.

«Είναι καταστροφικό», είπε ο Orhan
Sonmez καθώς στεκόταν απεγνωσμέ-
να προσφέροντας περιηγήσεις στην Α-
γία Σοφία. «Είμαι ξεναγός όλη μου τη
ζωή. Οι περισσότεροι από εμάς έχουμε
φτάσει σε μια κρίσιμη καμπή και δεν ξέ-
ρουμε αν μπορούμε να συνεχίσουμε. Εί-
ναι τραγικό».

Τα εστιατόρια στην τουριστική πε-
ριοχή είναι άδεια και δωμάτια 5άστε-
ρων ξενοδοχείων προσφέρονται σε ε-
ξευτελιστικές τιμές. Στη γενικότερη αί-
σθηση εγκατάλειψης που αποπνέει
πλέον η Κωνσταντινούπολη συνέβαλε
και το γεγονός ότι πολλοί Κωνσταντι-
νοπολίτες έχουν φύγει από την πόλη

για το Μπαϊράμι, την εθνική γιορτή
που ξεκίνησε το περασμένο Σάββατο
(2 Ιουλίου).

Σε κάθε περίπτωση, αναλυτές δεν α-
ποκλείουν το ενδεχόμενο η επίθεση να
ήταν μια σκόπιμη προσπάθεια του Ι-
σλαμικού Κράτους να αποδυναμώσει
την Τουρκία χτυπώντας την τουριστική
βιομηχανία της. Οι ίδιοι αναλυτές υπο-
γραμμίζουν με νόημα ότι στην επίθεση
της 28ης Ιουνίου 19 από τους 44 νε-
κρούς στο αεροδρόμιο Ατατούρκ ήταν
ξένοι υπήκοοι, ενώ οι τζιχαντιστές του
ISIS κατηγορούνται τόσο για την επί-
θεση καμικάζι τον Ιανουάριο στο
Sultanahmet όπου σκοτώθηκαν 12
Γερμανοί, όσο και για το χτύπημα τον
Μάρτιο στον εμπορικό δρόμο Istiklal,
όπου έχασαν τη ζωή τους 3 Ισραηλινοί
και ένας Ιρανός. Και οι τουρκικοί πο-
νοκέφαλοι δεν σταματούν στον ISIS.
Για παράδειγμα, η ΤΑΚ, μια ριζοσπα-
στική κουρδική οργάνωση που έχει
πραγματοποιήσει αρκετές επιθέσεις
φέτος στην Τουρκία (σ.σ. σκότωσε 11
ανθρώπους σε μια βομβιστική επίθε-
ση σε αυτοκίνητο τον Ιούνιο), έχει στεί-
λει προειδοποιητικά μηνύματα  σε ξέ-
νους τουρίστες να αποφεύγουν τη γει-

τονική χώρα. Υπό αυτές τις συνθήκες
ήρθαν και οι αναπόφευκτες ταξιδιωτι-
κές οδηγίες από ΗΠΑ, Γερμανία και
άλλες χώρες που προειδοποίησαν τους

υπηκόους τους για τις απειλές κατά της
Τουρκίας.

Των… ομματιών τους! 
Είναι χαρακτηριστικό ότι τον Μάιο, η
Τουρκία υπέστη τη χειρότερη πτώση σε
επισκεψιμότητα τα τελευταία 22 χρό-
νια. Η αλήθεια είναι σε αυτό συνέβαλε
κι ένα πολιτικό γεγονός: η απαγόρευ-
ση που επέβαλε η Μόσχα στα τουρκικά
τουριστικά πακέτα λόγω της διπλωμα-
τικής διένεξής της με την Άγκυρα. Τε-
λικά, η απαγόρευση άρθηκε προ ημε-
ρών, αλλά πολλοί ανησυχούν ότι αν η
κατάσταση συνεχιστεί και η τουριστική
κίνηση συνεχίσει την πτωτική πορεία
της, πολλά μαγαζιά θα κλείσουν. Μετα-
ξύ αυτών ο Ismail Celebi, ιδιοκτήτης
ενός τουριστικού καταστήματος στην
Κωνσταντινούπολη, ο οποίος μιλώντας
στο EurActiv εξέφρασε την πρόθεσή
του να μετακομίσει, καθώς το μεροκά-
ματο δεν βγαίνει. «Οι Κινέζοι, παρόλο
που ξοδεύουν μεγάλα ποσά, δεν είναι αρ-
κετοί. Χρειαζόμαστε Αμερικανούς, Ευρω-
παίους», είπε ο Celebi εξηγώντας ότι
δεν κατηγορεί τους ανθρώπους καθώς
και ο ίδιος φοβάται πλέον να δουλεύει
στην Κωνσταντινούπολη.


ΤΟ ΤΕΛΕΥΤΑΙΟ ΧΤΥΠΗΜΑ
ΤΟΥ ISIS ΑΠΟΤΕΛΕΙ ΑΚΟΜΗ

ΜΙΑ ΠΛΗΓΗ ΣΤΗΝ ΑΛΛΟΤΕ ΑΚ-
ΜΑΖΟΥΣΑ ΤΟΥΡΚΙΚΗ ΤΟΥΡΙΣΤΙΚΗ
ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΑ ΠΟΥ ΚΛΥΔΩΝΙΖΕ-
ΤΑΙ ΑΠΟ ΣΕΙΡΑ ΕΠΙΘΕΣΕΩΝ ΠΟΥ
ΕΧΕΙ ΥΠΟΣΤΕΙ ΦΕΤΟΣ Η ΧΩΡΑ
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Κ
άθε λίγο και λιγάκι στη
χώρα μας βρίσκεται το ε-
πίλεκτο μέλος της FIFA
και πρόεδρος της Κυπρια-
κής Ομοσπονδίας Ποδο-

σφαίρου, Κωστάκης Κουτσοκούμνης.
Βλέπετε, η Παγκόσμια Ομοσπονδία
έχει μία αρχή, να επικοινωνεί με τις
εκάστοτε Ομοσπονδίες με μέλη τα ο-
ποία ομιλούν την ίδια γλώσσα, προς
αποφυγή παρεξηγήσεων. Φαίνεται,
λοιπόν, πως ο κύριος Κουτσοκούμνης
ομιλεί πράγματι την… «ίδια γλώσσα»
με αυτήν της ΕΠΟ.

Θεωρητικά, ο Κύπριος παράγοντας
έρχεται στην Ελλάδα ως προασπιστής
της εξυγίανσης, έτσι όπως την ορίζει η
FIFA. Μόνο που δεν μας εξηγούν εκεί
στη Γενεύη –αλλά και στη Λευκωσία–
πώς είναι δυνατόν να έρχεται στην Ελ-
λάδα ένας παράγοντας με χαρτοφυλά-
κιο υπέρ του εναρμονισμού του κατα-
στατικού της ΕΠΟ με αυτό της FIFA, την
ώρα που στη δική του Ομοσπονδία έ-
χουν συμβεί «τέρατα», τα οποία έχει πα-
ραδεχθεί και ο ίδιος.

Σε συνέντευξή του τον Δεκέμβρη
του 2014 ο κύριος Κουτσοκούμνης
είχε παραδεχθεί: «Από τη στιγμή που εί-
χαμε 17 φακέλους από την UEFA με πι-
θανότητα να υπάρχουν στημένοι αγώνες,
τότε ναι, κάποιοι πρέπει να είναι στημέ-
νοι!ª Πρόκειται, λοιπόν, για μία παραδο-
χή, την οποία υποχρεώθηκε να κάνει από
τη μία λόγω της έρευνας της UEFA και
από την άλλη λόγω των στοιχείων που
είχε προσκομίσει ο Κύπριος διαιτητής,
Μάριος Παναγή. 

Όλα αυτά τα στοιχεία έφεραν στο
προσκήνιο τον τότε αντιπρόεδρο της
ΚΟΠ, Γιώργο Κούμα, του οποίο το ό-
νομα είχε εμπλακεί όχι μόνο στις υ-
ποθέσεις στημένων αγώνων, αλλά
και της «μάχης» των τηλεοπτικών
δικαιωμάτων, όταν επί προεδρίας
Γιώργου Σαρρή είχε επιχειρήσει με
την εταιρία Media Goal  να αποσπά-
σει τα δικαιώματα του Κυπέλλου
Ελλάδας, ενέργεια παράνομη σύμ-
φωνα με τελεσίδικη απόφαση του Ε-
φετείου Αθηνών. Παράλληλα, ακό-
μη (!!!) εξετάζεται το ποινικό σκέλος
της ενέργειας αυτής, αν δηλαδή ε-
μπλέκεται ποινικά το Δ.Σ. της ΕΠΟ
και ο Κύπριος κ. Γιώργος Κούμας.

Θυμίζουμε τι είχε γράψει η
«Α» τον Δεκέμβρη του 2014
«ΣΟΒΑΡΟΤΑΤΕΣ ΚΑΤΑΓΓΕΛΙΕΣ ΤΟΥ ΚΥ-
ΠΡΙΟΥ ΔΙΑΙΤΗΤΗ, ΜΑΡΙΟΥ ΠΑΝΑΓΗ,
ΣΥΓΚΛΟΝΙΖΟΥΝ ΤΗ «ΜΕΓΑΛΟΝΗΣΟ»
ΚΑΙ ΕΜΠΛΕΚΟΥΝ ΤΟΝ ΓΝΩΣΤΟ «ΣΥ-
ΝΕΡΓΑΤΗ» ΤΗΣ ΕΠΟ, ΓΙΩΡΓΟ ΚΟΥΜΑ

Ο Κούμας, οι διαιτητές-εργαλεία και η
αμαρτωλή συνεργασία με την ΕΠΟ

Βόμβα μεγατόνων και με προεκτάσεις
στην Ελλάδα έσκασε στο κυπριακό ποδό-
σφαιρο, μετά τις καταγγελίες του διαιτητή
Μάριου Παναγή περί οργανωμένου συ-
στήματος ελέγχου της διαιτησίας! 

Ο εν λόγω ρέφερι, ο οποίος κατέθεσε
όσα στοιχεία διαθέτει στον αρμόδιο ει-
σαγγελέα στην Κύπρο, κατονόμασε ως ε-
πικεφαλής του συστήματος τον Γιώργο
Κούμα (γνωστό από τη συνεργασία του με
την ΕΠΟ, στην παραχώρηση των τηλεο-
πτικών δικαιωμάτων του Κυπέλλου Ελλά-
δος, που στη συνέχεια μεταβιβάστηκαν
στον ΟΤΕ TV), και κεντρικά πρόσωπα της
οργάνωσης, τον πρόεδρο της ΚΟΠ, Κω-
στάκη Κουτσοκούμνη, και τον ξένο αρχι-
διαιτητή, Χανς Ρέικβαρτ, τον οποίο κατη-
γόρησε ότι εντάχθηκε στο σύστημα μετά
τη διαπίστωση όσων συνέβαιναν.ª

Η εφημερίδα μας είχε συνεχίσει
το ρεπορτάζ και το Γενάρη του 2015
αποκαλύπτοντας τις σχέσεις του
Κούμα με τον πρόεδρο του ΔΗΣΥ, Α-
βέρωφ Νεοφύτου:

«Σοβαρότατες πολιτικές προεκτάσεις
έχει αρχίσει να λαμβάνει το σκάνδαλο των

στημένων αγώνων που έχει ξεσπάσει στο
κυπριακό ποδόσφαιρο, μετά τις ονομαστι-
κές και δημόσιες καταγγελίες του διαιτη-
τή, Μάριου Παναγή, τις οποίες ανέδειξε η
«Άποψη» στο προηγούμενο φύλλο της.
Κεντρικό ρόλο στην όλη υπόθεση διαδρα-
ματίζει ο αντιπρόεδρος της Κυπριακής Ο-
μοσπονδίας Ποδοσφαίρου, Γιώργος Κού-
μας, ο οποίος φέρεται να διατηρεί στενές
σχέσεις με το κόμμα ΔΗΣΥ και τον πρόε-
δρό του, Αβέρωφ Νεοφύτου!

Το θέμα έχει αρχίσει να κλυδωνίζει τα
θεμέλια της κυπριακής κοινωνίας και της
πολιτικής στο «Νησί της Αφροδίτης». Οι
καταγγελίες του διαιτητή Μάριου Πανα-
γή, ο οποίος κατονόμασε όσους θεωρού-
σε υπεύθυνους και παρέδωσε φάκελο με
συγκεκριμένα στοιχεία και αποδείξεις τό-
σο στην Εισαγγελία, όσο και στην αστυ-
νομία, έχουν προκαλέσει «τσουνάμι» εξε-
λίξεων, οι οποίες, με τη σειρά τους, μπο-

ρούν να επιφέρουν σημαντικότατες συνέ-
πειες σε όλα τα επίπεδα.

Σύμφωνα με τις τελευταίες αναφορές,
κεντρικό ρόλο στο όλο πλέγμα της ιστο-
ρίας, διαδραματίζει ο Γιώργος Κούμας. Ο
αντιπρόεδρος της Κυπριακής Ομοσπον-
δίας Ποδοσφαίρου εμφανίζεται να διατη-
ρεί σχέσεις με το κόμμα του ΔΗΣΥ και
προσωπικά τον πρόεδρό του, Αβέρωφ
Νεοφύτου, με τον οποίο είναι και κουμπά-
ροι!»

Ίσως πριν ασχοληθεί με τα της Ε-
ΠΟ, θα έπρεπε ο κύριος Κουτσοκού-
μνης να μας εξηγήσει γιατί δεν προ-
χωρά σε εναρμονισμό του κυπρια-
κού καταστατικού με αυτό της FIFA,
που θα έθετε αυτομάτως εκτός πο-
δοσφαίρου τον κύριο Κούμα, ο οποί-
ος αρχικώς είχε πει πως θα αποχωρήσει,
αλλά παραμένει στη θέση του αναπλη-
ρωτή προέδρου.

Ο «ΕΞΥΓΙΑΝΤΗΣ» ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΣ ΤΗΣ FIFA, ΚΩΣΤΑΚΗΣ ΚΟΥΤΣΟΚΟΥΜΝΗΣ, ΠΟΥ ΠΡΟΣΠΑΘΕΙ (;) ΝΑ
ΕΝΕΡΓΟΠΟΙΗΣΕΙ ΤΗΝ ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΔΕΟΝΤΟΛΟΓΙΑΣ ΤΗΣ ΕΠΟ, ΕΧΕΙ «ΞΕΧΑΣΕΙ» ΝΑ ΚΑΝΕΙ ΤΟ ΙΔΙΟ
ΚΑΙ ΣΤΗΝ ΚΥΠΡΟ ΟΠΟΥ Ο ΑΝΤΙΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΗΣ ΚΥΠΡΙΑΚΗΣ ΟΜΟΣΠΟΝΔΙΑΣ ΠΟΔΟΣΦΑΙΡΟΥ,

ΓΙΩΡΓΟΣ ΚΟΥΜΑΣ, ΕΜΠΛΕΚΕΤΑΙ ΣΕ ΣΤΗΜΕΝΟΥΣ ΑΓΩΝΕΣ ΚΑΙ ΣΤΗΝ ΕΛΛΑΔΑ ΓΙΝΕΤΑΙ ΔΙΚΑΣΤΙΚΗ ΕΡΕΥΝΑ
ΓΙΑ ΤΗ ΣΥΜΜΕΤΟΧΗ ΤΟΥ ΜΕ ΤΗΝ ΕΠΟ ΣΕ ΠΑΡΑΝΟΜΗ ΑΠΟΚΤΗΣΗ ΤΗΛΕΟΠΤΙΚΩΝ ΔΙΚΑΙΩΜΑΤΩΝ 

ΚΩΣΤΑΚΗΣ ΚΟΥΤΣΟΚΟΥΜΝΗΣ

«Εξυγιαντής» στην Ελλάδα,
δεν «βλέπει», δεν «ακούει»
στην Κύπρο…



ΑΡΙΣΤΕΡΑ: 
Ο πρόεδρος 
της ΚΟΠ,
Κωστάκης
Κουτσοκούμνης
και ο
αναπληρωτής
πρόεδρος,
Γιώργος Κούμας
ΔΕΞΙΑ:
Ο πρώην
διαιτητής
Μάριος Παναγή
που «ξεσκέπασε»
τα στημένα 
στην Κύπρο
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Τ
ον προηγούμενο μήνα εί-
χαμε αναφερθεί στα έργα
και τις ημέρες του γνω-
στού και μη εξαιρετέου
Έλληνα ποινικολόγου Α-

λέξη Κούγια. Είχαμε σχολιάσει όλα
τα λεγόμενα του «ψευτάκου» δικη-
γόρου, ο οποίος την τελευταία τε-
τραετία έχει αλλάξει γνώμη για επτά
τουλάχιστον ανθρώπους του ποδο-
σφαίρου, με δικαιολογίες τύπου ́ εί-
χα προκατάληψη λόγω μίσους»…

Ο Κούγιας με τις αυτοαναιρέσεις του
έχει παραδεχθεί άθελά του (ή και ηθε-
λημένα) ότι υπήρξε ψεύτης, και προφα-
νώς αυτή την άποψη δεν την έχουμε μό-
νο εμείς. Κι αν δεν τον έχει δει ειδικός
γιατρός για να μας κάνει ψυχογράφημα,
τα κατορθώματά του υπάγονται σε νο-
μικό επίπεδο στο άρθρο 358 του Κώ-
δικα Ποινικής Δικονομίας. Τι λέει το
άρθρο αυτό; Ορίστε: 

´Κατά το άρθρο 358 ΚΠΔ, μετά την ε-
ξέταση κάθε μάρτυρα, ο εισαγγελέας και
οι διάδικοι έχουν το δικαίωμα να αναφέ-
ρουν εναντίον του ή εναντίον της μαρτυ-
ρίας του οτιδήποτε μπορεί να καθορίσει
ακριβέστερα την αξιοπιστία του και που
συντείνει στην αποκάλυψη της αλήθειαςª. 

Με λίγα λόγια, κάθε διάδικος
μπορεί να επικαλεστεί οποιαδήποτε
πράξη ή οποιοδήποτε λόγο ενός
μάρτυρα για να αποδείξει την ανα-
ξιοπιστία του. Και επειδή ο κύριος
Κούγιας αναδεικνύεται στον πλέον
αναξιόπιστο Έλληνα, έχει ενδιαφέ-
ρον να δούμε ξανά τις υποθέσεις
στις οποίες φάσκει και αντιφάσκει
εδώ και τέσσερα χρόνια περίπου. 

Εμείς πιστεύουμε ότι πλέον δεν έχου-
με να κάνουμε μόνο με τον Πινόκιο, αλλά
με μία διπολική προσωπικότητα που τη μία
μέρα φέρεται σαν τον Δρ. Τζέκιλ και την
άλλη σαν τον κύριο Χάιντ. Δεν εξηγείται

αλλιώς…  Πάντως, επειδή πλησιάζουν και
οι Ολυμπιακοί Αγώνες, ίσως να εξέταζε μία
συμμετοχή στις ασκήσεις εδάφους, εκεί
που διακρίνονται όσοι κάνουν εντυπωσια-
κές… κωλοτούμπες. Ας θυμηθούμε για μία
ακόμη φορά δώδεκα τοποθετήσεις του
κυρίου Κούγια που… κοντράρουν η μία
την άλλη και που καταδεικνύουν την πα-
ντελή αναξιοπιστία του δικηγόρου.

1Στις 13/11/2012 δημοσίευμα στην ι-
στοσελίδα www.skai.gr προβαίνει σε

«Βαριές καταγγελίες κατά Μαρινάκη»,
τον οποίο χαρακτήρισε υπεύθυνο για «τη
χούντα του ελληνικού ποδοσφαίρου».

2Στις 10/7/2014 δημοσίευμα στην ι-
στοσελίδα www.contra.gr δηλώνει

«Κούγιας: Ευθύνες Μαρινάκη, υποβιβα-
σμός Ολυμπιακού».

3Στις 17/3/2015 παρουσιάζεται στην
ιστοσελίδα www.gazzetta.gr η από

4/4/2014 ένορκη κατάθεσή του στον Ει-
σαγγελέα Αθηνών κ. Λακαφώση υπό τον
τίτλο: «Καταγγελίες Κούγια κατά Μαρι-
νάκη».

4Στις 4/5/2015 παρουσιάζεται στην ι-
στοσελίδα www.sdna.gr η από

31/3/2015 ένορκη κατάθεση του κ.
Κούγια ενώπιον του ανακριτή διαφθο-
ράς Γεωργίου Ανδρεάδη, όπου αναι-
ρεί  κάθε προηγούμενη κατάθεσή του και
υποστηρίζει ότι ο κ. Μαρινάκης όχι α-
πλά δεν είναι αρχηγός εγκληματικής ορ-
γάνωσης, αλλά ουδεμία σχέση έχει με
αυτή. Παράλληλα, μάλιστα, θεωρεί πως
έχει πέσει θύμα πλεκτάνης την οποία έ-
στησαν αντίπαλοί του, λέγοντας: «Είμαι
κατηγορηματικός ότι ο Μαρινάκης δεν α-
ποτελεί μέλος της εγκληματικής οργάνω-
σης και αυτή είναι η απόλυτη θέση μου».
«Όσον αφορά στις καταθέσεις που διαβά-
ζετε και τις περικοπές τους που επικε-
ντρώνω στην προσωπικότητα Μαρινάκη
και στη σχέση του με την εγκληματική ορ-
γάνωση είναι αποτέλεσμα του προσωπι-
κού μίσους που έχω στον Μαρινάκη».
«Δεν ευθύνεται ο Μαρινάκης για τις απο-
φάσεις κατά της Παναχαϊκής».

5Την 15/11/2014 παρουσιάζεται στην
ιστοσελίδα www.sportdog.gr η εικό-

να του κ. Κούγια υπό τον τίτλο: «Κού-
γιας υπέρ Μαρινάκη και κατά Μελισσα-
νίδη».

6Την 27/8/2014 παρουσιάζεται στην
ιστοσελίδα www.enet.gr ο τίτλος

«Άλλαξε πλεύση για Μαρινάκη ο Κού-
γιαςª, συνεχίζοντας το άρθρο: «Ο Αλέξης
Κούγας υπέρ του Ολυμπιακού και του
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ΘΕΜΑ

4.500.000 ΕΥΡΩ ΕΙΝΑΙ ΤΟ ΠΡΟΣΤΙΜΟ ΠΟΥ ΕΧΕΙ ΕΠΙΒΑΛΕΙ ΤΟ ΣΔΟΕ ΣΤΟΝ ΓΝΩΣΤΟ
ΑΛΕΞΗ ΛΟΓΩ ΑΝΑΚΡΙΒΩΝ ΦΟΡΟΛΟΓΙΚΩΝ ΔΗΛΩΣΕΩΝ, ΕΝΩ ΛΟΓΩ ΠΑΡΑΠΟΜΠΗΣ ΤΟΥ

ΣΕ ΔΙΚΗ ΓΙΑ ΑΝΑΚΡΙΒΕΣ «ΠΟΘΕΝ ΕΣΧΕΣ» ΔΕΝ ΜΠΟΡΕΙ ΝΑ ΕΙΝΑΙ ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΗΣ ΑΕ ΛΑΡΙΣΑΣ…

O δόκτορ Τζέκιλ (Αλέξης)
Ο μίστερ Χάιντ (Κούγιας)
και ο Πινόκιο (Αλέξης Κούγιας)

Οι κυβιστήσεις α-λά Ιωάννης Μελισσανίδης του δικηγόρου
που θα διέπρεπε στις… ασκήσεις εδάφους
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στοιχεία, αλλά με λογικές σκέψεις, είναι α-
λήθεια ότι δημιουργήθηκε αυτή η υπόθε-
ση». «Νιώθω πολύ άσχημα, γιατί δυστυ-
χώς σε αυτή τη διαδικασία και λόγω της
στεναχώριας μου, αλλά και του μίσους που
έτρεφα εναντίον συγκεκριμένων ανθρώ-
πων στην υπόθεση κατέστησα κατηγο-
ρούμενους κάποιους ανθρώπους». «Αν
γνώριζα πως κάποιοι άνθρωποι θα μπο-
ρούσαν να χάσουν τη δύναμή που τους δί-
νει η δουλειά τους, δεν θα είχα κάνει αυτές
τις καταγγελίες».

Φυσικά, αν παρακολουθείτε τα
Μέσα και ακολουθείτε την ειδησιο-
γραφία θα έχετε διαπιστώσει κι άλ-
λες τούμπες του κυρίου Κούγια, κυ-
ρίως στην τηλεοπτική «Δίκη». Έχει
πιαστεί, άλλωστε και στην τσιμπίδα
του ΣΔΟΕ και έχει κληθεί να πληρώ-
σει βαρύτατο πρόστιμο 4.500.000
ευρώ, ενώ λόγω διαπιστωμένων α-
νακριβών «πόθεν έσχες» παραπέ-
μπεται σε δίκη με αποτέλεσμα να
μην μπορεί να είναι πρόεδρος στην
ΠΑΕ ΑΕΛ.
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Βαγγέλη Μαρινάκη και εναντίον του Πα-
ναθηναϊκού και του Γιάννη Αλαφούζου».

7Στις 29/4/2015 παρουσιάζεται στην
ιστοσελίδα www.sdna.gr η ένορκη

κατάθεση του κ. Κούγια ενώπιον του ει-
δικού ανακριτή  διαφθοράς Γεωργίου
Ανδρεάδη, υποστηρίζοντας ότι στις
προηγούμενες καταθέσεις του είχε πα-
ρασυρθεί από το μίσος που τον διακα-
τείχε για τον Βαγγέλη Μαρινάκη. Υπο-
στήριξε πως έχει πέσει θύμα μιας… πα-
ρέας, που τον έχει μάλιστα στο στόχα-
στρο. Αυτή αποτελείται –σύμφωνα με
τον ίδιο– από τον δημοσιογράφο Κυ-
ριάκο Θωμαΐδη, τον πρόεδρο του Πα-
ναθηναϊκού Γιάννη Αλαφούζο, τον
πρώην πρόεδρο της ίδιας ΠΑΕ Νίκο
Πατέρα, τον διοικητικό ηγέτη της ΑΕΚ
Δημήτρη Μελισσανίδη και τον γνω-
στό επιχειρηματία Στιβ Κακέτση. Σύμ-
φωνα με τον Κούγια, αυτοί ́ έχουν στο-
χοποιήσει τον Βαγγέλη Μαρινάκη και
προσπαθούν να τον ενοχοποιήσουν με
σκοπό να τον διώξουν από το ποδόσφαι-
ρο!». Και καταλήγει το άρθρο: «Πάντως,
σύμφωνα με πληροφορίες, η μαρτυρία

του δεν κρίνεται αξιόπιστη από τον ειδικό
ανακριτή διαφθοράς».

8Την 3/12/2015 παρουσιάζεται στην
ιστοσελίδα www.sport24.gr ο τίτ-

λος: «Επίθεση και απειλές κατά της ζω-
ής του Αλέξη Κούγια» αναφερόμενος
στον ιδιοκτήτη του ΑΟ Χανίων, Ηρα-
κλή Νύκταρη, δηλώνοντας: «Μου είπε
πως είμαι τελειωμένος».

9Την 3/12/2015 παρουσιάζεται στην
ιστοσελίδα www.gazzetta.gr ο τίτ-

λος: «Κούγιας στο gazzetta.gr: «Ο Νύ-
κταρης που μου φιλούσε τα χέρια, μου
έστησε καρτέρι». Ο Αλέξης Κούγιας
προχώρησε σε απίστευτες καταγγελίες
στο gazzetta.gr κάνοντας λόγο για «Κα-
μόρα» που υπάρχει στη Football
League, ενώ χαρακτηρίζει τον Ηρακλή
Νύκταρη, από τον οποίο δέχθηκε επί-
θεση, «επικίνδυνο». Λέγοντας περαιτέ-
ρω: «Όλη η Κρήτη γνωρίζει πόσο επικίν-
δυνος μπορεί να είναι ο Νύκταρης, αν κά-
ποιος τολμήσει να τον απειλήσει. Είναι έ-
νας άνθρωπος χωρίς ντροπή, που έχει
καταδικαστεί για διπλή ανθρωποκτονία.
Αρκεί να ρωτήσουν στα Χανιά πόσο επι-

κίνδυνο κακοποιό στοιχείο είναι».

10 Την 17/1/2016 παρουσιάζεται
στην ιστοσελίδα www.contra.gr ο

τίτλος: «Απίστευτο: Διασκέδασαν μαζί
Κούγιας και Νύκταρης», με φωτογραφίες
και των δύο και τον σχολιασμό: «Οι δύο
άνδρες που απασχόλησαν με τους καβγά-
δες τους τα ΜΜΕ άφησαν πίσω τους το
μαύρο παρελθόν τους και διασκέδασαν
μαζί σε νυκτερινό κέντρο του Βόλου».

11Την 8/1/2015 παρουσιάζεται στην
ιστοσελίδα www.sdna.gr ο τίτλος:

«Κούγιας: Κατέθεσα με προκατάληψη
για τον Μελισσανίδη».

12Την 12/5/2016 παρουσιάζεται στο
μπλογκ sfyrigmata.blog spot.gr ο

τίτλος: «Βόμβα μεγατόνων. Ο Κούγιας ìα-
κυρώνειî τα περί δήθεν εγκληματικής ορ-
γάνωσης στο ποδόσφαιρο», περιέχοντας
τις ακόλουθες δηλώσεις του κ. Κούγια:
«Η υπόθεση, όπως γνωρίζετε, είναι απο-
κλειστικό μου δημιούργημα. Έγινε στην α-
πελπισία μου, τότε, από τις επιθέσεις που
δεχόμουν από αυτούς που είναι κατηγο-
ρούμενοι στο πόρισμα της Παπανδρέου».
«Με το δικό μου μυαλό, λοιπόν, και χωρίς
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Ρεπορτάζ:Διονύσης Γκουτζουρής

Κ
ι αν η ΠΑΕ Λάρισα πήρε
την αδειοδότηση και θα
αγωνιστεί κανονικά στη
Super League, όπως και
η Κέρκυρα, εννέα ομάδες

της Football League που… φαντάζο-
νταν ότι θα μετάσχουν κανονικά στη
δεύτερη κατηγορία της χώρας, πο-
ντάρουν πλέον μόνο στην έφεσή
τους.

Η Επιτροπή Αδειοδότησης της Ε-
ΠΟ δεν παραχώρησε άδεια συμμετοχής
στις ομάδες Καλλιθέα, Παναιγιάλει-
ος, Κισσαμικός, Αχαρναϊκός, Παν-
σερραϊκός, Ζάκυνθος, Παναχαϊκή,
Αναγέννηση Καρδίτσας και Χανιά, ε-
πτά εκ των οποίων ανήκουν τώρα που
μιλάμε στη Football League (Ζάκυν-
θος και Παναχαϊκή έχουν ούτως ή άλ-
λως υποβιβαστεί). Αυτό σημαίνει πως
βάσει της προκήρυξης που αναφέρει ρη-
τά πως το πρωτάθλημα 2016-17 της
Football League θα διεξαχθεί με18 ο-
μάδες, πρέπει σύντομα να βρεθούν άλ-
λες επτά ομάδες!

Για την ώρα, τη δεύτερη κατηγορία
της χώρας απαρτίζουν η Καλλονή και
ο Πανθρακικός που υποβιβάστηκαν α-
πό τη Super League, ο ΟΦΗ, η Σπάρ-
τη, ο Αιγινιακός, και ο Άρης που ανέ-
βηκαν από την τρίτη κατηγορία και οι α-
δειοδοτημένοι παραμένοντες Τρίκαλα,
Απόλλωνας, Λαμία, Αγροτικός Α-
στέρας, Πανελευσινιακός. Στο σύνο-
λο ένδεκα και μάλιστα η συμμετοχή του
Πανελευσινιακού δεν θα πρέπει να θε-
ωρείται δεδομένη, αφού υπάρχουν προ-
βλήματα συγκρότησης διοίκησης και
μπάτζετ. 

Τι σημαίνουν όλα αυτά; Πως για την
ώρα το πρωτάθλημα της Football
League είναι ένα «πρωτάθλημα φάντα-
σμα», με το 1/3 των ομάδων να μην έχει
εξασφαλισμένη άδεια. 

Φαίνεται, λοιπόν, για μία ακόμη φορά
πως στην Ελλάδα δεν υπάρχει χώρος για
περισσότερες από 30 ΠΑΕ και πως οι
διοργανώσεις μας είναι αποκρουστικές
με ομάδες που φυτοζωούν και απλά με-

τέχουν στα πρωταθλήματα, με κακοπλη-
ρωμένους ποδοσφαιριστές που ζουν με
δανεικά. 

Ακόμη κι αν προβούν σε έφεση οι ε-
πτά ΠΑΕ, δύσκολα θα δικαιωθούν όλες,
κάτι που σημαίνει πως θεωρητικά θα
διεκδικήσουν τη θέση τους η Ζάκυνθος
και η Παναχαϊκή (που επίσης, όμως,
δεν αδειοδοτήθηκαν, άρα πρέπει και αυ-
τές να κάνουν έφεση), και οι ομάδες που
τερμάτισαν στη δεύτερη θέση των τεσ-
σάρων ομίλων της Football League2,
Νέστος Χρυσούπολης, Φωστήρας,
Καραϊσκάκης και Παναργειακός. Ο
Εργοτέλης και ο Ολυμπιακός Βόλου που
αποβλήθηκαν από το περσινό πρωτά-
θλημα έχουν μπει σε διαδικασία εκκαθά-
ρισης και δεν μπορούν, θεωρητικά πά-
ντα, να γίνουν φέτος ΠΑΕ.
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ΘΕΜΑ

Η ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΑΔΕΙΟΔΟΤΗΣΗΣ ΤΗΣ ΕΠΟ ΑΝΑΨΕ ΤΟ… ΚΟΚΚΙΝΟ ΦΩΣ
ΓΙΑ ΕΝΝΕΑ ΠΑΕ



Πρωτάθλημα «φάντασμα»
της Football League

Ένας Θεός ξέρει ποιες ομάδες θα μετάσχουν του χρόνου στη β΄ κατηγορία
της χώρας.. Πολλές ομάδες της Football League 2 βρίσκονται σε επαγρύ-
πνηση για να εξασφαλίσουν τη συμμετοχή τους από το «παράθυρο»

Ομάδες με άδεια Ομάδες χωρίς άδεια Ομάδες που
διεκδικούν θέση

Αγροτικός Αστέρας Αχαρναϊκός Παναχαϊκή
Αιγινιακός Χανιά Ζάκυνθος
Άρης Καλλιθέα Φωστήρας
Απόλλωνας Κισσαμικός Καραϊσκάκης
Καλλονή Παναιγιάλειος Νέστος Χρυσούπολης
Λαμία Παναχαϊκή Παναργειακός
ΟΦΗ Πανσερραϊκός
Πανελευσινιακός
Πανθρακικός
Τρίκαλα
Σπάρτη

H EIKONA THΣ FOOTBALL LEAGUΕ ΣΗΜΕΡΑ
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O Πράκτορας!
Ο Γκαγκάτσης, οι ανατροπές 

στα τηλεοπτικά δρώμενα, 
οι εποχές του 2002 και 

οι άκυρες δηλώσεις του Γκιρτζίκη

Προτείνω να γυρίσουμε 14 χρόνια πίσω!
Να ψάξουμε για τις ομοιότητες του 2002
και του 2016. Τότε ο Γιώργος Φλωρίδης
είχε βάλει ως στόχο να διώξει τον Βίκτω-
ρα Μητρόπουλο από το ποδόσφαιρο. 

Συμμάχησε με τον Βασίλη Γκαγκάτση, ο
οποίος έγινε πανίσχυρος και πέτυχε τον
στόχο του ο άνθρωπος που έπαιξε ρόλο
στις εκλογές του 2000 με τις χιλιάδες ελ-
ληνοποιήσεις. 

Στο πέρασμα των χρόνων αποδείχθηκε
ότι το πρόβλημα του ποδοσφαίρου δεν ή-
ταν ο Βίκτωρ, αλλά εκείνοι που το ήλεγ-
χαν από θέσεις κλειδιά μέσα στην Ομο-
σπονδία και, βέβαια, ο πρόεδρος Βασίλης!
Ναι, ο Γκαγκάτσης, ο οποίος ονειρεύεται
και τώρα να γίνει πρόεδρος στη διοικούσα
επιτροπή που επιδιώκουν κάποιοι να ορι-
στεί στην ΕΠΟ. 

Πάμε στο 2016. Τι έχουμε; Η πολιτεία
προσπαθεί να καθαρίσει το ποδόσφαιρο.
Όπως και το 2002. Αυτή τη φορά, βέβαια,

έχουν αντιληφθεί οι υπεύθυνοι πώς το
πρόβλημα βρίσκεται στην ΕΠΟ. Αλλά δεν
μπορούν να βρουν φόρμουλα για να α-
παλλαγούν απ’ όλους εκείνους που κά-
νουν κουμάντο σε όλες τις κατηγορίες.

Πάμε στην άλλη ομοιότητα. Τότε υπήρ-
χε αναταραχή με τα τηλεοπτικά δικαιώμα-
τα. Πώς είχε δημιουργηθεί; Από την επι-
θυμία του Σωκράτη Κόκκαλη να παίξει
μπάλα με το TVMagic σε υψηλό επίπεδο
ώστε να μπορεί να παρεμβαίνει ως «Σω-
κράτης από τον Διόνυσο». Το εγχείρημα
απέτυχε, αλλά διαλύθηκε η κεντρική δια-
χείριση των τηλεοπτικών δικαιωμάτων με
συνέπεια να χάσουν πολλά χρήματα οι μι-
κρομεσαίες ομάδες.

Τι συμβαίνει τώρα; Υπάρχει η ίδια ανα-
ταραχή στο τηλεοπτικό πεδίο. Με το συν-
δρομητικό να ζητάει μείωση ομάδων στο
πρωτάθλημα. Κάποιοι, όμως, λένε ότι ό-
λα γίνονται για χάρη της απόκτησης μιας
τηλεοπτικής άδειας. Ο νοών νοείτω! 

Ο Σωκράτης του 2002

Ο Γκαγκάτσης του 2002
και οι ολικές ανατροπές
στα τηλεοπτικά
δρώμενα
Ίδιος και απαράλλαχτος παραμένει ο Βαγγέ-
λης! Μπορεί να τον ψάχνεις για μέρες και να
μην τον βρίσκεις. Μπορεί να πάει στο περί-
πτερο και να εξαφανιστεί για μέρες. Μπορεί
να τον δεις με ένα πιπίνι, αλλά και μία γυναί-
κα πολύ μεγαλύτερή του. Είναι, όμως, ο
Βαγγέλης! Ξέρεις τι μπορεί να περιμένεις και
τι όχι. Γνωρίζεις μέχρι που φτάνουν οι δυνα-
τότητές του, αλλά και ότι θα βουρκώσει αν
του βάλεις τα γκάζια για τις γκέλες του. 
Στο ποδόσφαιρο, όμως, υπάρχουν αρκετοί
που είναι απρόβλεπτοι! Με συνέπεια να έρ-
χονται πολλές φορές τα πάντα ανάποδα. Να
βιώνουμε τρομερές ανατροπές. Υπάρχουν
και κάποιες περιπτώσεις που βλέπουμε την
ιστορία να επαναλαμβάνεται! Όχι απαραίτη-
τα ως φάρσα ή σαν τραγωδία. Απλά ως μία
επανάληψη για να εμπεδώσουμε καλύτερα
την ιστορία.

Έδωσε μία συνέντευξη ο Γιώργος
Γκιρτζίκης και είπε πολλά. Αναφέρθη-
κε στις συμμαχίες της ΑΕΚ, του Πανα-
θηναϊκού και του ΠΑΟΚ. Τις κατέκρι-
νε, χωρίς να τις κατονομάσει. Γιατί, ά-
ραγε; Προφανώς κάτι φοβάται ο πρόε-
δρος Αλλά πάμε να δούμε ένα ατόπημα
που έκανε ο Γκιρτζίκης. 

«Και όταν δεν ήμουν πρόεδρος στην
Ομοσπονδία αλλά τώρα ακόμα περισ-
σότερο, όπου έχω προσκληθεί σε όλη
την Ελλάδα έχω επισκεφτεί όλες τις ε-
νώσεις και στην Κρήτη το έκανα με πε-
ρισσότερη όρεξη γιατί βρίσκομαι ανά-
μεσα σε φίλους. Και ιδιαίτερα στο Λα-
σίθι, με τον πρόεδρο τον κ. Σύλλα έ-
χουμε καλή σχέση. Είναι μια ένωση με
ένα διοικητικό συμβούλιο καινούριο,
που βλέπω ότι θα κάνει πολλά περισ-
σότερα πράγματα από τον προκάτοχό
του κ. Μάρη. Όλοι βέβαια βάζουν το λι-
θαράκι τους στο ερασιτεχνικό ποδόσφαιρο, το οποίο θέλει
μεράκι, πάθος και ενδιαφέρον. Βλέπω όμως τον Σύλλα Λου-
τσέτη και τους συνεργάτες του, ξεκινώντας μια εκδήλωση να
τιμήσουν και να βραβεύσουν ανθρώπους που πρόσφεραν,
δίνοντας την ηθική αμοιβή στους ίδιους για να προσπαθή-

σουν περισσότερο», είπε για την Ένω-
ση Ποδοσφαιρικών Σωματείων Λασι-
θίου. Πρόκειται για μέγα ατόπημα από
τον πρόεδρο της ΕΠΟ. Ο Λάμπρος
Μάρης έχει προσφέρει στο ποδό-

σφαιρο όσα αποκλείεται να δώσει ο
Γκιρτζίκης σε τρεις ζωές. Και το υπηρέ-
τησε ο χρυσοχόος από πολλές θέσεις
και πάντα με το χέρι στην τσέπη. Κά-
ποια πράγματα πρέπει να λέγονται διό-
τι μάθαμε να τα προσπερνάμε και να
την πατάμε σαν αγράμματοι. Άραγε, ο
νυν πρόεδρος της ΕΠΟ δούλευε χωρίς
μισθό στην Ξάνθη; Πόσα ταξίδια έκανε
που πληρώθηκαν από την Ομοσπονδία;
Από τα χρήματα και του Μάρη διότι πά-
ντα έπαιρνε η ΕΠΟ ποσοστά από τις
ΠΑΕ. Κάνω λάθος; Όχι, βέβαια. 

«Ευτύχησα στην πορεία μου στο πο-
δόσφαιρο να παρακολουθήσω τρία
Μουντιάλ, τρία EURO και ένα Confed-

eration Cup με την Εθνική ομάδα των ανδρών και φυσικά με
τις μικρότερες ομάδες», αποκάλυψε ο Γκιρτζίκης. Πώς έκανε
όλα αυτά τα ταξίδια; Πόσα χρήματα έβαλε από την τσέπη του;
Ο Μάρης, όμως, πάντα πλήρωνε από το παντελόνι του! Έτσι,
για να μην αλλοιώνουμε την πραγματικότητα. 

Το ατόπημα 
του Γκιρτζίκη
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• Με την αρμόζουσα λαμπρότητα και μεγάλη συμμετοχή κόσμου
γιόρτασε το κλείσιμο μιας επιτυχημένης χρονιάς η ομάδα
συγχρονισμένης κολύμβησης του συλλόγου του Ηρακλείου Κρήτης
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Οι μικρές «γοργόνες» 
του Ωρίωνα μάγεψαν 
στο «Thalassa Magic»
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Σ
το όμορφο περιβάλλον του «Thalassa Magic», στην Αμμουδάρα, στο Ηράκλειο Κρήτης, πραγ-
ματοποιήθηκε τη Δευτέρα, 4 Ιουλίου2016, η ετήσια γιορτή της ομάδας συγχρονισμένης κο-
λύμβησης του συλλόγου Ωρίωνα Ηρακλείου, κλείνοντας με την αρμόζουσα λαμπρότητα μια ε-
πιτυχημένη χρονιά. Σε μια απίστευτη από κοσμοσυρροή και ζωντάνια βραδιά, οργανωμένη α-
πό το Δ.Σ. της ομάδας και του «Thalassa Magic», παρευρέθησαν πάνω από 400 μέλη του συλ-

λόγου και απόλαυσαν στην υπέροχη πισίνα του πολυχώρου τις αθλήτριες συγχρονισμένης κολύμβησης
του Ωρίωνα Ηρακλείου στα προγράμματά τους.

Η βραδιά ξεκίνησε με την ομιλία του προέδρου του συλλόγου, κ. Δημήτρη Πρωιμάκη, ο οποίος
καλωσόρισε τα μέλη και τους φίλους της ομάδας, μίλησε για τη μεγάλη προσπάθεια που κάνει εδώ και
χρόνια ο σύλλογος, καταφέρνοντας όχι μόνο να καθιερωθεί στον χώρο της συγχρονισμένης και της κλα-
σικής κολύμβησης, αλλά και να είναι μέσα στα κορυφαία σωματεία της χώρας.

«Τέτοιες πρωτοβουλίες βοηθάνε την ομάδα, το κλίμα, και ο χώρος εδώ είναι υπέροχος», τόνισε ο πρόεδρος,
κλείνοντας την ομιλία του. Επίσης ευχαρίστησε τα μέλη για τη στήριξη που προσφέρουν αμέριστα στην ο-
μάδα, τους αθλητές και τις αθλήτριες της ομάδας, τη χορηγό εταιρεία ANEK LINES & BLUE STAR
FERRIES και τον κ. Βίκτωρα Μητρόπουλο για τη φιλοξενία στον εκπληκτικό χώρο τού «Thalassa
Magic». Στη συνέχεια μίλησε η προπονήτρια της ομάδας Ελεάνα Ασκοξυλάκη, η οποία ανέλυσε τις με-
γάλες επιτυχίες της ομάδας σε πανελλήνιο επίπεδο, καθώς και για τη διάκριση σε διεθνές meeting –2με-
τάλλια (χρυσό και ασημένιο) στο 1st Nireas synchro cub 2016–, και ευχαρίστησε τις αθλήτριες, τους γο-
νείς, καθώς και τις συνεργάτες της, Μαρία Στάικου, Ελένη Τζιράκη και Κλεοπάτρα Αγγελίδου.

Ακολούθησαν οι βραβεύσεις των αθλητριών και των προπονητηρίων από το Δ.Σ. και τις εφόρους της
ομάδας, Όλγα Καγιουλίδου και Γωγώ Μαρκάκη, και η βραδιά λάμπρυνε με τα προγράμματα συγχρο-
νισμένης κολύμβησης από τις αθλήτριες της ομάδας. Η εκδήλωση ολοκληρώθηκε με τον δείπνο και με
χορό, μέσα και έξω από την πισίνα, από τις αθλήτριες του συλλόγου.
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t
Επιμέλεια: 
Σπυριδούλα Κάμπου -
Ζαράγκα

• ΑΝΕΒΑΣΕ ΘΕΡΜΟΚΡΑΣΙΕΣ
ΤΟ INSTAGRAM

Τον γιατρό της 
καρδιάς της βρήκε
στο νοσοκομείο 
η Μίνα Αρναούτη
Μετά τα όσα άσχημα πέρασε, χάνοντας στο πολύκροτο τροχαίο
τον αγαπημένο της φίλο Παντελή Παντελίδη, κι ενώ η ίδια έδω-
σε μεγάλη μάχη για να κρατηθεί στη ζωή, η Μίνα Αρναούτη φέ-

ρεται να χαμογελάει ξανά. Μετά από παραμονή πολ-
λών μηνών στον «Ευαγγελισμό», έχοντας περά-

σει δεκάδες επιπλοκές που «τρέναραν» το εξι-
τήριό της, όλα δείχνουν να μετρούν αντί-
στροφα για την έξοδό της από το νοσοκο-
μείο. Ωστόσο η συνοδηγός του μοιραίου τζιπ
θα φύγει από το νοσοκομείο έχοντας στις «α-

ποσκευές» και έναν νέο έρωτα. Αυτό τουλά-
χιστον λένε οι ψίθυροι που έφτασαν στα «αυ-

τιά» τής «Α» και αναφέρουν ότι εδώ και δύο μήνες
έχει γεννηθεί ένα ρομαντικό φλερτ μεταξύ της όμορφης ασθε-
νούς και ενός ειδικευόμενου γιατρού. Αν και εκείνος δεν είχε κα-
μία ιατρική σχέση μαζί της, η γνωριμία τους έγινε όταν θέλησε να
τη δει και από κοντά για να τη στηρίξει ψυχολογικά. Οι επαΐοντες
μιλούν για έναν πολύ γοητευτικό άντρα γύρω στα 35 που κατά-
φερε να κερδίσει με την ευγένειά του τη Μίνα. Μεταξύ τους έχει
αναπτυχθεί μια πλατωνική σχέση, που όπως όλα δείχνουν θα ε-
ξελιχθεί και θα συνεχιστεί μετά το εξιτήριο. 

ΗΛΙΑΣ ΒΡΕΤΤΟΣ -
ΒΙΚΥ ΚΑΒΟΥΡΑ
Νέος έρωτας 
σε κατ’ οίκον
περιορισμό
Είναι ζευγάρι εδώ και ένα μήνα, αλλά το κρύβουν με μαεστρία,
μη έχοντας χαρίσει ακόμα στους παπαράτσι τις φωτογραφίες-
ντοκουμέντα του έρωτά τους. Ο Ηλίας Βρεττός και η Βίκυ Κά-
βουρα, που όλα ξεκίνησαν μεταξύ τους τον περασμένο χειμώνα,
φέρεται πως ζουν μία μοναδική σχέση. Μπορεί το φλερτ να κρά-
τησε πολλούς μήνες, αλλά σύμφωνα με το περιβάλλον τους αυ-
τός ο βαθμός δυσκολίας ήταν που τους έδεσε πιο πολύ. Μη θέ-
λοντας να δώσουν ακόμα τροφή στη δημοσιότητα, φροντίζουν
να απολαμβάνουν τις στιγμές τους κατ’ οίκον, στο διαμέρισμά
του στα νότια προάστια, ενώ οι αποδράσεις τους εκτός Αθηνών
γίνονται με πολλή προσοχή. Γιατί, βρε παιδιά, τόσο κρυφτό; 

ΜΟΝΟ ΣΤΗΝ «Α»
Ανατροπή 
στον χωρισμό
Φουρέιρα -
Λυκούδη

Ως κεραυνός εν αιθρία έσκασε στις αρχές του καλοκαιριού ο χω-
ρισμός της Ελένης Φουρέιρα και του Σπυράγγελου Λυκούδη. Οι
κακές γλώσσες έκαναν λόγο στα καλλιτεχνικά πηγαδάκια για
την εμφάνιση τρίτου προσώπου στον έρωτά τους,  με την τρα-
γουδίστρια να τα μαζεύει και να φεύγει από το διαμέρισμα που
συγκατοικούσαν στα νότια προάστια. Η αλήθεια είναι πως το
ζευγάρι έφτασε στη ρήξη αλλά η αιτία δεν ήταν η απιστία. Αφορ-
μή για να πάρουν την απόφαση να κάνουν ένα διάλειμμα, ήταν το
ότι ο εφοπλιστής ένιωθε ότι η τραγουδίστρια είχε ως προτεραιό-
τητα την καριέρα της και μετά εκείνον. Ζώντας όμως ένα μήνα
μακριά ο ένας από τον άλλον, συνειδητοποίησαν πως δεν μπο-
ρούν να ζήσουν άλλο χωριστά. Η επανασύνδεση είναι γεγονός,
και έχει προκαλέσει μεγάλη χαρά στο φιλικό τους περιβάλλον.
Περιμένουμε να δούμε τη νέα κοινή δημόσια εμφάνισή τους. 

«Καύσωνας»
με�μαγιό�από

Ελληνίδες�σταρς
Διανύοντας τα μέσα του καλοκαιριού,

και με τον υδράργυρο να χτυπάει
υψηλές θερμοκρασίες, πολλές επώνυμες
Ελληνίδες βοήθησαν στο να προκληθεί

«καύσωνας» στα social media.
Φορώντας τα σέξι μπικίνι τους και
χαρίζοντας αισθησιακές πόζες στον

φωτογραφικό φακό, απολαμβάνουν το
καλοκαίρι και το μοιράζονται με τους

followers της, κερδίζοντας τα likes τους 

ΑΠΟ
ΚΛΕΙ
ΣΤΙΚΟ

Φαίη Σκορδά Ντορέττα Παπαδημητρίου
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Στο νησί της Μεγαλόχαρης ταξίδεψε το πρωινό της
Τρίτης η Λία Βασιλείου. Η σύζυγος του Γιώργου
Βασιλείου βρέθηκε αυθημερόν στην Τήνο, θέλο-
ντας να κάνει ένα τάμα περί υγείας για τον άντρα
της που δίνει μάχη για τη ζωή του. Όπως ανέφερε
στην «Α» δικός τους άνθρωπος που ζει από κοντά
εδώ και δύο μήνες τα όσα δραματικά περνάει η οι-
κογένεια, η βαθιά τους πίστη είναι αυτή που οδή-
γησε τη γυναίκα της ζωής του να ζητήσει τη δύνα-
μη και την ευλογία της Παναγίας. Ο δημοφιλής η-

θοποιός, που αυτές τις μέρες νοσηλεύεται στο Α-
ντικαρκινικό νοσοκομείο «Μεταξάς»,  αφού βρέ-
θηκε κάτι στον έναν από τους δύο πνεύμονές του,
αναμένει με αγωνία τα αποτελέσματα της βιοψίας.
Μη χάνοντας τη δύναμή του και την πίστη, δεν εί-
ναι λίγοι αυτοί που τον άκουσαν να εξομολογείται
στο δωμάτιο που νοσηλεύεται πως ο καρκίνος δεν
τον τρομάζει και ότι  με το που θα βγει από το νο-
σοκομείο και όλα θα πάνε καλά, θα πάει και ο ίδιος
στην Τήνο να προσκυνήσει. 

ΜΟΝΟ ΣΤΗΝ «Α»
To τάμα στην Τήνο της συζύγου
του Γιώργου Βασιλείου

Έμεινε στον άσο από
αποτυχημένες εξωσωματικές
Εδώ και πέντε χρόνια προσπαθούν μαζί με τη σύζυγό
του να αποκτήσουν τον πρώτο καρπό του γάμου τους.
Σύμφωνα με ανθρώπους του  περιβάλλοντός του, αυ-
τή τη στιγμή έχει εξαντληθεί αφενός οικονομικά και
αφετέρου ψυχολογικά, αφού έχει δώσει μια ολόκλη-
ρη περιουσία στην προσπάθειά του να μείνει έγκυος η
γυναίκα του. Αντιμετωπίζοντας σοβαρό πρόβλημα, έ-
χουν απευθυνθεί στους μεγαλύτερους γενετιστές,

στην προσπάθειά τους να πετύ-
χει έστω μία εξωσωματική,
αλλά δυστυχώς όλοι οι κόποι
τους μέχρι στιγμής έχουν α-
ποβεί άκαρποι. 
Ο λαϊκός τραγουδιστής, με
μεγάλα σουξέ στο ενεργητι-
κό του, κάνει ό,τι μπορεί για
να στηρίξει ψυχολογικά τη

γυναίκα της ζωής του, αλλά και
να «σώσει» τον γάμο του, αναφέρει στην «Α» άνθρω-
πος του περιβάλλοντός του. Αφήνοντας στην άκρη το
λαμπερό του όνομα, αναγκάζεται να κλείνει εμφανί-
σεις σε μικρά μαγαζιά της επαρχίας, προσπαθώντας
να μη βγει στα φώτα της δημοσιότητας, αφού το μόνο
που τον ενδιαφέρει είναι να κερδίσει το νυχτοκάματο
για τα προς το ζην. Τα κομποδέματα μπορεί να  έχουν
«εξαντληθεί», αλλά όχι η δύναμη και η πίστη του, α-
φού όπως τον έχουν ακούσει να εξομολογείται θα ξε-
πουλήσουν ό,τι περιουσιακό στοιχείο τους έχει απο-
μείνει, ώστε να προσπαθήσουν και άλλες φορές για
τη γονιμοποίηση με τη βοήθεια της εξωσωματικής. 

ΑΠΟ
ΚΛΕΙ
ΣΤΙΚΟ

Ελεονώρα Μελέτη

Αθηνά 
Οικονομάκου

Κατερίνα
Καινούργιου

Ελένη
Φουρέιρα

Ζοζεφίν Δέσποινα Βανδή
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media
Τ

ον τηλεοπτικό απολογισμό για
την τηλεοπτική σεζόν 2015-
2016 έκανε η AGB Nielsen,

παρουσιάζοντας τη λίστα με τα προ-
γράμματα που σημείωσαν υψηλά
νούμερα τηλεθέασης.
Στον παρακάτω πίνακα παρατίθε-
νται τα προγράμματα που κατάφεραν
να κερδίσουν τους περισσότερους
τηλεθεατές, λαμβάνοντας υπόψη ότι
περιλαμβάνεται η εμφάνιση κάθε
προγράμματος και το μέρος κάθε α-
γώνα που σημείωσε την υψηλότερη
τηλεθέαση, καθώς και προγράμμα-
τα διάρκειας τουλάχιστον πέντε λε-
πτών. 
Η σειρά κατάταξης προκύπτει από
την Τηλεθέαση Μέσου Λεπτού, δη-
λαδή το ποσοστό επί του πληθυ-
σμού (ή ο αριθμός των ανθρώπων)
που παρακολούθησαν ένα πρό-
γραμμα κατά μέσο όρο σε κάθε λε-
πτό της διάρκειάς του.

ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: 
Αντωνία 

Μαραγούσια

Το top 10 των εκπομπών 
για τη σεζόν 2015-16

Αλλαγή… ζεύγους 
στη «Μουρμούρα»;
Δίνουν και  παίρνουν οι ηθοποιοί που περ-
νάνε από κάστινγκ για να αποτελέσουν το
νέο ζευγάρι της «Μουρμούρας». Στόχος των
παραγωγών του σίριαλ είναι να ξανακερδί-

σει την πα-
λιά καλή τη-
λεθέαση της
σειράς, που
είδαν να
παίρνει την
κ α τ ι ο ύ σ α

μετά την αποχώρηση της Ιωάννας Τρια-
νταφυλλίδη και του Πάνου Βλάχου.
Ο Ιωάννης Τσιμιτσέλης και η Δανάη Ε-
πιθυμιάδη δεν κατάφεραν να συγκινή-
σουν το τηλεοπτικό κοινό, με τους Νάντια
Κοντογεώργη και Ευθύμη Ζησάκη, που
τους είχαμε απολαύσει στο «Κάτω Παρτά-
λι» να φλερτάρουν τους ρόλους αντικατά-
στασης.

Σρόιτερ διετίας 
στον Αlpha  
Ένα καλό τηλεοπτικό χαρτί δεν το αφήνεις
ποτέ να φύγει από τα χέρια σου. Με το δελ-
τίο ειδήσεων του Alpha να σημειώνει υψη-
λά νούμερα τηλεθέασης,
με παρουσιαστή του τον
Αντώνη Σρόιτερ, οι ι-
θύνοντες του καναλιού
φρόντισαν να ανανεώ-
σουν το συμβόλαιό του.
«Ο Alpha, με ιδιαίτερη χα-
ρά και ικανοποίηση, ανα-
κοινώνει την ανανέωση της
συνεργασίας του με τον πα-
ρουσιαστή του κεντρικού δελτίου ειδήσεων, Α-
ντώνη Σρόιτερ. Ο Αντώνης Σρόιτερ θα είναι στο
δυναμικό του σταθμού για τα επόμενα δύο χρό-
νια», ανέφερε χαρακτηριστικά το δελτίο Τύ-
που του καναλιού.

Φήμες για νέο
έντυπο από τον 
Μr. Ζούγκλα
Την επανεμφάνισή του στα έντυπα μέσα λέ-
γεται ότι ετοιμάζει ο Μάκης Τριανταφυλ-
λόπουλος. 
Μετά την άλλοτε εκδοτική συμπόρευσή του

με τον Θέμο Αναστα-
σιάδη –τον οποίο τώρα
κατακεραυνώνει– στο
«Πρώτο Θέμα» και αφού
δεν μακροημέρευσε η
«Veto», ο γνωστός δημο-
σιογράφος φέρεται σύμ-
φωνα με το ενημερωτικό
πόρταλ enimerosi24.gr
να συζητά με εν ενεργεία

εκδότη για την έκδοση εβδομαδιαίας πολι-
τικής εφημερίδας που θα απηχεί τις από-
ψεις του παραδοσιακού κέντρου.

ΕΚΠΟΜΠΗ (ΚΑΝΑΛΙ) ΗΜΕΡΟΜΗΝΙΑ ΤΜΛ ΤΜΛ
ΠΡΟΒΟΛΗΣ (τηλεθεατές) (ποσοστό)

1 ΑΛ ΤΣΑΝΤΙΡΙ ΝΙΟΥΖ (ALPHA) 15/12/2015 1.973.000 19,5%

2 EUROBASKET (Δ’ ΠΕΡ.) 15/9/2015 1.578.000 15,6%
ΙΣΠΑΝΙΑ- ΕΛΛΑΔΑ (ANT1)

3 ΠΑΜΕ ΠΑΚΕΤΟ (ALPHA) 18/2/2016 1.509.000 14,9%

4 CHAMPIONS LEAGUE  28/5/2016 1.492.000 14,7%
ΠΕΝΑΛΤΙ ΡΕΑΛ ΜΑΔΡΙΤΗΣ-
ΑΤΛΕΤΙΚΟ ΜΑΔΡΙΤΗΣ (EPT 1)

5 YOUR FACE SOUNDS FAMILIAR (ANT1) 3/4/2016 1.485.000 14,6% 

6 ΜΠΡΟΥΣΚΟ (ANT1) 10/3/2016 1.484.000 14,6%  

7 ΜΗΝ ΑΡΧΙΖΕΙΣ ΤΗ ΜΟΥΡΜΟΥΡΑ (ALPHA) 11/1/2016 1.435.000 14,2%  

8 EURO 2016 ΠΕΝΑΛΤΙ 30/6/2016 1.405.000 13,9%
ΠΟΛΩΝΙΑ-ΠΟΡΤΟΓΑΛΙΑ (EPT 1)

9 EURO 2016 (Β’ ΗΜΙΧ.) 15/6/2016 1.379.000 13,6% 
ΓΑΛΛΙΑ-ΑΛΒΑΝΙΑ (EPT 1)

10 ΟΙ ΣΥΜΜΑΘΗΤΕΣ (ANT1) 23/11/2015 1.377.000 13,6%  
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ΙχνηλΑΤωΝΤΑΣ… με την Καίτη Νικολοπούλου

Μ
ε το νέο της βιβλίο
επανέρχεται η δυ-
ναμική συγγραφέ-
ας Σοφία Δημο-
πούλου, παίζο-

ντας ανάμεσα στη ζωή συγκεκριμέ-
νου χωροχρόνου –Επταετία της
Χούντας στην Ελλάδα– και στα ο-
νειρεμένα ταξίδια του Ελύτη. Όχι
άδικα, βεβαίως. Η ιδιαίτερη πένα
της την έχει καθιερώσει στις πιο
σημαντικές νέες συγγραφείς της
χώρας μας, με σημαντική αναγνώ-
ριση και διθυραμβικές κριτικές.
Δεν γινόταν μετά απ’ όλα αυτά να
μείνουμε μόνο στην εμβάθυνση
των μηνυμάτων της, χωρίς να συ-
ζητήσουμε μαζί της τα πώς και τα
γιατί που την οδήγησαν σε τούτο
το εξαιρετικό από κάθε άποψη βι-
βλίο με τίτλο «Η Ζωή Απέναντι»
(εκδόσεις Μεταίχμιο), ενόψει μά-
λιστα της παρουσίασής του.
• Η ιστορία του προηγούμενου
βιβλίου σας, «Σε Σωστή Ώρα Νυ-
χτώνει», εκτυλίσσεται στην Πά-
τρα του 19ου αιώνα, ενώ του
καινούργιου στην Αθήνα της Ε-
πταετίας. Γιατί επιλέγετε τόσο
δύσκολες πολιτικά εποχές για
την Ελλάδα; 
«Δεν ξεκίνησα να γράφω, ούτε στη
μία, ούτε και στην άλλη περίπτωση,
θέλοντας να περιγράψω μια συγκε-
κριμένη εποχή. Είχα να πω δύο δια-
φορετικές ιστορίες, πολλά από τα ε-
πιμέρους περιστατικά των οποίων ή-
ταν αληθινά. Δεν ήθελα λοιπόν να τα
απομονώσω από το φυσικό ιστορικό
τους πλαίσιο, γιατί θα τα απογύμνωνα
από την αλήθεια τους. Κάθε ιστορία
είναι διαφορετική όταν αλλάξουν οι
συνθήκες, κι εγώ ήθελα να κρατήσω
τις αυθεντικές. Οι ιστορίες δηλαδή
καθόρισαν και το χρονικό τους φόντο.
Το γεγονός πως και οι δύο εποχές εί-
ναι δύσκολες πολιτικά, επισημαίνει
πως δύσκολες εποχές γεννούν ενδια-
φέρουσες ιστορίες».  
• Έπειτα από τη σπίθα της αρ-
χικής ιδέας, τι είναι πιο δύσκο-

λο για εσάς: Να δώσετε σάρκα
και οστά στους καινούργιους
σας ήρωες ή να μελετήσετε την
εποχή μέσα στην οποία δρουν; 
«Το πιο δύσκολο για μένα είναι να
φτιάξω αληθοφανείς ήρωες, απόλυτα
ενταγμένους στο ιστορικό τους πλαί-
σιο. Αυτό προϋποθέτει πως τα πρό-
σωπα δεν θα είναι μόνο πολύ καλά
δουλεμένα ώστε να εξυπηρετούν τη
μυθοπλασία, αλλά θα είναι συνεπή
και με την εποχή τους. Τα ιστορικά γε-
γονότα είναι εύκολο πια να μελετη-
θούν – υπάρχουν ιστορικές πηγές σε
αφθονία σήμερα. Το δύσκολο είναι
να κατανοήσεις το κοινωνικό πλαίσιο
της κάθε εποχής, τις συνήθειες, τα ή-
θη και τα έθιμα, τον καθημερινό τρό-
πο ζωής. Οι ήρωες πρέπει να είναι
συμβατοί με την εποχή τους ως προ-
σωπικότητες».
• Κάθε κεφάλαιο του βιβλίου
σας ξεκινά με μια φράση από
τον «Μικρό Ναυτίλο» του Ελύ-
τη. Πώς προέκυψε αυτή η ιδέα;
«Η ζωή είναι ένα ταξίδι σ’ ένα μεγάλο
πλωτό ποτάμι. Έτσι τη φανταζόμουν
από παιδί, έτσι ακριβώς θέλησα να

την αποδώσω και σ’ αυτό το βιβλίο.
Καθένας από εμάς, τους συνταξιδιώτες
της ζωής, πρέπει να κρατάμε γερά το
τιμόνι του δικού μας πλοίου και να
πλέουμε με σιγουριά, απολαμβάνο-
ντας τη θέα γύρω μας. Καθένας λοι-

πόν από εμάς είναι ένας μικρός ταξι-
δευτής, ένας μικρός Ναυτίλος που τα-
ξιδεύει και ταξιδεύει…  Ο μεγάλος
μας ποιητής Οδυσσέας Ελύτης έχει α-
ποδώσει με τους στοίχους του στον
“Μικρό Ναυτίλο” τόσα συμπυκνωμέ-

να νοήματα για τη ζωή, για την πατρί-
δα, για την ελληνική φύση, που κάθε
φράση ένιωθα πως ξεκλείδωνε άριστα
τις δικές μου επιμέρους αφηγήσεις». 
• Υπάρχει κάποια ατάκα ήρωά
σας, την οποία χρησιμοποιείτε
και εσείς συχνά; Αν ναι, ποια εί-
ναι αυτή; 
«Δεν νομίζω, εξάλλου προσπαθώ να
μη με “αντιγράφουν” οι ήρωες, να εί-
ναι ανεξάρτητες προσωπικότητες από
τη δική μου». 
• Με ποια ηρωίδα σας ταυτίζε-
στε περισσότερο; Ποια χαρακτη-
ριστικά της ταιριάζουν με τα δι-
κά σας; 
«Με τη Δάφνη, το μικρό κορίτσι του
Ευάγγελου Μητρόπουλου. Έχει πάνω-
κάτω τη δική μου ηλικία και τη δική
μου ψυχοσύνθεση και είναι κατά κά-
ποιον τρόπο η δική μου φωνή μέσα
στην ιστορία. Έχει τις ίδιες ευαισθη-
σίες μ’ εμένα και γι’ αυτό της χαρίζο-
μαι λιγάκι παραπάνω». 
• Αν οι ήρωες σας ζούσαν στο
«σήμερα», στην Ελλάδα της γε-
νικευμένης κρίσης, πώς θα λει-
τουργούσαν; 
«Πιστεύω πως δεν θα λειτουργούσαν
και τόσο διαφορετικά. Οι συμβιβα-
σμένοι θα ήταν και σήμερα συμβιβα-
σμένοι, θα ακολουθούσαν τη μοίρα
που τους όρισαν άλλοι, θα ακολου-
θούσαν παθητικά την Ιστορία. Οι α-
γωνιστές θα προσπαθούσαν να αλλά-
ξουν τα πράγματα για χάρη του κοι-
νωνικού συνόλου και για να βελτιώ-
σουν τη δική τους ζωή. Οι συγκεκρι-
μένοι χαρακτήρες είναι διαχρονικοί
και εγκιβωτίζονται σε κάθε χρονικό
πλαίσιο».  
• Τι θα συμβουλεύατε κάποιον
που βλέπει τη ζωή του από… α-
πέναντι; 
«Να ζήσει πραγματικά, να μη φοβη-
θεί να μπει στο ποτάμι της ζωής του
και να αφεθεί να ταξιδέψει στα νερά,
όσο θολά και να είναι, απολαμβάνο-
ντας ετούτο το ταξίδι. Γιατί ό,τι μετρά-
ει, είναι αυτό ακριβώς το ταξίδι και οι
εμπειρίες που μας χαρίζει».

• Με το νέο βιβλίο της «Η Ζωή Απέναντι» επανέρχεται 
η δυναμική συγγραφέας Σοφία Δημοπούλου 

«Οι δύσκολες εποχές γεννούν 
ενδιαφέρουσες ιστορίες» 

Στις 11 Ιουλίου η παρουσίαση
Η παρουσίαση του βιβλίου της Σο-
φίας Δημοπούλου «Η Ζωή Απένα-
ντι» (εκδόσεις Μεταίχμιο) θα γίνει
τη Δευτέρα, 11 Ιουλίου 2016, στις
8:30 μ.μ., στον κήπο του Νομι-
σματικού Μουσείου (Πανεπιστη-
μίου 12, Αθήνα). Για το βιβλίο θα
μιλήσει η δημοσιογράφος και
συγγραφέας Ελένη Γκίκα. Απο-
σπάσματα από το βιβλίο θα δια-
βάσει η ηθοποιός Γιούλικα Σκα-
φιδά. Μουσικά διαλείμματα με
τους Γιώργο Καραμούτσο και
Μίνα Δάκου από το Ωδείο Σαπ-
φώ. Συντονίζει και συνομιλεί με
τη συγγραφέα ο Νίκος Θρασυβούλου, αναπληρωτής διευθυντής
του σταθμού ΒΗΜΑ FM - ραδιοφωνικός παραγωγός.

Η πολιτική μηχανικός
που «χτίζει»
ξεχωριστές ιστορίες 
H Σοφία Δημοπούλου γεννήθηκε και
μεγάλωσε στην Αθήνα, η καταγωγή της
όμως είναι από τα Λουσικά, ένα χωριό
λίγα χιλιόμετρα έξω από την Πάτρα.
Σπούδασε στο Εθνικό Μετσόβιο Πολυ-
τεχνείο, στη Σχολή Πολιτικών Μηχανι-
κών και έκανε μεταπτυχιακές σπουδές
στον περιβαλλοντικό σχεδιασμό. Εργά-
στηκε ως μηχανικός στο δημόσιο και
στον ιδιωτικό τομέα. Έχει γράψει τα μυ-
θιστορήματα: «Lapis lazuli», «Η πέτρα
που λείπει» (2012), «Άλμα θα πει ψυχή»
(2013) και «Σε σωστή ώρα νυχτώνει»
(2014).
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